
میانسالی، آغاز دوران 
افسردگی یا ناامیدی

ریحانه عابدنیا
ورود به دوره میانســالی برای بیشــتر مردان 
و زنــان به طور طبیعی قابــل  درک و فرآیند 
رســیدن به ایــن جایگاه بــا ملاحظاتی مایه 
امیدواری و  ســرافرازی یا بالعکس آغاز دوره 

افول و افسردگی می تواند، باشد. 
یکی از موضوعات مــورد توجه در این دوران 
بحران میانسالی است که  معمولا تفاوت های 
فــردی زیادی در این زمینــه وجود دارد، در 
مجموع  مــردان در اوایل ۴۰ تا ۵۰ ســالگی 
دستخوش تغییر می شوند و اما این  تغییرات 
در میــان زنان تا اواخر ۵۰ و ۶۰ ســالگی به 
تعویق می افتد.   قشــر زنان تا زمانی که دوره 
نیافته  آن ها کاهش  فرزندپروری  مســئولیت 
 نمیتوان گفــت که وقت و آزادی بیشــتری 
به آنها داده شــده تا به مسایل  شخصی خود 
بپردازند، از این رو دوره میانسالی آنها با تاخیر 

نسبت به  مردان آغاز خواهد شد. 

بحران میانســالی می تواند برای برخی دوران 
سختی به شمار رود به  نحوی که در این دوره 
به اختلال افســردگی به نام ســندرم آشیانه 
خالی،  مبتلا می شــوند. بــرای نمونه پدر و 
مادری که فرزندان آنها هر یک  مستقل شده 
و راه زندگی جــدا برگزیده، احتمال دارد این 

والدین به   سندرم آشیانه خالی مبتلا شوند. 
افراد میانســال به جای پیش گرفتن مســیر 
بحران و افسردگی، می توانند  از تجربه ای که 
سالیان گذشته در زندگی کسب کرده اند در 
ادامه از آن  اســتفاده کنند،   برای این منظور 
نیاز است که مردان و زنان تا پیش از  ورود به 
دوره میانسالی حتما از هوش و استعداد خود 
بهره برده و با  مهارت آموزی، ســبک زندگی 
خود را دگرگون کنند. هوش دوره  میانســالی 
به دو شکل »هوش سیال« و »هوش متبلور« 
تقســیم می شود.   هوش ســیال که بیشتر به 
مهارت های پردازش اطلاعات، سرعت تحلیل 
 محرک هــای دیداری و شــنیداری و حافظه 
وابسته اســت و تا ۲۰ سالگی  افزایش یافته و 
پس از آن افت تدریجی پیدا می کند. در واقع 
هوش ســیال،  بهره ی هوشی فرد است که به 
طور ژنتیک به او رســیده و کمتر تحت  تاثیر 

یادگیری و فرهنگ است. 
هوش متبلور که به ظرفیت و توانایی یادگیری 
و افزایش دانش مربوط  می شــود تا ســنین 

پیری مدام درحال افزایش اســت و شــامل 
اجتماعی،  آداب  مهارت هایی  قضاوت درست، 
آگاهی و تجربه زندگی اســت. بنابراین  افراد 
میانســال، برخلاف تصور تا حدود ۶۰ سالگی 
همچنــان توانایی  دانــش  و مهارت آموزی را 
دارند.  همچنین آنها به دلیل کســب تجربه 
و  حضور طولانی مدت در بخش های مختلف 
جامعه، می توانند از  اندوخته های پیشین خود 
نیز به شــکلی بهتر و کامل تر بهــره برداری 

کنند. 

دوره میانســالی دوره  اوج عملکــرد در برخی 
توانایی های عقلانی پیچیده  اســت و برخلاف 
تصور عمــوم، افــراد در ایــن دوره از لحاظ 
عقلانی نه  تنها در سراشــیبی و پیری بلکه در 
اوج بهار زندگی و بالندگی به سر  خواهند برد. 

متداول ترین تغییــرات فیزیولوژیکی در دوره 
میانســالی را شــامل: کاهش  کارکــرد قلب، 
کلیه ها، ترشح کمتر آنزیم ها، ضعف دیافراگم، 
رشد غده   پروســتات در مردان و یائسگی در 

زنان برشمرد. 
بعضی از این تغییرات ناشی از افزایش سن و 
بعضی دیگر ناشی از  سبک زندگی است،   هر 
اندازه فرد در دوران جوانی، تحرک بیشــتری 
 داشته باشد، احســاس نیرومندی و نشاط او 
در میانســالی افزایش یافته و  هــر اندازه کم  
تحرک تــر باشــد، احتمال بروز مشــکلات و 
ناراحتی های  جســمی از جمله حملات قلبی، 
بیشتر می شود.  حمله  قلبی در افراد  میانسال 
شــدیدترین حالت بیماری ها است و به  دنبال 
آن، جریان خون در  منطقه ای از قلب متوقف 
می شــود و معمولا علت آن، وجود لخته  خون 
در  یک یا چند شــریان کرونری پر از رسوب 
است.  گاهی یکی از این  لخته ها رها شده و به 
سمت مغز می رود. بی حالی یکی از نشانه های 

 حمله قلبی است. 
ناموزونــی یا بی نظمی ضربــان قلب، از دیگر 
نشانه های مشــکلات قلبی  است که اگر ادامه 
یابد ممکن اســت به تشکیل لخته های خون 
در حفره   قلب منجر شــود. آنژین صدری نیز 
که نشانه اش دردهای شبیه  سوءهاضمه  شدید 
در قفسه ی ســینه اســت، بیانگر محرومیت 
قلب از  اکسیژن اســت.  افراد میانسال توجه 
داشته باشــند کنترل استرس، در  پیشگیری 
از بروز مشــکلات قلبی، تاثیر بسیار دارد. زیرا 
هورمونی که  در مواقع استرس، در خون ترشح 
می شود، به مرور زمان، دیواره   رگ ها را ضخیم 

کرده و باعث تشکیل لخته  خون می شود. 
پوکی اســتخوان بیشــتر در میان قشر زنان 
شایع است تا در بین مردان و  علت آن کاهش 
اســتروژن در یائسگی اســت،   عوامل ابتلا به 
پوکی  استخوان از جمله کمبود کلسیم، عدم 
فعالیت بدنــی، لاغری مفرط و  کوچکی جثه، 
وراثت، مصرف ســیگار، قلیان، الکل و کافئین 
اســت.  افرادی که عمر خود را صرف رسیدن 
به آرزوها می کنندکمتر از  سایرین به بحران 
میانسالی دچار می شوند و پا به  سن گذاشتن 
برای این  دســته راحت تر است. اما افرادی که 
ناگهان متوجه می شــوند سن شان بالا  رفته، 
زمان  گذشته و هنوز آن  طور که می خواستند 
برای رســیدن  رؤیاهای خود کاری نکرده اند،  
این موضوع می تواند برای این عده  ناراحتی و 
پشیمانی زیادی به بار آورد. بحران میانسالی 
می تواند به  شکل های خفیف یا خطرناک بروز 
کند و بر ســلامتی، رفاه و وضعیت  مالی افراد 
تأثیرگذارد. اگر افراد نشانه های این بحران را 
بشناســند و به  محض بروز این علائم، کاری 
انجــام دهند، می توانند از آن جان ســالم به 

 دربرند. 

خوشحال باشیم یا حسرت بخوریم
دکتر داوود سوری

.........................................................................................................................................
خبــر کشف میدان نفتی جدید در خوزستان با ذخیره حداقل ۵۳ میلیارد 

 بشکه نفت حس غریبی دارد. 
  از یکسو خوشحال کننده است که چنین ثروت عظیمی نصیب کشور شده 
 اســت و از سوی دیگر حسرت برانگیـــز، چرا که در دهه های گذشته  وجود 
چنین ثروتی نه تنهـا نتوانسته است رشد و توسعه اقتصادی برای  کشور به 
ارمغان بیاورد، بلکه با مخدوش کردن رابطه حکومت و مردم  بر موانع رشد و 

توسعه اقتصادی نیز افزوده است. 
اگـــر چه برخی از نفت به عنوان »نقمت« یاد می کنند و با یادآوری رشد  و 
ثبات اقتصادی اعجاب برانگیز دهه ۴۰ شمسی که در سایه درآمدهای  ناچیز 
نفتی محقق شده اســت، آرزو می کنند  ای کاش از ابتدا نفت  نمی داشتیم، 
اما هستند کشورهایی که در عین مالکیت ذخایر و درآمدهای  وافــر نفتی 
به رشــد و توسعه اقتصادی رسیده اند و نفت و درآمد حاصل  از فروش آن را 
اهرمی برای بالا بردن رفاه نســل های حاضر و آتی  کشور خود قرار داده اند 
و البته چه بسا کشورهایی نیـــز که نفت و جنگ  بر سر تصاحب درآمدهای 
آن بلای جان اقتصاد و اجتماع آنها شــده  اســت. اگر نروژی وجود دارد که 
در عین مالکیت ذخایر عظیم نفتی  تصمیم دارد برای حفظ محیط زیســت 
و رفاه هر چه بیشــتر شهروندانش  در چند ســال آینده تنها از خودروهای 
الکتریکی اســتفاده کنــد، در مقابل ما  در ایران، ایــن روزها در حال خفه 
شــدن از دود ناشی از ســوخت نفت و  مشــتقات یارانه ای آن هستیم! اگر 
نفت به برخی کشــورها کمک کرده  اســت که با ثــروت حاصل از فروش 
آن زیرســاخت های اقتصادی ـ  اجتماعی مناسبی را برای رشد و پیشرفت 
شــهروندان خود فراهم بیاورند  و صندوق های ذخیره ارزی پر پولی را برای 
نســل آتی خود بر جای  بگذارند، در همین سرزمینی که این میدان نفتی 
عظیم کشف شده است  همچنان مشکل آب آشامیدنی ناسالم، کلاس های 
نامناسب آموزشی،  بهداشــت و بیکاری وجود دارد. اگر رئیس جمهور ایران 
صحبت از  اختلاس های متعدد چند میلیارد و چند میلیون دلاری می کند و 
مردم  عراق با وجود فروش روزانه چند میلیون بشکه نفت همچنان از فقر و 
 فساد مسوولان ناراضی هستند، کشورهای صاحب نفتی هم هستند که در 
 کمال ســلامت مالی اداره می شوند. به یاد داشته باشیم که نفت به تنهایی 
 نه عامل ســعادت است و نه عامل فلاکت! چون تیغی است که می تواند  در 
دست زنگی مست قرار بگیرد یا در دست مصلحی دانشمند. خداوند  متعال 
به ما مردم این ســرزمین برکت داده است، اما همچنان منتظر  تدبیر ما در 

استفاده مناسب از آن است. 
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قیمت کاغذ نیمایی
 نسبت به گذشته نصف شده است

اجرای برنامه شفافیت مالیاتی 
نیازمند عزم و اراده قوای سه گانه است

صفحه 2

نگاه روز

ممنوعیت فعالیت کاریابی ها 
در حوزه مهاجرت  

اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهوری گفت: اجرای 
برنامه  شــفافیت مالیاتی، ماده ۱۶۹ مکرر قانون مالیات های 
مســتقیم و بکارگیری  ســامانه های اطلاعاتی در حوزه های 
مختلــف نیازمند عــزم و اراده قــوای  ســه گانه، همکاری 
دســتگاه های اجرایی و نهادهای نظارتی اســت تا بتوانیم 
 کشور را به سمت سلامت و پیشگیری از فساد سوق دهیم. 

جهانگیری در جلســه ســتاد هماهنگی مبارزه با مفاســد 
اقتصادی، به اشــاره  به برنامه ســازمان امور مالیاتی کشور 
برای اجرای برنامه شــفافیت  مالیاتــی و اجرای ماده ۱۶۹ 
مکرر قانون مالیات های مســتقیم گفــت:  اجرای این برنامه 
و بکارگیری ســامانه های اطلاعاتــی در حوزه های  مختلف 
نیازمند عزم و اراده قوای ســه گانه، همکاری دســتگاه های 
اجرایی  و نهادهای نظارتی است تا بتوانیم کشور را به سمت 

سلامت و  پیشگیری از فساد سوق دهیم. 
جهانگیــری با قدردانی از وزارت امــور اقتصادی و دارایی و 
سازمان  امور مالیاتی کشور برای پیگیری اجرای این قانون، 
اظهار داشــت:  دریافت مالیات همــواره یکی از دغدغه های 
کشور بوده اســت و باید تلاش  کنیم با درآمدهای مالیاتی 

هزینه های جاری کشور تامین شود. 
رئیس ســتاد هماهنگی مبارزه با مفاســد اقتصادی تصریح 
کرد: اگر  سامانه های اطلاعاتی تحت شبکه واحد و به شکل 
نظام مند به یکدیگر  متصل باشند، دیگر شاهد بروز مفاسدی 
نظیر صــدور کارت بازرگانی  برای افــراد بدون صلاحیت و 
یا پرداخت تســهیلات میلیاردی توســط نظــام  بانکی به 
شــرکت های متخلف که قابلیت بازپرداخت اقساط خود را 

 ندارند، نخواهیم بود. 
وی بــا تاکید بر اینکه باید فضا به گونه ای شــود که مردم 
احســاس امنیت  در اقتصاد کنند، گفت: در مبارزه با فساد 
نباید طوری عمل کنیم که  صرفاً چند نفر دستگیر و مجازات 
شــوند و عده بسیار دیگری با استفاده  از ضعف دستگاه های 
نظارتی و سوءاستفاده از خلاء های قانونی به  رفتار متخلفانه 

خود ادامه دهند. 
معاون اول رئیس جمهوری از اجرای ماده ۱۶۹ مکرر قانون 
 مالیات های مستقیم به عنوان یکی از راهکارهای پیشگیری 
از بروز  تخلف و فساد درکشور یاد کرد و افزود: با اجرای این 
ماده قانونــی،  اطلاعات هویتی و فعالیت های اقتصادی همه 
افراد ثبت می شــود و از  طریق ارتباط هوشمند سامانه های 
اطلاعاتی دســتگاه های مختلف، امکان  پیشــگیری از فساد 

فراهم می شود. 

ë  امیدواریم شاهد تصویب لوایح سه گانه
مبارزه با فساد در همین مجلس  باشیم

جهانگیری تصریح کرد: در کشــورهای پیشرفته درآمدهای 
مالیاتــی به  عنوان حق عمومی جامعــه و دولت در اولویت 
قرار دارد و فــرار مالیاتی  به عنوان یکی از جرایم و تخلفات 

محسوب شده و با متخلفان با جدیت  برخورد می شود. 
معاون اول رئیس جمهوری با اشاره به تصویب لوایح سه گانه 
شفافیت،  تعارض منافع و ارتقاء سلامت نظام اداری و مبارزه 
با مفاســد اقتصادی  از ســوی دولت خاطرنشان کرد: دولت 

با اهتمام جدی این لوایح را  تصویب کرده اســت که لایحه 
شفافیت در خردادماه سال جاری به مجلس  شورای اسلامی 
ارسال و دو لایحه دیگر نیز در روز گذشته در دولت  تصویب 
و در حال ارســال برای مجلس اســت که امیدواریم شاهد 
تصویب  این ســه لایحه مهم توســط نمایندگان محترم تا 

پایان همین دوره مجلس  باشیم. 
جهانگیری با تأکید بر این که سازمان امور مالیاتی باید این 
اعتماد را  ایجاد کند که اطلاعاتی که از دستگاه ها، نهادها و 
اشــخاص حقیقی و  حقوقی دریافت می کند به شکل کاملًا 
محرمانه نگهداری می شود، گفت:  نباید اطلاعات افراد افشا 
شود تا دستگاه های اجرایی، نهادها و افراد  هیچ گونه دغدغه 
ای در خصوص ارائه این اطلاعات به ســازمان امور  مالیاتی 

نداشته باشند. 
معاون اول رئیس جمهوری همچنین بر لزوم تأمین امنیت 
ســامانه اجرایی  مــاده ۱۶۹ مکرر قانون مالیات مســتقیم 
تأکید و خاطرنشــان کرد: امنیت  این ســامانه باید به تأیید 
وزارتخانه های اطلاعات و ارتباطات و فناوری  اطلاعات برسد 

تا همه نسبت به امنیت این سامانه اطمینان داشته باشند. 
جهانگیری با تاکید بر لزوم نظارت و تامین ســلامت اداری 
ســازمان  امور مالیاتی اظهار داشــت: برای پیشــگیری از 
تخلفات احتمالی در  سازمان امور مالیاتی، لازم است وزارت 
امــور اقتصادی و دارایی و با  همکاری ســایر دســتگاه های 
ذیربط راهکارهایی را برای از بین بردن  زمینه های فســاد 
و ارتقاء ســلامت اداری تدوین کنند تا اقدامات این  سازمان 

مهم اطمینان بخش باشد. 
در این جلســه که معاون اول قوه قضاییه، نایب اول رییس 
مجلس شــورای  اســلامی، وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
دادگســتری، ارتباطات و  فناوری اطلاعات، رییس سازمان 
بازرسی کل کشــور، رییس کل دیوان  محاسبات، دادستان 
عمومی و انقلاب تهران، نماینده ســازمان اطلاعات  سپاه و 
نمایندگان مجلس عضو ســتاد نیز حضور داشــتند، رییس 
سازمان  امور مالیاتی کشور گزارشی از وضعیت فرار مالیاتی 
در کشــور و  اقدامات صورت گرفته برای پیشــگیری از آن 

ارائه کرد. 
وی همچنین از آغاز اقدامات جدید ســازمان امور مالیاتی 
کشــور متناســب  با طرح جامع مالیاتی خبر داد و به ارائه 
گزارشــی از این اقدامات در  خصوص جمع آوری و تجمیع 
اطلاعات دســتگاه ها، شرکت ها، نهادها  و اشخاص حقوقی 
برای اجرای ماده ۱۶۹ مکرر قانون مالیات مستقیم  پرداخت. 

ë  ۵۵ برای اجرای ماده ۱۶۹ هفت برنامه و
پروژه تعریف شده است

رئیس ســازمان امور مالیاتی کشــور با بیــان این که این 
ســازمان برای  اجرای ماده ۱۶۹ مکرر و طرح جامع مالیاتی 
هفــت برنامه و ۵۵ پروژه  را تدوین کرده و قرار اســت پس 
از تصویب اجرایی نماید، گفت: در  حال حاضر ۴۶ دســتگاه 
اجرایی و در رأس آنها نظام بانکی بیشــترین  همکاری را با 
سازمان داشــته اند و سایر دســتگاه ها نیز در حال تبادل 

 اطلاعات خود به سازمان هستند. 
مسعود پزشــکیان نایب رئیس اول مجلس شورای اسلامی 

نیز در این  جلسه بر لزوم تجمیع داده ها و اطلاعات هویتی، 
اقتصــادی و محل  زندگــی همه افراد تأکیــد کرد و گفت: 
اگر همه این اطلاعات به صورت  شــبکه ای در یک سامانه 
اطلاعاتی تجمیع شــود امکان بروز تخلف و  فساد به حداقل 

ممکن کاهش خواهد یافت. 
وی با اشــاره به در دســتور کار قرار گرفتن لوایح ارسالی از 
ســوی دولت  به ویژه در خصوص مالیــات ارزش افزوده در 
مجلس شورای اسلامی  خواســتار تصویب فوری این لوایح 
در مجلــس گردید و اظهار امیدواری  کرد با همکاری ســه 
قوه زمینه های بروز فســاد در حوزه های مختلف به  حداقل 

برسد. 
معاون اول قوه قضاییه هم در این نشست با اشاره به این که 
متأسفانه  احساس فســاد در جامعه نسبت به سلامت نظام 
اداری و سیاســی کشــور  وجود دارد بر ضرورت همراهی و 
همکاری همه دستگاه ها، ســازمان ها  و نهادها تاکید کرد و 
از سازمان امور مالیاتی خواست تا نسبت به رفع  زمینه های 
فســاد و بازنگری و تجدید نظر در قوانین مالیاتی اقدامات 

لازم  را انجام دهد. 
وزیر امور اقتصادی و دارایی نیز با بیان این که باید شرایطی 
فراهم  شود تا موانع و مشکلات از پیش روی مودیان خوش 
حســاب که عملکرد  شفاف دارند برداشــته شود، گفت: با 
برنامه ریزی هایی که انجام شــده تا  پایــان دولت دوازدهم 
نظام هوشــمند مالیاتی در کشــور مســتقر خواهد شد و 
 هدفگذاری ما این اســت که همه امور مالیاتی بدون دخالت 

و ارتباط افراد  انجام شود. 
در ادامه این جلســه نظــرات و دیدگاه هــای مختلف در 
خصوص ضرورت  های اجرای ماده ۱۶۹ مکرر قانون مالیات 
مستقیم و راهکارهای  پیشگیری از فرار مالیاتی مورد بحث 
و تبــادل نظر اعضای ســتاد قرار  گرفــت و تصمیماتی نیز 
در راســتای امنیت ســامانه اجرای ماده ۱۶۹  مکرر و لزوم 
همراهی و همکاری همه دستگاه ها و نهادها با سازمان  امور 

مالیاتی اتخاذ شد. 
در این جلســه با نظر اکثریت اعضای ســتاد تصویب شــد 
دســتگاه های  مســئول اجرای نظام جامع تولیــد و تبادل 
اطلاعــات، برنامه زمان بندی  لازم بــرای اجرای این نظام را 
تهیه و ظرف مدت مشــخص به ســتاد  هماهنگی مبارزه با 

مفاسد اقتصادی ارائه نمایند. 
وزارت امــور اقتصــادی و دارایــی نیــز ماموریــت یافت 
هماهنگی های لازم  را در این باره انجام و گزارش اقدامات را 

در جلسات آتی ستاد ارائه  کنند. 
در این جلســه همچنین مصوب شــد کلیه دســتگاه های 
مشمول ماده ۱۶۹  مکرر قانون مالیات های مستقیم با توجه 
به تاکید قانون ریزداده های  مربوط به اجرای کامل تکالیف 
ماده ۱۶۹ مکرر را بصورت برخط به  ســازمان امور مالیاتی 
ارائــه دهند و هیچ یک از دســتگاه ها نمــی توانند از  ارائه 
اطلاعات مورد نیاز اســتنکاف نمایند. ســازمان موظف شد 
گزارش  اقدامات در این باره را در جلسات ستاد ارائه نماید. 

 گزارش

وزرای کاروفرهنگ با ارسال نامه به رییس  جمهور 
اعــام کردند:با تصویب دســتورالعمل تشــکیل 
 انجمنهای فرهنگ، هنر و رسانه،اهالی فرهنگ،هنر 
و  رسانه  می توانند دربستر تشکل  رسمی ،مطالبات 

خود  را دنبال کنند . 

وزیــر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی و وزیر فرهنگ و 
 ارشاد اسامی با ارسال نامه ای مشترک به رییس 
 جمهوری از تصویب دســتورالعمل نحوه تشکیل و 
فعالیت  انجمن های فرهنگ، هنر و رسانه کشور« 
از ســوی  هیئت وزیران قدردانی کردند.  متن کامل 

نامه  شریعتمداری و صالحی بدین شرح است : 
حضرت حجت الاســام و المسلمین جناب آقای 

دکتر  حسن روحانی
ریاست محترم جمهوری اسامی ایران

با اهدای سام
اکنون که در نخستین روز هفته وحدت و ایام میاد 
 پیامبر مهر و رحمت، حضرت محمد مصطفی)ص(، 
با  تصویب »دستور العمل نحوه تشکیل و فعالیت 
انجمن  های فرهنگ، هنر و رسانه کشور« از سوی 

جهانگیری:

اجرای برنامه شفافیت مالیاتی نیازمند عزم و اراده قوای سه گانه است
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محمد حســینی عضو کمیســیون برنامه و بودجه 
مجلس گفت: تغییر یا  اصلاح برجســته ای در بودجه 
شــرکت های دولتی نســبت به گذشــته مشاهده 
 نکرده ایم و الزامات قانونی هم از سوی دولت رعایت 

نشده است. 
حســینی با بیان اینکه در اجرای تبصره ماده ۱۸۲ 
قانــون آیین نامــه داخلی  مجلس که در ســال ۹۸ 
مصــوب گردید، دولت مکلف شــد لایحــه بودجه 
 شــرکت های دولتی را یک ماه قبــل از ارائه لایحه 
بودجه به مجلس جهت  رسیدگی بیشتر ارسال کند، 
گفت: در همان حکم مقرر شده است که این  لایحه 
بلافاصله به دیوان محاســبات ارجاع شــود و دیوان 
محاسبات ۲۰  روز فرصت دارد به این لایحه رسیدگی 

کرده و گزارش خود را به  کمیســیون ارائه کند تا در 
کمیسیون مصوب شود و به عنوان گزارش در  لایحه 

بودجه کشور مدنظر قرار گیرد. 
وی افزود: در این راســتا دولت در چهاردهم آبان ماه 
سال جاری لایحه  بودجه شرکت های دولتی را برای 
۳۸۱ شــرکت، بانک و موسسه  غیرانتفاعی تهیه و به 

مجلس تقدیم کرد. 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه 
ایــن گزارش دارای  ســه بخش مجزا اســت، اظهار 
داشت: بخش عملکرد شرکت ها در سال   ۹۷، عملکرد 
شــرکت ها در شش ماهه ســال ۹۸ و بودجه پیش 
بینی شده  برای ســال ۹۹ این سه بخش را تشکیل 

می دهند. 
حسینی گفت: علاوه بر این شــرکت های زیان ده، 
ســود ده و نقطه ســربه  ســر، بانک ها و مؤسسات 
انتفاعی وابسته به دولت شامل سازمان  صنایع دفاع و 
سازمان بنادر و کشتیرانی نیز در این گزارش تفکیک 

 شده اند. 
وی با اشاره به اینکه بودجه شرکت ها نسبت به سال 
گذشــته ۹ درصد  افزایش یافته و رشد ۱۵ درصدی 
برای افزایش حقوق و دســتمزد در  نظر گرفته شده 
اســت، افزود: بودجه شــرکت ها یک میلیون و ۳۸۰ 
هزار  میلیارد تومان تدوین شــده است. سال گذشته 
این رقم یک میلیون و ۲۴۰  هزار میلیارد تومان بوده 

است. 

سیاسی

سیداسماعیل موســوی دبیر و سخنگوی ستاد 
اجرایی  گفــت:  فرایندهــای  انتخابات کشــور 
انتخابات از دهم آذرماه با ابلاغ دســتور شــروع 
 انتخابــات از ســوی وزیر به فرمانــداران مراکز 

حوزه های انتخابیه آغاز  می شود. 
موسوی که در جریان همایش معاونین سیاسی، 
امنیتــی، اجتماعــی و  مدیران کل سیاســی، 
انتخابات و تقسیمات کشــوری استانداری های 
سراسر  کشور سخن می گفت، با اشاره به افتتاح 
رسمی ستاد انتخابات کشور  توسط وزیر کشور، 
اظهار داشــت: به حول و قــوه الهی فرایندهای 
 اجرایی انتخابات از دهم آذرماه با ابلاغ دســتور 
شروع انتخابات از سوی  وزیر به فرمانداران مراکز 
حوزه های انتخابیه آغاز می شــود و فرایند  ثبت 
نام نیز بلافاصله بعد از اعلام وصول دستور شروع 
انتخابات  توسط فرمانداران، در ۲۰۸ فرمانداری 
مرکز حوزه انتخابیه و ستاد  ثبت نام وزارت کشور 

کلید خواهد خورد. 
وی همچنین ضمن اشــاره به اینکه هماهنگی 
لازم بــا وزارت امور  خارجــه در زمینه ثبت نام 
داوطلبانی که در خارج از کشــور قصد ثبت نام 
 دارند انجام شده اســت و آمادگی کامل در این 
خصوص وجــود دارد؛  اعلام کــرد: فرم ثبت نام 

بازبینی شده و بخشــی از مفاد آن تغییر، ادغام 
و  یا حذف شــده است تا ســهولت در ثبت نام را 

افزایش دهد. 
دبیر و سخنگوی ستاد انتخابات کشور افزود: صد 
در صد ثبت نام در  بســتر سامانه جامع انتخابات 
انجــام خواهد گرفت و پیش بینی ما این اســت 
 که در روزهای آخر ثبت نــام، تراکم متقاضیان 
ثبت نام بیشتر خواهد شد.  بر این اساس، تفاهمی 
با شورای نگهبان انجام شــده است تا اولًا ثبت 
نام  در هفت روز قانونی خود از ۸ صبح تا ساعت 
۱۸ عصر انجام گیرد که  این ساعت قابل تمدید 
نخواهد بود. ثانیاً اطلاعات مربوط به پرسشنامه 
 تماماً در ســامانه جامع انتخابات تکمیل شود تا 

ثبت نام در تاریخ و مهلت  قانونی انجام پذیرد. 
موســوی با اشاره به برگزاری دوره های آموزشی 
متعدد برای مجریان  انتخابات،  از جمله دوره های 
آموزشــی دهگانــه فرمانداران و بخشــداران  و 
اعضای ستاد انتخابات استان ها، اظهار داشت:  تا 
به امروز هشت  دوره آن برگزار شده و دوره نهم و 
دهم آن طی این هفته و هفته آتی  برگزار خواهد 
شــد. دوم آذرماه هم دوره آموزشی هیأت های 
بازرســی بر  انتخابات در مشــهد مقدس برگزار 

خواهد شد. 

رحمانی فضلی وزیر کشــور گفت: 
در جلســه ســتاد اطلاع رسانی و 
 تبلیغات اقتصادی کشور از وزارت 
راه و شهرسازی درخواست شد تا با 
 توجه به طولانی شدن زمان تحویل 
واحد هــای این طرح کــه بیش از 
۱۰  سال شده اســت، زمان بندی 
مناســبی برای اتمام و تحویل این 

واحد های  مسکونی ارائه کند. 
رحمانی فضلی در حاشــیه سی و 
نهمین جلسه ســتاد اطلاع رسانی 
و  تبلیغات اقتصادی کشــور درباره 
ارزش افــزوده خدمــات در حوزه 
 مخابــرات ابراز کــرد: این موضوع 
کــه اخیراً مطرح شــده هم مردم 
 مراجعــات متعــددی در فضــای 
مجازی و رســانه ها داشــتند، هم 
وزیــر  ارتباطــات مطــرح کرد و 
با  بســیاری  تماس های  همچنین 
ســتاد داشتند و  مردم پیگیر نحوه 
بودند  اضافه دریافت  این  بازگشت 
که وزیــر ارتباطات  نیز اشــاراتی 
داشــت و راه هایــی را بــرای این 

منظور پیگیری می کنند. 
وی گفــت: با این حال در ســتاد 
اطلاع رســانی و تبلیغات اقتصادی 
نیز  مصوب شــد تا ایــن موضوع 
تعیین تکلیف شود که رقم واقعی 
چقدر بوده  و کدام یک از اپراتور ها 
و شــرکت ها این مبالغ را دریافت 
کرده اند و اگر  قرار بر بازگشت این 
مبالغ باشد، روش بازگشت آن نیز 

مشخص شود. 
رحمانی فضلــی در ادامه موضوع 
مســکن مهر را از موضوعات مهم 
 مطرح شــده در این جلســه ستاد 
اعــلام کــرد و گفــت: وزارت راه 
و  شهرســازی گزارشــی از رونــد 
فعالیت ها در ایــن حوزه ارائه کرد 
که  براساس این گزارش، از مجموع 
واحد هــای باقی مانده حدود 100 
هزار  واحد مســکونی آماده شده و 
اقدامات مختصری باقی مانده است 
که  به دنبال تأمین منابع هستند تا 

بتوانند واگذار کنند. 
وی افزود: حــدود 70 هزار واحد 

دیگر هم در مراحل ساخت نهایی 
است  که در این جلسه مطرح و از 
وزارت راه و شهرسازی درخواست 
شــد تا  با توجه به طولانی شــدن 
زمان تحویــل واحد های این طرح 
که بیش از 10  ســال شده است، 
زمان بندی مناســبی برای اتمام و 
تحویــل این واحد های  مســکونی 

ارائه کند. 
وزیر کشور گفت: یکی از مشکلات 
این واحد ها خدماتی است که مردم 
 نیاز دارنــد، از جمله مراکز مهمی، 
چون مــدارس، مراکــز درمانی و 
 کلانتری ها که مقرر شــد ســایر 

دستگاه ها نیز همکاری کنند. 
رحمانی فضلی در ادامه به موضوع 

سامانه ها در ستاد مبارزه با قاچاق 
 کالا و ارز اشــاره کرد و گفت: این 
موضــوع امروز در جلســه ســتاد 
 اطلاع رســانی و تبلیغات اقتصادی 
مطرح شــد که پیشرفت خوبی در 

این  زمینه داریم. 
وی ادامه داد: موضوع سامانه ها به 
9 ســال پیش برمی گردد که تمام 

 سیســتم های تولیــدی، تجاری و 
توزیعی کشــور در حوزه های مالی 
و  غیرمالی باید سامانه هایی داشته 
باشــند که تمام نقل و انتقالات و 
گردش  کالا و مسیر گردش کالا و 
پول، دقیقاً شناســایی شود و قابل 

رصد و  کنترل باشد. 
رحمانی فضلی اظهار داشــت: در 
یک دوره یک ســاله بر این موضوع 
 متمرکــز شــدیم و رئیس جمهور 
تأکید زیادی بر اجرای این امر دارد 
و در  جلســه امروز نیز دبیر ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز گزارشی 

ارائه  کرد. 
ما  زمان بندی  وزیر کشــور گفت: 
براین اساس است که تا 15 اسفند 
ســال  جاری این ســامانه ها فعال 

شود. 
اضافــه کــرد: گزارش هــای  وی 
پیشــرفت نیــز به صــورت ماهانه 
دریافت  می شــود و هرسه ماه نیز 
شخصاً جلسه ای با ســتاد دارم تا 

این مسئله  به سرعت حل شود. 

رشد ۱۵ درصدی حقوق در شرکت های دولتی

معاون امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی  گفت: در حال حاضر هیــچ کمبود کاغذی در بازار 
وجــود ندارد، قیمــت کاغذ  نیمایی به زیــر ۱۰ هزار تومان 

رسیده است. 
قیمت کاغذ و نوسانات بازار این کالای فرهنگی طی سال های 
گذشته به  یکی از مهمترین و در عین حال حاشیه سازترین 
مســائل فرهنگی کشور  مبدل شده اســت، کمبود کاغذ در 
بازار، ایجاد بازار سیاه و فروش  حواله های کاغذ به صورت غیر 
قانونی از جمله مسائلی بودند که بازار  کاغذ با آن ها دست به 

گریبان بوده است. 
از سویی با توجه به افزایش قیمت کاغذ، محصول مورد نظر 
از قبیل  کتاب، مجله و روزنامه نیز با افزایش قابل توجهی در 
قیمت روبرو بوده  است، افزایشی که به صورت زنجیروار باعث 
کاهش تولید و توزیع به  ویژه در عرصه رســانه و مطبوعات 

شده است. 
طی ماه های گذشته، اما بازار کاغذ نسبت به یک سال پیش 
به آرامشــی  نسبی رســیده و به اذعان مســئولین کارگروه 
ســاماندهی کاغذ این بازار با  کاهش قیمت روبرو بوده است، 
به همین مناســبت با محمد خُدادی، معاون  امور مطبوعاتی 
و اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی به  گفتگو 
نشستیم و آخرین خبر ها از اقدامات معاونت امور مطبوعاتی 
و  اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی پیرامون بازار 
کاغذ و حل  مشکلات رسانه ها را از این مسئول فرهنگی جویا 

شویم که در ادامه  خواهید خواند: 
  ایــن روز ها در معاونت مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشــاد 

اسلامی  مشغول چه فعالیت هایی هستید؟
خدادی: قاعدتاً در حوزه معاونت مطبوعاتی و ماهیت رســانه 
همواره بــا دو  موضوع مهم روبرو هســتیم، اول بحث کاغذ 
اســت، شــروع حضور من در  معاونت مطبوعات در منتهای 
نداشــتن و بحران کاغذ اتفاق افتاد، بــه نحوی  که تقریباً به 
مدت پنج ماه کاغذ به بازار نرســیده و صدای اهالی رســانه 

در  آمده بود. 
ایــن وضعیت به نحوی بود که تمامی اهالی رســانه کاغذ را 
به صورت  روزانه تهیه می کردند و مشــکلات فراوانی در این 
بخش به وجود آمده بود،  بحران در بخش کاغذ تا حدی بود 
که روزنامه های اصلی کشــور هم کاغذ  روزانه خود را نداشته 

و با چالش روبرو شده بودند. 

حل نســبی مشــکل کاغــذ و هماهنگی های لازمــه برای 
تخصیص ارز در این  بخش، همچنین انتخاب مسیر واردات، 
انتخــاب وارد کننده، رســیدن و توزیع  کاغــذ بین مصرف 
کننــدگان نیازمند صرف انرژی فراوانی بود. نکته دوم،  بحث 
حمایت های وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی و همچنین 
یارانه هــا بود  کــه در نوع خودش دغدغه بزرگی محســوب 
می شد، در این بخش تلاشمان  این است که حمایت از رسانه 
تنها به استناد اسم رسانه نباشد و یارانه  کاملًا هدفمند و در 
راستای محتوای رسانه عرضه شود و داشتن اسم صرفاً  عاملی 

برای حمایت نباشد. 
  بســیاری از افراد معتقدند که تعــادل کافی برای تخصیص 
کاغذ به رســانه ها  وجود ندارد، این تخصیص براســاس چه 

شاخص و معیار هایی شکل  می گیرد؟
خدادی: در ابتــدا بگویم که حرف منتقدیــن نابه جا و غیر 
اســتاندارد نیســت، از  ســویی حرفی که ما هم در معاونت 
مطبوعاتی می زنیم در جای خود قابل  ارزیابی است، در قبال 
مســئله مطروحه من دو انتخاب داشــتم، اول اینکه  واردات 
کاغــذ را به طور کامل متوقف کنم، این توقف تا زمانی ادامه 
 می یافت که راستی آزمایی انجام می دادیم، اما اینکار به هیچ 

عنوان درست  نبود. 
توقــف واردات مثل این بود که در قبــال یک بیمار بدحال 
درمان را کاملًا  متوقف کنیم و بگوییم که باید ابتدا آزمایش 

بگیریم، در این مورد شــما اول  باید درمان را شروع کنید و 
در حین درمان آزمایشــات را به انجام برسانید.  من در قبال 
واردات کاغذ همین نسخه را پیش گرفتم؛ لذا دغدغه مندی 
 نسبت به تخصیص کاغذ هم راستا با تیراژ درست است، اینکه 
ما در  معاونت مطبوعاتی باید به یک ساز و کار منطقی برسیم 
هم حرف کاملًا  درستی است، ساز و کار ما بدون شک کامل 
نیست، اما اینکه بخواهیم به  یک ساز و کارمطلق هم برسیم 
شدنی نیست، زیرا در قبال راستی  آزمایی ها همواره نواقصی 

وجود دارد. 

ë  این راستی آزمایی در عرصه توزیع کاغذ چگونه  
رخ می دهد؟

خــدادی: ما یک اعلام وصول داریم، یعنی یک روزنامه چاپ 
شــده و در  سامانه جامع رســانه ها این اتفاق را ثبت و اعلام 
وصول می کند، اما این به  معنای تایید تعداد تیراژ نیست، ما 
در ایــن بخش گفته ایم که چاپخانه هم نامه  صورت وضعیت 
بدهد، از طرفی به طور تصادفی از چاپخانه ها هم  سرکشــی 
می کنیم، از ادارات کل فرهنگ و ارشاد استان ها نیز استعلام 
 می گیریم، اقدامات کارشناسانه بسیاری را هم انجام داده ایم، 
اما باز هم  امکان اختلال در این سیستم وجود دارد، زیرا هیچ 

چیز در این عرصه  صفر و صدی نیست. 

در راستی آزمایی عرضه کاغذ و رفع مشکلات آن همگی باید 
کمک کنند.  این را باید متذکر شوم که مسیر ما مسیر اصلاح 
است، یعنی ما در هر  نوبتی که کاغذ را توزیع می کنیم نقاط 
ضعف را شناسایی کرده و آن ها را  حل می کنیم. البته این را 
هــم فراموش نکنیم که برخی مواقع تمامی اخبار و  اعلامات 
مبنــی بر تخلف در پخش کاغذ صحت ندارد، به عنوان مثال 
اگر  کســی آدرس رســانه را در اینترنت نبیند که نمی توان 
گفت چاپ نمی شــود،  خوب باید مراجعــه کند و اطلاعات 
را از مــا بگیرد و اگر ما ندادیم خوب  اعتراض وارد اســت یا 
اینکه اصولا ممکن است مشکلی به ما اعلام شود و  ما اصلاح 

نکردیم خوب به دیگران بگوییم. 
توصیه ما این است که قبل از رسانه  ای کردن هر مطلبی در 
ابتدا با مرجع  اصلی روبرو شویم و اگر مشکل یا موردی وجود 
دارد با وی مطرح کنیم،  حال اگر فرد مورد نظر جواب کاملی 
نداشــت و یا جواب نداد می توان آن  را رسانه ای کرد، منتها 
وقتــی موردی را از همان ابتــدا از مرجع پیگیری  نمی کنیم 
رســانه ای کردن آن از نظر من نادرســت است، زیرا اگر یک 
مورد  از صد مورد اشتباه بود آیا امکان اصلاح این ادعا وجود 
دارد؟، فراموش  نکنیم بســیاری مواقع خبــر بد خبر خوب 

است، اما به عکس نیست. 
معاونت مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی کاملًا 
پذیرای  انتقادات اســت، از ســویی به طــور کامل پذیرای 
اطلاعات بوده و علاقمند به  دریافت این اطلاعات هستیم، تا 
آنجا که به من مربوط می شود، پخش کاغذ  براساس قواعد و 

قوانینی مشخص صورت می گیرد. 
  برخی مواقع شــایعاتی وجود دارد که به عنوان مثال برخی 
رسانه ها سهمیه  کاغذ بیشتری دریافت کرده اند و بقیه نه، آیا 

چنین اتفاقاتی را تایید می کنید؟
خدادی: اصلًا چنین اتفاقاتی ممکن نیســت، در مورد ساز و 
کار توزیع کاغذ  بدون شــک مشکلاتی بوده، اما این را از یاد 
نبریم که معاونت امور  مطبوعاتی مسئول تامین کاغذ نبوده 
است، یعنی کاری را به ما سپرده اند  که نه تجربه آن را داشته 
ایم و نه ســاختار درستی برای انجام آن داشته ایم،  ما حتی 
نیروی انســانی در این زمینه را هم نداشته ایم، اما به حکم 
بحران و  مشــکل وظیفه داشیم با همه توان ان را حل کنیم 

که خوشحالم درمسیر رفع  مانع کاغذ قرار گرفته ایم. 

مبارزه با فساد ، کلید قفل امید اجتماعی
حسین سلاح ورزی

نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران در گزارشــی مبارزه با فســاد را کلید قفل 
 امید اجتماعی دانست. 

به تازگی یک پژوهش معتبر بین المللــی اقتصادی در مورد رابطه وضعیت 
 مبارزه با فساد و میزان رشد اقتصادی و سرمایه گذاری در کشورها از  سوی 
اتاق بازرگانی ایران ترجمه  شــده و در اختیار فعالان اقتصادی،  رســانه ها، 

سیاست گذاران و افکار عمومی قرار گرفته است. 
بر اســاس یافته های این پژوهش، به طور میانگیــن، هر یک نمره افزایش 
 امتیاز در شــاخص ادراک فســاد موجب ایجاد 1/7 درصد رشد در اقتصاد 
 شــده و همچنین باعث رشد چشمگیر تمایل ســرمایه گذاران خارجی به 

 حضور و فعالیت در کشور می گردد. 
در نگاه نخست می توان این رشد اقتصادی و افزایش تمایل سرمایه گذاران 
 برای حضور در کشــورهای فساد ستیز را به افزایش بهره وری در اثر  بهبود 
عملکرد دولت در حوزه های نظارتی و تولید کالاهای عمومی نسبت  داد؛ اما 
این بهبود چشمگیر در اثر بهبود وضعیت اجرای قوانین، آن  نیز  در شرایطی 
که قانون گذاری و تنظیم گیری اقتصادی در همه کشورها  کیفیت یکسانی 

ندارد، قدری عجیب است. 
به عقیده نگارنده این رشد اقتصادی علاوه بر بهبود عملکرد دولت ها،  ناشی 
از بهبود وضعیت انتظارات فعالان اقتصادی و جامعه، در مورد  آینده است. 

ë چشم انداز و انتظاراتی برای مردم و فعالان اقتصادی  
نمایش عزم و اراده دولت ها در فساد ستیزی، یعنی تبدیل مناسبات تجاری 
 بــه یک تعامل پایدار و منصفانه که تحــت تأثیر اعمال نفوذ من غیر حق و 
 اعمال قدرت سودجویانه برخی از بازیگران، از منطق بنیادی خود که  همان 
خلق ارزش از طریق ارتقای بهره وری است، منحرف نمی شود؛  یعنی امیدوار 
کردن مردم و فعالان اقتصادی، به حضور در یک رقابت  منصفانه که در آن 
اولًا همگان نتیجه شایستگی و تلاش های خود را  دریافت می کنند و از این 
طریق خود حاکم سرنوشــت خود خواهنــد بود و  دوما خروجی این رقابت 
از طریق برقرار ساختن شایسته سالاری درنهایت  به نفع تمام جامعه است. 

ترســیم چنین چشم انداز و انتظاراتی برای مردم و فعالان اقتصادی، به ویژه 
 در بخش خصوصی، موجب می شــود؛ ریســک پذیری کارآفرینان بیشتر، 
 علاقه مندی صاحبان ســرمایه به مشــارکت اقتصادی افزون تر، امید مردم 
 برای کوشــش در جهت ارتقای بهره وری شخصی و نقش آفرینی مثبت در 
 تعامــلات اقتصادی و اجتماعی پررنگ، قانون نزد همگان محترم تر و نهایتاً 
 هزینه هــای مداخله و نظارت دولت کوچک تر شــود. مجموعه این عوامل 
 اســت که موجب تأثیر شگرف مبارزه با فســاد بر رشد اقتصادی و افزایش 

 سرمایه گذاری می شود. 
البته باید این نکته را نیز در نظر داشــت که مبارزه با فســاد، صرفاً نمایش 
 ســرعت و جدیت در رســیدگی به تخلفات و مجازات مجرمین نیست در 

 کشورداری نیز، همانند پزشکی، پیشگیری بهتر از درمان است. 
روشــن و واضح کردن قوانین و اجتناب از مفصل و تفســیرپذیر ســاختن 
آن،  معمــاری صحیح فرایندهــای عملیاتی و نظارتــی دولت برای حذف 
گلوگاه هــا  و امضاهای طلایی، واگذاری اداره اقتصاد بــه بازار آزاد، مبتنی 
ســاختن  قانون گذاری و تنظیم مقررات بــه منطق حمایت از عملکرد بازار 
در ارتقای  بهره وری، شفاف ساختن فرایند تصمیم سازی و مشارکت دادن 
مؤثر  ذینفعان در این فرآیند و در نهایت پاسخگو بودن دولت و تمام ارکان 
 حاکمیت در برابر منطق تصمیم گیری، همه و همه از اجزای ضروری  مبارزه 

با فساد و پیشگیری از وقوع آن است. 
این رویکرد سیســتماتیک برای مبارزه با فســاد در پیوند با عزم سیاسی 
 جدی برای تعقیب این رویه، به رغم همه مخالفت ها و سنگ اندازی هایی که 
 به طور طبیعی از ســوی ذینفعان ناحق فرآیندهای آلوده به فساد، در مسیر 
 این تغییرات و اصلاحات اصولی، صورت خواهد گرفت، یکی از  ســتون های 

اساسی بنای باشکوه توسعه پایدار، در هر سرزمینی است. 

دولت با گران کردن بنزین می تواند
 به ۱۸ میلیون خانوار یارانه بدهد

علیرضابیگــی  احمــد 
نماینده مردم تبریز در 
اینکه  با بیــان  مجلس 
تامین  تنهــا  راهــکار 
یارانــه جدید برای ۱۸ 
افزایش  خانوار  میلیون 
قیمــت بنزین  اســت، 
این  بــا  گفــت: دولت 
تصمیم ناچار می شــود 
عمرانی  پروژهای  تمام 

 را تعطیل کند. 
نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی در گفتگو با خبرنگار  مهر، 
در خصوص جزئیات جلسه غیرعلنی امروز مجلس شورای  اسلامی گفت: 
در جلسه غیرعلنی آقای لاریجانی رئیس مجلس وضعیت  و چالش های 

درآمدها و هزینه های بودجه سال آینده را تشریح کرد. 
وی افزود: لاریجانی در جلســه غیر علنی اعلام کرد دولت برای کمک  به 
گردش معیشــت مردم ناچار به توازن یارانه هاســت؛ میزان بهره مندی 
 فقرا و اغنیا از یارانه های غیرمســتقیم ظالمانه اســت. طبق پیش بینی 
که  از شــرایط آینده داریم تجدید نظر در این قبیل پرداخت ها ضروری 
است  که مستلزم تغییر قیمت ها خواهد بود که انتظار می رود نمایندگان 

با  دولت همراهی کنند. 
عضو شــورای مرکزی فراکســیون نمایندگان ولایــی مجلس ادامه داد: 
 اظهــارات رئیس جمهور در مورد پرداخت یارانــه به ۱۸ میلیون خانوار 
 مشکلات جدی را برای بودجه سال آینده ایجاد می کند و دولت ناچار به 

 تعطیلی همه پروژه های عمرانی خواهد شد. 
علیرضابیگــی اضافه کــرد: علاوه بر این با احتســاب ۲۰ درصد افزایش 
 حقوق کارمندان و اجرای این پیشــنهاد جدید بودجه ســال ۹۹ کسری 
جدی  خواهد داشت. وی با بیان اینکه تنها راهکار تامین یارانه جدید برای 
۱۸ میلیون خانوار  افزایش قیمت بنزین است، اظهار داشت: طبق قانون، 

دولت اختیار  افزایش قیمت بنزین را دارد. 
به گزارش مهر، چندی پیش مجلس شورای اسلامی در جلسه غیرعلنی 
 در مورد یارانه های پنهان و با موضوع افزایش قیمت بنزین برگزار  کرد و 
قرار بود وزرای اقتصادی دولت در این جلســه شرکت کنند اما  هیچ یک 
در این جلســه حضور نیافتند که این موجب انتقاد جدی رئیس  مجلس 

به دولت شد. 

قیمت کاغذ نیمایی نسبت به گذشته نصف شده است
خبر:

خبر سخنگویستادانتخاباتکشور:

فرایندهای اجرایی انتخابات از دهم آذرماه آغاز می شود

 ۱۰ساله شدن تحویل مسکن مهر صدای وزیر کشور را هم درآورد
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مرتضی شــکوهی مدیرکل دفتر دبستان آموزش و پرورش گفت:  کیفیت بخشی به 
خدمات آموزشی و پرورشی از سیاست های راهبردی  دستگاه تعلیم و تربیت است. 

شــکوهی در همایش توانمندسازی معاونان آموزشی مدارس ابتدایی  استان همدان 
با اشاره به تأکید وزیرآموزش وپرورش بر اصل  کیفیت بخشی، اظهارکرد: ازنظرکمی 
در بیشــتر بخش ها وضعیت خوبی  داریم. مدیرکل دفتر دبستان آموزش و پرورش 
کیفیت بخشــی را دغدغه اصلی  دســتگاه تعلیم و تربیت خواند و افزود: باید تلاش 
کنیــم میزان توانمندی ها  و مهارت های دانش آمــوزان ارتقاء یابد لذا باید تدابیری 
بیاندیشیم که در  بحث کیفیت آموزشــی و پرورشی در مدارس اطمینان بیشتری 
نسبت به  گذشــته پیدا کنیم. شکوهی توسعه عدالت آموزشی را از دیگر موضوعات 

مــورد تأکید  وزیرآموزش و پرورش مطرح کرد و گفت: در موضوع توســعه عدالت 
 آموزشــی، منظور تناســب خدمات آموزشی و پرورشی با شــرایط و  نیازهای افراد 
در موقعیت جغرافیایی خاص آن ها اســت. وی با تأکید بر ضرورت افزایش نشــاط، 
طراوت، شادابی و انگیزش  دانش آموزان در محیط های متنوع یادگیری، خاطرنشان 
کرد:  برنامه های نشــاط  آور در مدارس باید مبتنی بر ارزش های دینی و ملی  دنبال 
شود. مدیرکل دفتر دبستان با اشاره به اهمیت ارتباط خانواده با مدرسه،  اظهارکرد: 
خانواده همیشه به عنوان نهاد نخســتین، اثربخشی بالایی در  تربیت بچه ها دارد. به 
گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت آموزش وپرورش،  شکوهی توجه به حوزه 
فناوری و هوشمندسازی مدارس را از دیگر  موارد مورد تأکید وزیرآموزش و پرورش 
برشــمرد و تصریح کرد: باید  مدیریت اســتفاده از محیط های مجازی را به دانش 

آموزان آموزش دهیم. 

روش ها و وسایل رقابت زا از دوره ابتدایی حذف شود

معاونآموزشیوزارتبهداشت:

هزار شرکت دانش بنیان در بخش 
علوم پزشکی فعال هستند

باقر لاریجانی معاون آموزشــی وزارت بهداشت گفت: ۸۰۰ 
مرکز و ۲۲  شــبکه تحقیقاتی فعال و حدود هزار شــرکت 
دانش بنیان در بخش علوم  پزشکی در حال فعالیت هستند 
و ۱۸۰ انجمــن علمی نیز در حوزه علوم  پزشــکی فعالیت 

می کنند که می توانند به وزارت بهداشت کمک کنند. 
لاریجانــی افزود: بحث تحول و نــوآوری در آموزش علوم 
پزشــکی از چند  سال گذشته آغاز شــده و هدف این بود 
که نقشــه راهی برای فعالیت های  این حوزه طراحی شود. 
امروز با ۶۷ دانشــگاه و دانشکده علوم پزشکی  و ۹۰ واحد 
دانشــگاهی غیر دولتی روبه رو هستیم.  ۲۰۰ هزار دانشجو 
 در بخش دولتــی و حدود ۶۰ هــزار در بخش غیردولتی 

مشغول به  تحصیل هستند. 
معاون آموزشــی وزارت بهداشت ادامه داد: حدود ۲۰ هزار 
عضــو هیات  علمــی در بخش دولتی و ۲۵۰ بیمارســتان 
آموزشی در سطح کشور  داریم.  ۵۰ درصد مراجعات وزارت 
بهداشــت به حوزه آموزش است و  ســالانه حدود ۳۰ هزار 
مکاتبه با این حوزه صورت می گیرد. البته ســعی  شــده با 
مجازی ســازی امور این روند تعدیل شود، اما در مجموع 

حجم  کار این حوزه بسیار بالا است. 
دبیر شورای آموزش پزشــکی و تخصصی گفت: در حوزه 
علوم پزشــکی   ۹۰۰ رشــته محل کاردانی و کارشناسی، 
۶۴ رشــته محل دکترای  عمومی، حدود ۶۰۰ رشته محل 
کارشناسی ارشد، حدود ۴۰۰ رشته  محل دکترای تخصصی 

و حدود ۱۳۰ رشته محل فلوشیپ و فوق  تخصص داریم. 
وی ادامه داد: تقریبا ۷۰ درصد دانشجویان وزارت بهداشت 
در مقاطع  تحصیلات تکمیلی هستند و در مقایسه با سایر 
بخش های آموزش عالی  کشور، حوزه علوم پزشکی درصد 
تحصیلات تکمیلی بالاتری دارد.  برای مثال ۱۵ هزار برنامه 
بازآموزی علوم پزشکی در سال در کشور  در حال اجرا است 
و در وزارت بهداشت ارزیابی می شود. ۴۸ آزمون  سراسری 
علوم پزشکی داریم و این آزمون ها برخی ۷۰ هزار شرکت 
 کننده و هریک چالش های خاص خود را دارد. نهایت سعی 
بر این اســت  که این آزمون ها به صــورت عادلانه برگزار 
شــود.  بیش از ۷۰ درصد  آزمون ها به صورت الکترونیک 
یا ترکیبی برگزار می شــود و باید به  ســمتی پیش رویم 
که تمامی آزمون های علوم پزشــکی به صورت  الکترونیک 
برگزار شــود. معاون آموزشی وزارت بهداشت اظهار داشت: 
حوزه آموزش علوم  پزشــکی حوزه ای بســیار پرکار است، 
اما باید در کنار امور جاری  برنامه های تحولی را نیز دنبال 

کنیم تا امور روزمره ما را از ارتقای  این حوزه غافل نسازد. 

ادعای وزارت کار؛ از بیکاری ۲۰۰ هزار 
نفر جلوگیری کردیم

کریــم یاوری،مدیرکل حمایت از مشــاغل و بیمه بیکاری 
گفت: در شــش  ماهه اول سال جاری با پیگیری ها در حل 
و فصل مشــکلات بنگاههای  اقتصادی بیش از ۲۰۰ هزار 
فرصت شــغلی تثبیــت و از خروج نیــروی  کار از بنگاه ها 
جلوگیری شــد. مدیرکل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاری 
اعــلام کرد: وزیر تعاون کار   رفاه اجتماعی بر حمایت موثر 
و جدی در جهت  تثبیت اشــتغال نیروی  کار در بنگاه های 
اقتصــادی تاکید دارد و دســتورات  موکدی به تمامی  زیر 
مجموعه های این وزارتخانه صادر کرده اســت. مشــکلات 
بنگاه های  اقتصادی بدواً می بایســتی توسط کارفرمایان ، 
مدیران و ســهامداران و  مالکان بنگاهها حل و فصل شود و 
در صورت ادامه مشــکل  وزارتخانه  ها و دستگاههای صادر 
کننده مجوز برای فعالیت بنگاه باید به صورت  موثر در حل 

و فصل  مشکلات  اهتمام ورزند. 
مدیــرکل حمایت از پایدار مشــاغل و بیمه بیکاری وزارت 
کار، گفت: در  شــش ماهه اول ســال جاری با پیگیری و 
تلاش مسئولان کشوری و  استانی در حل و فصل مشکلات 
بنگاه های اقتصادی و همراهــی و  همکاری موثر کارگران، 
کارفرمایان، کار آفرینان و مدیران بنگاه ها و  دســتگاه های 
اجرایی ذیربط و بانک ها و بیمه ها بیش از 200 هزار  فرصت 
شــغلی تثبیت و از خروج نیروی کار از بنگاه ها جلوگیری 
شــد. وی افزود: تا پایان شــهریورماه جاری بیش از 1200 
بنگاه مشکل دار  شناســایی و رصد و پیگیری حل و فصل  
مشــکلات آنها در دســتور کار  کارگروه های تسهیل و رفع 
موانع تولید در اســتانها و ستاد تسهیل و رفع   موانع تولید 

قرار گرفته است. 
یاوری اعلام کرد: بدیهی اســت در صورت نیاز، مشــکلات 
بنگاه ها در  کار گروه های تســهیل  و رفــع موانع تولید به 
ریاست اســتانداران و  عضویت دستگاه های اجرایی مرتبط 
و بانک های عضو کارگروه در  مرکز هر اســتان مورد بحث و 

بررسی و رسیدگی و حل و فصل  قرار  می گیرد. 
نماینده  وزیــر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در رســیدگی 
بــه وضعیت  بنگاههــای مشــکلدار اعلام  کــرد: یکی از 
وظایــف اصلی این وزارتخانه  صیانت از نیروی کار شــاغل 
در بنگاه های اقتصادی اســت و برای  صیانت از اشــتغال و 
نیروی کار موجود در بنگاه ها حسب تاکید وزیر  تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی، این وزارتخانه  در این  مســیر در تمامی 

 کارگروه های مرتبط حضوری فعال  و موثر دارد. 
یاوری گفت: ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در کشور نیز 
در حمایت از  رونق تولید مستمراً جلسات رسیدگی و حل 

و فصل موانع تولید را در  دستور کار دارد.    

لعیــا جنیدی معــاون حقوقی رئیس جمهــوری گفت: 
تعارض منافع، لایحه ای  برای پیشــگیری از فساد است 
و نگاه به مســائل در این لایحه، زیرساختی و  بلندمدت 
است. جنیدی با اشاره به اینکه دولت یک نگاه زیرساختی 
به مسئله فساد و حتی  فراتر از آن یعنی راهکار قابل اتکا 
اداری، اقتصادی و حتی اجتماعی،  فرهنگی و سیاســی 
دارد، عنوان کرد: ســه لایحه مرتبط توسط این معاونت 
 تهیه شده که یکی از آن ها شفافیت است و حتی محدود 
به امر اقتصادی هم  نشده و موضوع و میدان عملش امر 
تقنینی و قانون گذاری، امر اجرایی و  امر قضایی است. در 
امر اجرایی، تلاش شــده تا مسئله اقتصادی،  اجتماعی، 

فرهنگی و اداری را پوشش دهد. 
معاون حقوقی رئیس جمهور با بیان این مطلب که نگاه 
در این خصوص  کاملًا زیرســاختی و بلندمدت است و 
در این چارچوب، لایحه شفافیت علاوه  بر وسعت قلمرو 
موضوعی، وســیع اســت و از نظر قلمرو شخصی کلیه 
 نهادهای حکومتی و حتی فراتر از آن مؤسسات مأمور به 
خدمت عمومی  مانند اتاق های بازرگانی، نظام های صنفی، 
کانون های وکلا، نظام پزشکی،  نظام مهندسی و غیره را 
که وظیفه شان خدمت عمومی اســت، دربرمی گیرد.  با 
ایــن ترتیب اگر در آن فضا موازین مزبور رعایت نشــد، 
ممکن اســت  امتیازات ناروای مبادله شده را دربرگیرد 
کــه در این خصوص تلاش شــده  در بحث شــفافیت 
مدنظــر قرار گیرد. وی ادامــه داد: دولت همین روش را 
در بحث تعارض منافع داشــته است؛  شفافیت مبنایش 
دسترسی به اطلاعات، انتشار و اعلام عمومی است و بر 
 همین اساس سامانه های بسیاری پیش بینی  شده است 
و دسترســی به مبنای  تصمیمات تصمیم گیران به ویژه 
دسترسی افراد درجایی که خودشان ذی نفع  و ذی ربط 
هســتند یعنی در یکجا دسترســی عمومی و در جایی 
دیگر  دسترسی افراد به اطلاعات مربوط به خودشان به 
ویژه در موقعیتی که  ذی نفع هســتند، این اعلامات در 
لایحه شفافیت آمده است و نیز در بحث  تعارض منافع 
که امروز در هیئت دولت تصویب شــده اســت. جنیدی 
اضافه کرد: اینکه گفته شــود فرد فعال بخش خصوصی 
در حوزه  تجارت و صنعت نباید وزیر بشــود و این خود 
مصداق تعارض منافع اســت،  کلام درستی نیست و به 

نظر می رسد تعارض منافع درست فهمیده نشده  است؛ 
به دلیل اینکه مدیریت تعــارض منافع به هیچ وجه به 
معنــی به کار  گرفتن افراد ناآشــنا در حــوزه تجارت و 
صنعت و افراد نابلد در منصب ها و  پست ها نیست. بلکه 
برعکس، مدیریت تعارض بــه کارگیری افراد کار بلد  و 
موفق در بخش خصوصی اســت که به جهت دارا بودن 
تجربه و دانش در  حوزه تخصصی شــان در منصب ها و 
پســت ها باید به کار گرفته شوند،  النهایه در مواردی که 
در موقعیت تعارض منافع قرار می گیرند، باید رأســاً  و یا 
از طریق مقام مافوق و ناظــر، از اتخاذ تصمیم راجع به 
آن موضوع  خاص، پرهیز کند. اما اســتفاده از آگاهی و 
دانش تخصصی و تجربه این  گروه دقیقاً در مسیر منافع 
عمومی اســت نه در برابر آن. به عبارت دیگر  نمود اداره 
موقعیت تعارض منافع باید به ترتیبی باشــد که حتماً  

منفعت  عمومی به منفعت خصوصی مقدم داشته شود. 
وی با بیان اینکه نباید فعالیت ها را در مقاطع کوتاه مدت 
ببینیم، تصریح  کرد: از ســال ۹۶ کــه اینجانب در این 
مســند قرار گرفتم، تقریباً ایــن دو  موضوع مهم، یعنی 
شــفافیت و مســئله مدیریت تعارض منافع در خدمت 
 عمومی در دستور کار قرار گرفت و کارهای کارشناسی 
بســیار طولانی که  هرکدام بیش از هزاران ساعت روی 
آن کار انجام  شــد تــا این متن آماده و  بــه دولت ارائه 
شــده است و بعد از طرح در  کمیســیون ها  به هیئت 
دولت  تقدیم شــد. معاون حقوقی رئیس جمهور با اشاره 
به اینکه این مســیر و فرایندها نســبتاً  طولانی است و 
برای قانون گذاری خوب نیز چنین مســیر طولانی نیاز 
 است، گفت: بخش هایی از زیرساخت ها، مانند سامانه ها 
را دولت داوطلبانه  پیش از آنکه به تصویب برسد در حال 
ایجاد آن اســت و امیدواریم این  توفیق را هر چه زودتر 
داشته باشیم که این دو لایحه را به  صورت قانون  پس از 
تصویب مجلس در اختیار داشته باشیم. دولت بسیاری 
از زمینه ها  را فراهم کرده که به سرعت به سمت اجرایی 
شدن برود. وی خاطرنشــان کرد: لایحه شفایت را با دو 
فوریت به مجلس فرستاده ایم و  بنابراین این لایحه را نیز 
بنا داریم با فوریت ارسال کنیم و البته پس از  تصویب نیز 
این ها مدت های کوتاه شش ماه دارند تا آیین نامه نوشته 

و  کارهای اجرایی انجام شود. 

اجتماعی

مریم بهنیا
ظهور شــبکه  جهانــی اینترنت با خلق 
واقعیتی بیــن الاذهانی، جهانی  مجازی 
آفرید که با ارائه  امکانات وسیع و متنوع، 
جهان مادی را  دگرگون کرد و در عین 
مواهبی که به انســان ها ارزانی داشت، 
آنان را با  چالش های جدیدی نیز رو به 
رو ساخت تا آن جا که انسان های امروزه 
و  نیازهــای اولیــه آنان بیــش از پیش 
در معــرض متاثر شــدن از »پیام های 
 مهندسی شده« هســتند. هزاره  سوم با 
انقلاب اطلاعات در جامعه  جهانی شروع 
شــد که مانند  انقلاب صنعتی بار دیگر 
تاثیرات عمیقی را در جنبه های مختلف 
فــردی  و اجتماعــی زندگی انســان ها 
رقم زد. تبادل وســیع اطلاعات و سیل 
 داده هایــی کــه در قالــب »بیت«های 
الکترونیکی و با ســرعت زیاد به  فضای 
فکری و روانی انســان ها گسیل شد، نه 
تنها نســل کودکان و  نوجوانانی را که از 
ابتدای کودکی با آن رشــد می کردند، 
به شــیوه  خود  تحت تاثیر قرار داد و با 
ارزش ها و ضد ارزش های متنوع و جدید 
آشــنا  کرد ، بلکه نســل های قبل تر را 
هم به تامل در باره  ارزش های زیســته  
 پیشــین فراخواند. شاید برای این نسل 
مفهوم جدیدی از شکاف نسل ها  مطرح 
شــد که او را نه تنها به چالش با نسل 
جدیــد، بلکه به تردید درباره   گذشــته  
خــود نیــز واداشت. انســان ها از همه  
لایه های ســنی و اجتماعی و اقتصادی، 
برای باقــی ماندن  در صحنــه  جامعه 
ناگزیر بــه ورود به جهــان الکترونیک 
بودند که پیامد  محتوم آن در کنار تغییر 
در ســبک زندگی، رویارویی با ارزش ها 
و  ســاختارهای جدید و متنوع فرهنگی 
و معرفتی بود. از ســوی دیگر  چگونگی 
بهره منــدی از امکانــات جدیــد، خود 
فرهنــگ و آیین جدیدی  می طلبید که 

پیش نویسی برای آن موجود نبود. 
در بســیاری از کشورهای دنیا، خصوصا 
کشــورهای صنعتــی که پیشــتاز  این 

انقــلاب جهانی بودند، نظام آموزشــی 
متولی این امر شــد و موضوع  جدیدی 
به عنــوان »ســواد رســانه« تعریف و 
تدوین شد و آموزش آن در  دستور کار 
برنامه ریزان آمــوزش و پرورش عمومی 
قرار گرفــت.  جوامعی کــه از این نیاز 
مهــم و جدید غفلــت کردند، که غالب 
آن ها در  زمره  جوامع در حال توســعه 
نامطلوب  عوارض  بیش تر درگیر  بودند، 
 این تحول بزرگ در سیســتم اطلاعات 
که  پیداســت  شــده اند. ناگفته  جهانی 
یکــی از بنیادی ترین نیازهای برآمده از 
این هجــوم  داده ها، به رویکرد چگونگی 
اســتفاده  بهینــه از آن بازمی گردد. با 
توجه به  این که ســرعت تحول و سیر 
تغییرات تکنولوژی بــه قدری بالا بوده 
و  هست که انســان موجود، با امکانات 
و محدودیت هــای بیولوژیــک خود به 
 سختی قادر به تطابق با آن است، یکی 
از چالش های ناگزیــر و جدی  عصر ما 
به عوارض بالقوه  هجــوم حجم زیادی 
از داده هــای صحیح و  کــذب معطوف 
می شــود که زندگی ما را تحت الشعاع 
خود قــرار داده اســت. اگر تــا پیش از 
ایــن رســانه های ارتباطی بــه رادیو و 
تلویزیون و مطبوعات  محدود می شد که 
ارتباطشان با مخاطب به طور کلی  یک 
سویه بود،  فضای مجازی به مخاطبانش 
ایــن امکان را می دهد کــه به اختیار و 
 انتخاب خودشــان ارتباطات وســیعی 

را تجربه کنند و حتــی بتوانند در این 
 فضای مجازی نقش آفرین باشند و برای 

خود مخاطبانی نیز جذب کنند. 
همچنین تــا پیش از ایــن تبلیغات و 
اطلاعاتی اشاعه داده می شد که از  انواع 
فیلترهــا عبور کرده بود و می توانســت 
فضای فکری مخاطبانش را  حصار بزند 
یا هدایت کند، در فضای جدید مجازی، 
ســیل اطلاعات با  ســرعت و حجمی 
غیر قابــل تصور، چنان به افکار عمومی 
گسیل می شــود  که ســرعت و قدرت 
تفکــر و تعمق آنان، یــارای همنوردی 
با آن ها را  ندارد و دچار  ســردرگمی و 
حیرت می شود. در حالی که بهره برداری 
 اصولــی و صحیــح از فضــای مجازی 
می توانــد منبع غنی از علوم و  داده های 
ارزشــمند فرهنگی، علمی و معرفتی و 
مرجــع کارآمد تحقیــق و  یادگیری در 
هر زمینه ای باشــد. در بســیاری موارد 
برای مخاطــب عام و آمــوزش ندیده 
حکم فضایی برای  وقــت گذرانی دارد 
که می تواند آن هــا را با اطلاعات ناقص 
و نادرست و  بدون اساس و پایه، سرگرم 
یا حتی گمراه کند.  شاهد این مدعا این 
است  که امروز بسیاری از کاربران فضای 
مجازی دیگر صبــر کافی برای  خواندن 
یا شــنیدن مطلبی کــه از حد معینی 
طولانی تــر یا حجــم داده هایش به  هر 

شکل بیشتر باشد، ندارند. 
بــه گونــه ای کــه امــروزه مخاطبان 

اینترنتــی، متن ها و اطلاعــات کوتاه را 
 ترجیح می دهند که در زمان کمی آنان 
را به  »نتیجه  نهایــی« از پیش  تدوین 
شده برساند. ذهن هایی که به این سبک 
جریان اطلاعات عــادت  کرده اند، دیگر 
خواندن کتاب و تعمق در مطالب آن را 
برنمی تابند و  کمتر در پی نتیجه گیری 
فعال برمی آینــد و انگیزه  کمتری برای 
بیش  امروزه  انسان های  خلاقیت  دارند. 
از پیــش در معــرض متاثر شــدن از 

  »پیام های مهندسی شده« هستند. 
در کنار این تحــولات، نیازهای اولیه  و 
خواست های بیولوژیک انسان ها  تغییری 
نکرده است چرا که تحولات بیولوژیک 
به یقین هیچ گاه نمی تواند  همپای تغییر 
و تحــولات صنعتی حرکــت کند. این 
ناهمگونی می تواند باز  هم بیشتر منشا 

سردرگمی انسان امروز شود. 
از آن جــا که زندگی تمامــی لایه های 
اجتماع، اعــم از زن و مرد و  گروه های 
اجتماعی  و لایه هــای  ســنی مختلف 
اقتصــادی تنها در ارتباط  متقابلشــان 
بــا یکدیگر قابل مشــاهده و بررســی 
هســتند، ایــن مطلــب بهانــه ای  بود 
برای دعوت مخاطبــان که در مواجهه  
بی امان بــا جریانی جهانی قــرار  دارند 
کــه انســان ها را با ســبک جدیدی از 
زندگی آشــنا کــرده و در حال  تکوین 
نظام های ارزشــی نوین اســت.   در این 
عرصه یکی از مهم ترین ســلاح ها برای 
انتخاب  هر  ارزیابی جنبه های  گوناگون 
است  تفکر همه جانبه ای  قدرت  داشتن 
که شیوه های  پیشین تفکر را به چالش 
می کشــد، خطاهای تفکر را می نمایاند، 
 سوگیری ها و تعصبات را غربال می کند 
و دریچه های ذهن را بر  شیوه های جدید 
سنجش و شناخت می گشاید. این نظام 
تفکر، تحت عنوان تفکــر نقاد و خلاق 
ابزار ارزشــمندی برای  مواجهه با جهان 
امروز اســت که جای خالی آموزش آن 
در سیستم  آموزشی کشورمان به چشم 

می خورد. 

آمار دقیق در حوزه آسیب های اجتماعی
 می تواند راهگشا باشد

مصطفــی اقلیما رئیس انجمن علمی مــددکاران اجتماعی ایران به افزایش 
 آسیبهای اجتماعی اشاره کرد و گفت: اگر آمار درستی در خصوص  آسیب ها 
داشته باشیم شاید بتوانیم برای کاهش آن برنامه ریزی درستی  انجام دهیم. 

اقلیما در مورد آلودگی هوا و مشــکلات پیش روی مردم گفت: مســئولان 
 برنامه ریزی درســتی برای مقابله با آلودگی هوا ندارند و اکثر برنامه های  آنها 
موقتی و بدون برنامه ریزی است به عنوان مثال عنوان می کنند که  کودکان، 
ســالمندان و افرادی که کار ضروری ندارند از خانه خارج  نشوند که آن هم 
امکان پذیر نیست چرا که در هنگام آلودگی هوا حتی  اگر در خانه نیز باشیم 
بایــد از هوای آلوده تنفس کنیم. وی با اشــاره به اینکه بیماری های صعب 
العلاج از چند سال قبل دو  برابر شده است، گفت: به دلیل عدم برنامه ریزی 
برای آلودگی هوا و  مشــکلاتی که در کلان شهرها وجود دارد بیماری هایی 
مانند سرطان از  چند سال قبل آمارشان بیشتر شده است و اگر امروز به فکر 
رفع  مشــکلات نباشیم تا چند سال آینده اتفاقات ناگوار تری برای مردم رخ 
 می دهد. رئیس انجمن علمی مددکاران اجتماعی ایران تاکید کرد: از ســوی 
دیگر  مشــکلات اقتصادی باعث شــده تا مردم توان خرید خودرو جدید را 
نداشته  باشند و خودروهای فرسوده خریداری کنند که این موضوع نیز باعث 
 بروز آلودگی هوا خواهد شــد. وی در مورد افزایش آسیب های اجتماعی نیز 
گفت : افزایش تورم و  مشــکلات اقتصادی باعث شده آسیب های اجتماعی 
نسبت به گذشته رشد  بیشــتری داشته باشد به طوری که شاهد بالا رفتن 
آمار طلاق ، بیکاری،  اعتیاد، فحشــاء و غیره هســتیم. اقلیما اظهار داشت: 
مردی که سرپرســت خانوار است و قبلا با یک  شــیفت کار می توانست از 
عهده مخارج خانواده خود بر بیاید الان  مجبور است سه شیفت کار کند که 
این خود باعث می شود که در خانه و  خانواده فرزند و همسر خود دور باشد 
که به تبع آن مشکلاتی در خانواده  ایجاد می شود. وی با اشاره به اینکه ریشه 
آسیب های اجتماعی مشکلات اقتصادی است  گفت : اگر حقوق متناسب با 
تورم افزایش پیدا می کرد امروز شــاهد  افزایش فقر و شکاف ایجاد شده در 
طبقــات ضعیف و غنی نبودیم. وی با تاکید بر اینکه جامعه ایران روز به روز 
فقیرتر می شــود افزود:  اجاره مسکن، خرید خانه، حقوق کارگر و تمامی این 
موارد باعث می  شود تا نتوانیم از عهده مخارج زندگی بر بیاییم و هر روز به 
زیر خط  فقر سقوط می کنیم. رئیس انجمن علمی مددکاران اجتماعی ایران 
گفت: در حال حاضر  مســئولان خط فقر را ۵ میلیون تومان اعلام کرده اند، 
اما آیا کارگری  هست که ۵ میلیون تومان حقوق بگیرد؟ این در حالی است 
که در قانون  نیز میزان افزایش حقوق را متناســب با تورم اعلام عنوان کرده 
و اگر  این  موضوع عملیاتی می شــد امروز نه تنها شــاهد افزایش مشکلات 
 معیشتی بلکه آسیب های اجتماعی نیز  کاهش پیدا می کرد. اقلیما با انتقاد 
از عدم ارائه آمار درســت از آســیب های اجتماعی گفت:  مسئولان هنگامی 
که می گویند ۲ درصد آمار طلاق کم شــده در مقابل  نمی گویند چقدر از 
آمار ازدواج کاهش یافته است اگر آمار درستی در  خصوص آسیب ها داشته 
باشیم شاید بتوانیم برای کاهش آن برنامه ریزی  درستی انجام دهیم. به گفته 
وی، مســئولان در حاضر پاسخگوی مشکلات ایجاد شده، نیستند  به همین 

دلیل است که با مشکلات زیادی هر روز مواجه می شویم. 

پیام های مهندسی شده مجازی، واپس زننده نیازهای اولیه  انسان های  امروزی خبرخبر

لایحه تعارض منافع
زیرساختی و در راستای مبارزه با فساد است

استادیار اقتصاد دانشگاه یزد گفت: بی ثباتی 
در اشــتغال به منزله یک تهدیــد  در روند 
توســعه پایدار کشور به شمار می رود. فاطمه 
حاجی صادقی در یک نشســت تخصصی با 
عنوان سرمایه انسانی،  بازارکار و اشتغال که 
در تالار ایوان شمس تهران برگزار شد، افزود: 
 تأکید برخی از اسناد کشوری از جمله سند 
چشم انداز جمهوری اســلامی  ایران در افق 
1۴0۴ بر اشتغال دال بر اهمیت این مبحث 
در اقتصاد جامعــه  ایران اســت. وی افزود: 
علی رغم اهتمام هر یک از دولت ها به منظور 
بهبود وضعیت  اشتغال این امر در طول زمان 
همواره با نوســان و عدم ثبات روبه رو بوده 
 اســت.  حاجی صادقی ادامه داد: این فقدان 
ثبات در اشــتغال در اقتصــاد جامعه ایران 
 ســبب تزلزل در برنامه ریزی های اقتصادی 
و همچنیــن تهدیدی برای توســعه  منابع 
انسانی در روند توسعه پایدار کشور است.  این 
کارشناس تصریح کرد: براساس یک پژوهش 

)مبتنی بر داده های  مرکز آمار ایران و بانک 
جهانی(؛ بی ثباتی اشــتغال مردان و زنان در 
 کشــور در عرصه های کشــاورزی و صنعت 
یک اختلاف معنادار به چشم  نمی خورد.  وی 
افزود: این فقدان ثبات اما در اشتغال مردان 
در بخش خدمات بیش از   2 برابر زنان برآورد 
شده است.  به گفته این مدرس همچنین از 
منظر ســاختار اقتصادی بالاترین آمار عدم 
 ثبات )در جزء تصادفی اشــتغال به تفکیک 
مردان و زنان( در عرصه  کشاورزی و کمترین 
میزان برای مردان متعلق به بخش شاغلین 
صنعت و  برای زنان متعلق به بخش شاغلین 
خدمات بوده است.  حاجی صادقی اضافه کرد: 
بر اساس این نتایج همچنین اشتغال تصادفی 
 مردان در بخش کشاورزی بیش از ۵/2 برابر 
بیش از بخش صنعت بی  ثبات است و این امر 
در اشتغال تصادفی زنان در بخش کشاورزی 
2  برابر بخش صنعت و ٣ برابر بخش خدمات 
است.  وی تاکید کرد: اولویت سنجی هر یک 

از بخش های اقتصادی، هماهنگی  نهادهای 
سیاســت گذاری و اجرایی جهت کاهش بی 
ثباتی، حضور دستگاه  های نظارتی به منظور 
بهبود روند اجرا، بهره گیری از آمار و اطلاعات 
 در خصــوص کارآفرینان و ســرمایه گذاران 
عرصه اشــتغال، تعبیه سیســتم  پرداخت 
مستمری برای آســیب دیدگان، تمرکز بر 
طرح آمایش ســرزمین و  شناسایی اولویت 
های هر یک از اســتان ها در زمینه اشتغال 
پایدار از جملــه  راهکارهای بهبود وضعیت 

اشتغال محسوب می شود. 

استاد گروه مدیریت و اقتصاد سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران 
 گفت: نبود ســلامت اجتماعی، مشکلات و اختلالاتی جدی برای 

عدالت و  کیفیت زندگی به همراه دارد. 
ابوالقاســم پوررضا افزود: ســلامت و آموزش دو بعد مهم شــکل 
گیری  سرمایه انسانی در هر جامعه ای است. وی ادامه داد: توسعه 
جوامع امروزه بر اســاس سرمایه انسانی و تحت  تأثیر شاخص های 
آموزش و ســلامت است. به هر حال برخی نارسایی  ها در ساختار 
و سیاســت های نظام سلامت می تواند به نوعی به طور  مستقیم و 
غیرمستقیم به رشد و کارایی ســرمایه انسانی لطمه بزند. پوررضا 
تاکید کرد: این موضوع از مواردی است که در نظام سلامت  کمتر 
به آن پرداخته شــده و مسئله ســلامت اجتماعی و نگاه جامع به 

 سلامت و بیماری ها دارد. 
وی ادامه داد: غفلت از ابعاد اجتماعی ســلامت و تمرکز عمده بر 
ســلامت  جسمانی به نوعی به توسعه متوازن در نظام سلامت می 
انجامد و  ناکارایی نابرابری و حیف و میل، منابع انسانی و اقتصادی 
را دامن می  زند. اســتاد گــروه علوم مدیریت و اقتصاد ســلامت 
دانشــگاه علوم پزشکی تهران  گفت: بر این اســاس در این مقاله 
درصدد هستیم که مفهوم بیماری و  سلامت را به عنوان یک پدیده 
اجتماعی تحلیل و بررسی کنیم؛ چراکه  رسالت اصلی نظام سلامت 
دفع بیماری و تامین سلامت است البته نه  فقط در بعد جسمی که 

در ابعاد روانی و اجتماعی نیز تاثیرگذار است. 
وی افزود: در واقع نیروی انســانی که فقط به لحاظ جسمی سالم 
باشــد،  نمی تواند به عنوان ســرمایه انسانی ایفای نقش کند؛ چرا 
که انســان  موجودی اجتماعی است و بیش از هر چیز به رابطه با 

دیگران و  همزیستی سازنده با آنها نیاز دارد. 
پوررضا تاکید کرد: نبود سلامت اجتماعی می تواند اختلالات جدی 
در  عدالــت و کیفیت زندگی به بار آورد و آســیب های اجتماعی 
گسترده ای را  دامن بزند. وی تصریح کرد: بر این اساس کالبدشکافی 
مفهوم سلامت و بیماری به  ویژه در رابطه با حیات اجتماعی انسان 
و معنا و محتوای تکاملی آن به  این منظور ضروری به نظر می رسد. 

فقدان ثبات در اشتغال تهدیدی برای توسعه پایدار کشور است

نبود سلامت اجتماعی، در اجرای عدالت مشکلاتی ایجاد می کند
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طرح مرجوعی از شورای نگهبان بدون رفع 
ایراد در کمیسیون به  صحن رفت

یــک نماینده مجلس گفت: تخلف آشــکاری در فرایند بررســی طرح 
تشکیل  وزارت بازرگانی رخ داده است. آقایان با چند امضاء و بدون اینکه 
 جلسه ای در کمیسیون اجتماعی تشکیل شود، طرح را به صحن آوردند. 
طرح تشــکیل وزارت تجارت و خدمات بازرگانــی ۳ مهرماه ۱۳۹۸ در 
 مجلس شورای اســلامی تصویب و برای تائید نهایی به شورای نگهبان 
 ارسال شد. ۲۱ مهر ماه، عباسعلی کدخدایی، سخنگوی شورای نگهبان 
 در صفحه شــخصی خود نظر این شــورا درباره طرح تشــکیل وزارت 

 بازرگانی را اعلام و ایرادات گرفته شده به این طرح را مطرح کرد.   
براساس نظر شورای نگهبان در تبصره ۱، انتقال وظایف مذکور در  ماده 
۱ قانون »تمرکز وظایف و اختیارات مربوط به بخش کشاورزی  در وزارت 
جهاد کشاورزی« به وزارتخانه های ذیربط، بدون تعیین دقیق  وظایف هر 
کدام از وزارتخانه ها، مغایر اصول ۸۵ و ۱۳۳ قانون  اساســی است. بعد از 
ایرادات شــورای نگهبان، طرح مذکور برای  اصلاح ایرادات به کمیسیون 
اجتماعی مجلس بازگشت. ولی اصلاح  حداقلی این کمیسیون نتوانست 
نظر نماینــدگان مجلس را جلــب کند و طرح  مجددا به کمیســیون 

اجتماعی ارجاع داده شد. 
در همین راســتا، سهیلا جلودار زاده، عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 
با  بیان اینکه هیچ جلســه ای برای بررسی طرح تشکیل وزارت بازرگانی 
 در کمیسیون نداشتیم گفت: طرح تشکیل وزارت بازرگانی پس از ایراد 
 شورای نگهبان به کمیسیون اجتماعی مجلس ارجاع داده شد. قرار بود 
 طرح مذکور مجددا در کمیســیون اجتماعی مورد بررسی قرار گیرد و 
 ایرادات آن رفع شوند. ولی متاسفانه تخلف آشکاری در این خصوص  رخ 
داد. آقایان با چند امضاء و بدون اینکه جلســه ای در کمیسیون تشکیل 

 شود، طرح را به صحن آوردند. 

علی فیروزی رئیس مرکز بهبود محیط 
کســب و کار وزارت اقتصاد با  اشاره به 
برگزاری کلاس های آموزشی رایگان در 
مورد بازار  sme  ها  گفت:دســتورالعمل 
ویژه ای برای حمایت از کسب و کارهای 
کوچک و  متوسط در دست تدوین است. 
فیروزی با بیان اینکه شرکت های دانش 
بنیان و استارتاپ ها قوانین  خاصی دارند 
اما ایــن قوانین اجرا نمی شــود، اظهار 
داشت: به عنوان  مثال اگرچه این شرکت 
ها از پرداخت مالیات معاف هستند، اما 
در  برخی موارد شاهد اخذ مالیات از این 
حوزه هستیم. رئیس مرکز ملی مطالعات 
پایش و بهبود محیط کسب و کار وزارت 
 امور اقتصادی و دارایی افزود: البته برای 
 ) sme (   بنگاه های کوچک و متوســط
دستورالعمل مشــخصی در حوزه هایی 
همچون مالیات و بیمه  تامین اجتماعی 
نداریم و همان رفتــاری را با این بنگاه 
ها مــی کنیم که با  شــرکتی همچون 
ایــران خودرو می شــود. وی با تاکید بر 
اینکه ما به کســب و کارهای کوچک و 

متوسط باید  آموزش هایی بدهیم، گفت: 
شــرکت های بزرگ نیاز بــه بازاریابی 
ندارند  اما اســتارتاپ ها نیاز دارند که در 
مورد بازار و مباحث مربوط به کســب  و 
کار و بازاریابــی آموزش ببینند. فیروزی 
ادامه داد: حاکمیت وظیفه دارد مباحثی 
همچون بازاریابی، امور  مالیاتی، صادرات 
محور بودن و ... را به بنگاه های کوچک 
و متوسط  آموزش دهد. این مقام مسئول 
با اشــاره به ظرفیت دانشگاه های کشور 
برای ارائه  آموزش به این بنگاه ها، اظهار 
داشــت: ظرفیت خوبی در دانشــگاه ها 
 داریم؛ اســتادهای ما در بحث ارتباط با 
صنعت می توانند ورود کنند و به  بنگاه 
ها مباحــث مختلف مربوط بــه بازار را 

آموزش دهند. 
ë  آموزش تامین مالی از طریق بازار

سرمایه
فیــروزی افزود: در گام نخســت برنامه 
ریزی کرده ایم که بحث فرابورس  را در 
همه اســتانها با محوریت »نحوه تامین 
مالی بنگاه از نظام  غیربانکی« جلو ببریم 

چراکه تاکنون از این موضوع غفلت شده 
است. وی یادآور شد: همه برای سرمایه 
گذاری به ســمت بانک می روند  چراکه 
از سازوکار تامین مالی  بازار سرمایه خبر 
ندارند.   رئیس مرکز ملی مطالعات پایش 
و بهبود محیط کسب و کار وزارت  امور 
اقتصــادی و دارایی گفت: در نظر داریم 
کلاس ها را رایگان  برگزار کنیم و استادها 

مشاوره رایگان دهند. برنامه ریزی کرده 
ایم که  تا پایــان پاییز این کلاس ها در 
سراسر کشور در »مراکز خدمات  سرمایه 
گذاری استانها« برگزار شود. وی تصریح 
کرد: در نظر داریم با ارســال فراخوان به 
انجمن ها و اتاق  های بازرگانی سراســر 
کشور در رابطه با برگزاری این کلاس ها 

 اطلاع رسانی کنیم. 

جعفــر محمدنژادســیگارودی ســخنگوی ســازمان 
انرژی هــای تجدیدپذیر و  بهره وری برق ایران ســهم 
انرژی های نو در ســبد تامین بــرق به خصوص  برای 

خانه ها را کمی بیش از یک درصد اعلام کرد. 
محمدنژادسیگارودی افزود:  اکنون میزان تولیدبرق از 
انرژی های  تجدیدپذیر به ۸۵۰ مگاوات رسیده است و 
این درحالی است که ظرفیت  تولید برق در کشور ۸۰ 
هزارمگاوات اســت که نشان می دهد سهم  انرژی های  

نو وتجدیدپذیر کمی بیش از یک درصد است. 
انرژی نــو یا انرژی جایگزین به آن دســته از انرژی ها 
گفته می شود که  برای تولیدشان از منابع بدون کربن 

مانند انرژی خورشــیدی، انرژی  بادی، انرژی دریایی، 
زمین گرمایــی، نیروگاه های آبی و کربن خنثی  مانند 
زیســت توده استفاده می شود،  از هیدروژن نیز که در 
پیل هــای  هیدروژنی قادر به ذخیره انرژی اســت، به 

عنوان انرژی نو نام برده  می شود. 
این نوع انرژی ها معایب ســوخت های فســیلی مانند 
افزایش غلظت  دی اکســیدکربن و در نتیجه افزایش 
دمــای کره زمین و تغییــرات آب و  هوایی و آلودگی 
زیست محیطی را ندارد علاوه بر این منابع تولید آن ها 

 تمام ناشدنی و نامحدود است. 
مدیرکل روابط عمومی سازمان انرژی های تجدیدپذیر 

و بهره وری برق  ایران زمان بازگشت سرمایه گذاری ها 
در انرژی های نو و تجدید پذیر  را پنج سال عنوان کرد 
و گفت: با مصوبه جدیــد وزارت نیرو در باره  افزایش 
قیمت خرید تضمینی برق از این نوع نیروگاه ها انتظار 

می رود  استقبال مردمی بیش از گذشته شود. 

بهمن دانایی، دبیر انجمن صنایع قند و شــکر 
کشور با انتقاد از ارائه آمار  غلط در حوزه تولید 
چغندر قند و شــکر از سوی مسئولان وزارت 
جهاد  کشــاورزی گفت: این آمار باعث نوسان 

شدید در بازار و نابسامانی آن  می شود. 
دبیر انجمن صنایع قند و شــکر کشور ضمن 
انتقاد از مســئولان وزارت  جهاد کشــاورزی 
در ارائه آمار نادرســت در حوزه تولید شــکر، 
 اظهارداشت: متاســفانه مدیران وزارت جهاد 
کشــاورزی در این زمینه  آمار نادرستی ارائه 
می دهند و با این کار مسئولان ارشد کشور را 
در  تصمیم گیری برای تامین امنیت غذایی به 

بیراهه می برند. 

وی با اشاره به نابســامانی های بازار شکر در 
اواخر سال گذشته و  اوایل امسال گفت: امسال 
تابستان سیاهی برای شــکر بوجود آمد و به 

 سختی توانستیم بازار را متعادل کنیم. 
این فعال بخش خصوصــی تصریح کرد: ارائه 
آمار نادرســت در زمینه  تولید باعث می شود 
میلیاردها تومان از جیب مردم به جیب دلالان 

 سرازیر شود و دلالان پولدار شوند. 

دانایی اضافه کرد: مهرماه ســال گذشــته ما 
به مســئولان اعلام کردیم کــه   ۸۰۰ هزارتن 
شــکر باید وارد شود چراکه بارندگی ها اجازه 
برداشت  نیشکر را نمی دهد آنها تصور کردند 

که ما نســخه عجولانه مــی پیچیم و  همین 
مساله باعث شد شکر با تاخیر وارد شود و بازار 

بهم بریزد. 
وی ادامــه داد: ابتدای ســالجاری نیز بنده به 
وزیرجهاد کشــاورزی گزارش  دادم که میزان 
قرارداد کارخانجات قند با کشاورزان چغندرکار 
به شدت  کاهش یافته چرا که سال گذشته به 
دلیل قیمت پایین نرخ خرید تضمینی  چغندر 
قند، کشاورزان این محصول را کشت نکردند 
و بــه جای آن گوجه  فرنگی، خربزه و هندوانه 

کشت شد. 
دانایی تصریح کرد: امسال به اندازه ای گوجه 
فرنگی کشت شد که  دولت مجبور شد حجم 
زیادی از آن را خریداری کند و این مســائل 
ناشــی  از اطلاعات غلطی اســت که برخی از  
مدیران وزارت جهاد کشــاورزی  به وزیر می 

دهند. 
وی ادامه داد: وزیر باید یک جا با این مســاله 
برخــورد و آن را حل کنــد  به خصوص اینکه 

شکر یک کالای استراتژیک است. 
ë  قرارداد کارخانجات با چغندرکاران در

سالجاری بیش از ۳۰ درصد  کاهش یافت
دبیــر انجمــن صنفی قند و شــکر در بخش 
دیگری از ســخنان خود با بیان  اینکه قرارداد 
کارخانجات قند با کشــاورزان نسبت به مدت 
مشابه سال  گذشته بیش از ۳۰ درصد کاهش 
یافته است، گفت: امسال تولید چغندر  بهاره و 
پاییزه در حالت خوشبینانه به ۴میلیون تا ۴.۲ 

میلیون تن خواهد  رسید. 
  امســال به اندازه ای گوجه فرنگی کشت شد 
که دولت مجبور شــد حجم  زیــادی از آن را 

خریداری کند و این مسائل ناشی از اطلاعات 
غلطی  است که برخی از  مدیران وزارت جهاد 
کشــاورزی به وزیر می دهنداین  فعال بخش 
خصوصی با بیان اینکه امســال تولید نیشکر 
حــدود ۵ میلیون  تن پیش بینی می شــود، 
گفت: بنابراین با احتساب شکر نیشکری تولید 
 شکر امســال بین یک تا یک میلیون و ۱۰۰ 
هزارتــن خواهد بود و باقــی  آن باید از طریق 

واردات تامین شود. 
دانایی با اشاره به اینکه وزارت جهاد کشاورزی 
در اقدامی غیرمعمول  آمار تولید را امسال طی 
یکماه چندین مرتبه تغییر داده اســت، ادامه 
داد:  در تاریخ ۹۸.۴.۱۹ مدیران این وزارتخانه 
در گزارشــی مکتوب به  وزیر جهاد کشاورزی 
میــزان تولید چغندر قند را ۵ میلیون و ۹۰۰ 
 هزارتن و میزان تولید شــکر را یک میلیون و 
۶۵۰ هزارتــن اعلام  کردند. ســپس در تاریخ 
۹۸.۵.۲۶ ایــن آمار را اصــلاح و میزان تولید 
 چغنــدر را ۵ میلیون و ۲۰۰ هزارتن و شــکر 
را یک میلیــون و ۵۳۷  هزارتن اعلام کردند و 
بعد از آن مجــددا در تاریخ ۹۸.۶.۱۷این آمار 
را  اصلاح کرده و در نهایتا میزان تولید شــکر 
را یــک میلیــون و ۴۲۰  هزارتن اعلام کردند 
به عبارت دیگر طی یکماه آمار تولید شــکر را 
  ۲۳۰ هزارتن کاهش دادند و در حوزه شــکر 
۲۳۰ هزارتن عددی بزرگ  و مصرف چند وقت 

کشور است. 
دانایی تصریــح کرد: این درحالی اســت که 
براساس برآورد ما میزان  تولید شکر امسال به 
سختی به یک میلیون و ۱۰۰ هزارتن خواهد 

رسید. 

وی بــا بیان اینکه ما به صــورت لحظه ای از 
کارخانجات آمار تولیــد را  دریافت می کنیم، 
گفت: امســال حدود ۵ میلیون تن نیشکر در 
کشــور تولید  می شــود که از این میزان بین 

۴۵۰ تا ۵۰۰ تن شکر حاصل خواهد شد. 

ë  برخی مدیران وزارت جهاد یاد گرفته اند
آمارسازی کنند! 

دانایی افزود: متاســفانه برخی مدیران وزارت 
جهاد کشاورزی یاد گرفته  اند در ابتدای فصل 
آمار ســنگینی برای تولید بدهند در حالی که 
خودشــان  هم می دانند که این میزان تولید 
نداریم. وقتی هم که محصول برداشــت  شد و 
به میزان مورد نظر نرسید تقصیر آن را گردن 
سیل، زلزله،  خشکسالی و ... می اندازد؛ با این 

شرایط همه آمار شک برانگیز خواهد  بود. 
دانایــی با بیان اینکه برخــی از مغایرت های 
آماری در حوزه تولید بســیار  چشمگیر است، 

ادامه داد:این مساله در بازار تاثیر منفی دارد. 
مسئولیتی در تنظیم بازار نداریم

دانایی با اشاره به اینکه مسئولیت تنظیم بازار 
شــکر را ۴ سال اســت که  دولت به ما واگذار 
کرده است، گفت: با این حال میزان واردات و 

 برنامه ریزی برای آن دست ما نیست. 
وی توضیــح داد:در واقع دولت به دلیل بدهی 
سنگینی که به کارخانجات  داشت و این بدهی 
رقمی بیش از ۱۵۰۰ میلیارد تومان بود واردات 
را  به آنها واگذار کرد. قیمت شکر وارداتی نیز 
ارزان تر از نرخ مصوب  داخلی است و این مابه 
التفاوت را کــه کارخانجات باید به دولت می 

دادند  به جای بدهی خود محاسبه کردند. 

اقتصادی

سهم یک درصدی انرژی های نو در سبد تامین برق کشور

کارآفرینی مؤثرترین راهکار عبور از

 ناپایداری های اقتصادی –  اجتماعی فزاینده

رحیم سرهنگی 
 مدیرکل دفتر توسعه کار آفرینی و بهره وری نیروی  کار

کارآفرینی، مؤثرترین راهکار عبور از ناپایداری های اقتصادی 
–  اجتماعی فزاینده است که می تواند علاوه بر تأثیر به سزای 
خود در  حوزه اقتصاد به طور غیرمستقیم بر جامعه و فرهنگ 

کشور مؤثر واقع  شود. 
عصر حاضر عصر کارآفرینی است و نقش کلیدی کارآفرینی و 
کسب  وکارهای فناورانه نوپا در روند رشد اقتصادی و توسعه 
پایدار کشــورها  روشن اســت. کارآفرینان پیشگامان تحول، 
رشد و توسعه اقتصادی  هستند که ثمره تفکر، تدبر، اقدامات 
و مدیریت آنها خلق ثروت، توسعه  تکنولوژی و ایجاد اشتغال 
مولد و پایدار بوده است. کارآفرینان، همواره  نقش مهمی در 
پیشــرفت جوامع داشــتند. آنها در رأس کسب و کارها قرار 
 گرفته، در جســتجوی فرصت ها بــوده و خلاقیت نیز ابزاری 
برای موفقیت  آنها تلقی می شــود. کارآفرینان، تغییر را یک 
پدیده معمولی می دانند،  همیشــه در جستجوی آن هستند، 
بــه آن واکنش نشــان داده و از آن به  عنــوان یک فرصت 
اســتفاده می کنند.آنها پیشــگامان موفقیت های تجاری  در 
جامعه هستند.آنها از نظر رهبری، مدیریت، نوآوری، کارایی، 
 ایجادشــغل، رقابت، بهره وری و تشکیل شرکت های جدید، 

سهم مهمی  در رشد اقتصادی دارند. 
بسیاری از صاحبنظران حوزه کارآفرینی معتقدند در جوامع 
امــروزی  باید انقلاب کارآفرینی رخ دهد. این انقلاب در قرن 
حاضــر اهمیتی به  مراتب بیشــتر از اهمیت انقلاب صنعتی 
دارد. افــراد کارآفرین نقــش مهمی  در حرکــت چرخ های 
توســعه اقتصادی بر عهده دارند و منشاء تحولات  بزرگ در 
زمینه های صنعتی، تولیدی و خدماتی در ســح ســازمان ها 

 محسوب می شوند. 
از جملــه مهمتریــن محاســن راه انــدازی شــرکت های 
کارآفرینانه ایجاد  اشــتغال مولد اســت. زیرا به موجب یک 
اصل در مدیریت، اگر یک نفر  به طور مستقیم به کاری مولد 
گمارده شــود، به صورت غیر مســتقیم  برای حداقل سه نفر 
دیگر شــغل ایجاد کرده است. ایجاد اشــتغال مولد  نیازمند 
شناسایی، خلق و استفاده از فرصت های کارآفرینی و اشتغال 
 موجود در جامعه اســت و ایــن از مهمترین دلایل توجه به 
کارآفرینی  است. کارآفرینی فرایند اشتغال زایی و کسب سود 

از ترکیب ارزشمند  منابع است. 
اهمیت کارآفرینی در روند توســعه و رشــد اقتصادی دنیا، 
بسیاری از  کشــورهای در حال توسعه را ترغیب کرده است 
تا با استفاده از حداکثر  امکانات و بهره برداری از ظرفیت های 
کشــور خود آحاد جامعه را به  سمت فعالیت های کارآفرینانه 
ترغیب و هدایت کنند. یکــی از روش های  ترویج کارآفرینی 
در دنیا برگزاری رویــداد بزرگ هفته جهانی  کارآفرینی)بازه 

زمانی ۱۸ تا ۲۴ نوامبر( است. 
در ایران نیز همه ســاله در بازه زمانی مذکور )مطابق با هفته 
آخر آبان  ماه( رویدادهایی با حضور اجزاء مختلف اکوسیستم 
کارآفرینــی به  صورت ســمینار، دورهمــی، همایش کارگاه 
آموزشــی با همکاری رهبران  کارآفرین و مدیران کســب و 
کارهای نوآورانه برگزار می شود. هدف از  برگزاری این رویداد 
الگوسازی برای جوانان، توسعه ارتباطات و  همکاری پیوسته 
تمامی اجزای مختلف اکوسیستم کارآفرینی در سطوح  ملی، 

منطقه ای و بین المللی است. 
به عنوان یک قاعده کلی، طراحی فعالیت های این رویداد در 
ســطوح  مختلف می تواند آحاد جامعه را در کشف استعدادها 
و پتانســیل های خود  تشویق کند. براین اساس و با عنایت به 
شرایط موجود اقتصاد ایران  همچنین شعار ویژه سال ۱۳۹۸ 
مبنــی بر رونق تولیــد، وزارت تعــاون،  کار و رفاه اجتماعی 
همانند سال های پیشــین،  اقدامات مؤثر ذیل را انجام  داده 

است: 
 ۱- برگــزاری کافه کارآفرینی در دانشــگاه ها با هدف درک 
مفهوم اصلــی  کارآفرینی و فعالیت های مبتنــی بر نوآوری 
توســط مدیــران اجرایی، اســاتید  و مدیران دانشــگاه ها و 
دانشجویان و ارتباط دانشــگاه ها با فعالین حوزه  کارآفرینی 

در سطوح منطقه ای
 ۲- همکاری با دانشکده کارآفرینی از طریق اشتراک گذاری 
تجارب و  دانش به روز کارآفرینی و معرفی افراد موفق پیشگام

 ۳- برگزاری ســمینارها و کارگاه های آموزشــی با موضوع 
کارآفرینی  برای جوانان در سطوح استانی

 ۴- برگزاری کارگاه های آموزشی پرورش ایده، تجاری سازی 
ایده  خلاقیت در سطوح استانی

 ۵- تشویق سرمایه گزاران به حمایت از ایده های نو و خلاقانه 
در  سطوح استانی

 ۶- آگاهی ســازی عمومی از طریق رســانه ها )صدا و سیما، 
نشریات،  بنر، سایت ها ( 

 ۷- انجام خدمات مشاوره ای به کارآفرینان بالقوه
با توجه به موارد ذکر شــده بدون شک کارآفرینی مؤثرترین 
راهــکار  عبور از ناپایداری های اقتصادی – اجتماعی فزاینده 
اســت که می تواند  عــلاوه بر تأثیر به ســزای خود در حوزه 
اقتصاد به طور غیر مســتقیم  برجامعه و فرهنگ کشور مؤثر 
واقع شــود. از این رو انتظار می رود با  بسیج همه جانبه تمام 
دســتگاه های اجرایی در حــوزه کارآفرینی قدم های  مثبتی 

برداشته شود. 

قرارداد کشاورزان با کارخانجات شکر امسال 3۰ درصد کاهش یافت

بورس انرژی ایران، امروز میزبان عرضه انواع فرآورده 
پالایشی و  پتروشیمی خواهد بود. 

رینگ داخلی این بورس، شاهد عرضه کالاهای پنتان 
پلاس پتروشیمی  پارس، آیزوریسایکل، پلاتفرمیت، 
حلال ۴۰۰، حــلال ۴۰۲، حلال   ۴۰۶، حلال ۴۱۰، 
حــلال ۵۰۲ و حلال ۵۰۳ پالایــش نفت اصفهان، 
 برش سبک و رافینت شرکت پتروشیمی نوری، برش 
سنگین )حاصل از  پالایشگاه نفت و پتروشیمی بجز 
بنزین و گازو ئیل(، ســوخت کوره سبک  و نیتروژن 
مایع پتروشیمی تبریز، برش سنگین پتروشیمی جم، 
برش  سنگین شرکت پتروشیمی امیرکبیر، رافینت 

پتروشــیمی بیســتون، متانول  پتروشیمی زاگرس، 
متانول پتروشیمی شــیراز و متانول شرکت متانول 
 کاوه اســت و بنزین اکتــان ۸۷، بنزین اکتان ۹۱ و 
گازوئیل شرکت ملی  پخش فرآورده های نفتی ایران 

در رینگ بین الملل عرضه می شود. 
کالاهای اکســتراکت نفت سپاهان و آیزوفید، حلال 
۴۰۲ و ریفورمیت  پالایش نفت تبریز در رینگ داخلی 
و گاز مایع پالایش نفت آبادان و گاز  مایع شرکت نفت 
ستاره خلیج فارس در رینگ بین الملل بازار فیزیکی 

 بورس انرژی ایران معامله شد. 
در این روز بیش از ۶۱.۰۳۰ تن فرآورده هیدروکربوری 

به ارزش  بیش از ۲.۶۹۴ میلیارد و ۹۹۷ میلیون ریال 
در بازار فیزیکی بورس  انرژی ایران دادوستد شد. 

عرضه متنوع فرآورده های پالایشی و پتروشیمی در بورس انرژی

محمد اکبرنیا مدیرکل دفتر کاریابی های وزارت کار با 
بیــان اینکه میزان  اعزام نیروی کار ایرانی به خارج در 
هفت ماهه امســال ۲ هزار نفر  برآورد می شود، گفت: 
فعالیت کاریابی های بیــن المللی در حوزه  مهاجرت 

ممنوع است. 
اکبرنیا ، با اشاره به جدیدترین آمار اعزام نیروی کار به 
خارج از  کشور گفت: عملکرد کاریابی های بین المللی 
معمولا در پایان هر ســال  گزارش گیری می شود. از 
سال گذشــته سامانه ای برای کاریابی های بین  المللی 
راه اندازی شد و تمام دفاتر موظف هستند عملکرد خود 

را به  صورت سیستمی وارد این سامانه کنند. 
وی ادامه داد: در ســال گذشته ۲ هزار نفر نیروی کار 
ایرانی به خارج  از کشــور اعزام شــدند که برای سال 
جاری اعــزام ۵ هزار نفــر نیروی  کار تا پایان ســال 
هدفگذاری شــده اســت و با توجه به افزایش تعداد 

 کاریابی ها، انتظار داریم این هدف محقق شود. 
این مقام مسئول در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با بیان اینکه  برآورد ما این است در هفت ماهه امسال 
حــدود ۲ هزار نیروی کار از  طریق کاریابی ها به خارج 
از کشــور اعزام شــده باشــند، افزود: البته  اعزام در 
رشــته هایی صورت می گیرد که نیروی مازاد بر نیاز 

داخل  داشته باشیم. 
اکبرنیــا ادامه داد: جهــت گیری و اولویــت ما برای 
حمایــت از اعزام  نیروی کار، بیشــتر در رشــته های 
فنی و مهارتی و نیروی متخصص  دانشــگاهی، غیر از 

رشته های پزشکی و پیراپزشکی است. 
تاســیس دفاتر هدایت حمایت نیروی کار ایرانی در ۷ 

کشور
مدیر کل دفتر هدایت نیروی کار و کاریابی های وزارت 

کار، درباره  رایزنی هــای جدید برای اعزام نیروی کار 
گفت: با توجه به  محدودیت های بین المللی در عرصه 
دیپلماســی، تمرکز ما در حوزه  اعــزام نیروی کار به 
خارج از کشور استفاده از ظرفیت کاریابی های  توانمند 
بخش خصوصی است که بتوانند این ارتباط را با بخش 

 خصوصی کشورهای هدف برقرار کنند. 
وی گفــت: برای برخی از کاریابی ها، مجوز تاســیس 
دفاتــر هدایــت و  حمایــت از نیــروی کار ایرانی در 
برخی کشــورها صادر شده است، به  این نحو که برای 
کاریابی های بین المللی دارای توانمندی، با هماهنگی 
 وزارت امــور خارجه مجوز دفتــر هدایت و حمایت از 

نیروی کار ایرانی  در کشور هدف صادر می کنیم. 
اکبرنیــا با بیان اینکه در حال حاضر در هفت کشــور 
دفاتر هدایت و  حمایت از نیروی کار ایرانی تاســیس 
شــده اســت، گفت: این دفاتر در  کشــورهای آلمان، 
اســترالیا، کانادا، دانمارک، ترکیه، کردســتان عراق و 
 عمان توســط کاریابی های بخش خصوصی تاسیس 

شده است. 

تدوین دستورالعمل حمایت از کسب و کارهای کوچک و متوسط

ممنوعیت فعالیت کاریابی ها در حوزه مهاجرت  
خبرکوتاه

یادداشت

روزنامه یادگار امروز منتظر ارائه 

پیشنهادات و نظرات شما می باشد 

yadegar_emrooz@yahoo.com
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اخبارخبر کوتاه

برگزاری دوره آموزشی وقایع ناخواسته ویژه دانشگاه هاي علوم پزشکي قطب شمال کشور در ساري
ساری – امیری فر – خبرنگار یادگار امروز:

 دوره آموزشی وقایع ناخواســته ویژه دانشگاه 
های علوم پزشــکي قطب شمال کشور به مدت 
ســه روز به میزباني دانشــگاه علوم پزشــکي 

مازندران در ساري برگزار شد.
دکتر حامد روحانی زاده معاون درمان دانشگاه 
علوم پزشکی مازندران با بیان اینکه آمار وقایع 
ناخواسته بیمارســتاني با شاخص رضایتمندي 
مــردم ارتباط معکــوس دارد افزود:  به همین 
دلیل طرح تحول نظام ســامت در کنار هدف 
گرفتن دو شــاخص حفاظــت از جیب مردم و 
دسترسی همگاني به خدمات سامت ، شاخص 
رضایتمنــدي را بــا تعریــف کدهاي ۲۸ گانه 
وقایع ناخواســته مورد توجه قرار داده و به اجرا 

گذاشته اســت. دکتر روحانی زاده شایع ترین وقایع ناخواسته بیمارستانی را سقوط بیمار از 
تخت ، جا گذاشــتن ابراز و تجهیزات بیمارســتاني در بدن بیمار، تزریق اشتباه خون و دارو 
معرفي کرد و اظهار داشت :  وزارت بهداشت با تعریف کدهای مشخص برای وقایع ناخواسته 
، برگزاري کارگاههاي آموزشــي و اجراي طرح خوداظهــاري در این زمینه به دنبال احقاق 

حقوق بیماران است.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشــکی مازندران افزود : هم اکنون طرح خوداظهاری در تمام 
بیمارستان های دولتی و خصوصي در استان در حال اجراست و با اجراي طرح خوداظهاري ، 

روند این واقع به خصوص در مراکز درماني دولتي رو به کاهش گذاشته است.
معــاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی مازندران همچنیــن اظهار کرد :  بــه دلیل تعدد 

بیمارستان های دولتی و بالا بودن پذیرش بیمار 
در ایــن مراکز، وقایع ناخواســته در این مراکز 
نســبت به بیمارستان هاي خصوصي به صورت 

طبیعي بالا است .
وی بــا تاکید بر این که پررنگ تر دیده شــدن 
وقایع ناخواســته در بیمارســتان هاي دولتي 
به معنــای پایین بــودن کیفیــت درماني در 
ایــن مراکز یا بــي توجهي به حقــوق بیماران 
نیســت ، توضیــح داد : بــه عنــوان نمونه در 
و  دولتــي  حدود ۴۰ بیمارســتان  مازنــدران 
که ۳۱ بیمارســتان  دارند  فعالیــت  خصوصي 
در تملک  دولــت و تامیــن اجتماعــی و بقیه 
خصوصی اســت و پذیــرش حدود ۹۰ درصد 
 از بیمــاران اســتان نیــز در مراکــز دولتــي 

انجام مي شود.
دکتــر روحانــی زاده هــدف از برگزاری کارگاه آموزشــی وقایع ناخواســته بیمارســتاني 
دانشــگاه هاي علوم پزشکي قطب یک كشور در ساري را بررسي میزان این حوادث و اصاح 
فرایندهاي  بــرای کاهش این وقایع بیان اعام کرد و اضافه کرد : در این کارگاه آموزشــي 
ســه روزه رابطین ســتاد هاي درمان دانشــگاه هاي علوم پزشــكي و همچنین مســئولین 
فني و رابطین وقایع ناخواســته بیمارســتان ها و مراكز جراحي محدود دانشگاه هاي علوم 
پزشــكي و خدمات بهداشتي و درماني قطب شمال كشور از اســتان هاي مازندران،گیان، 
 سمنان، شــاهرود، بابل و گلستان و همچنین  مدیران مرتبط بیمارستان های خصوصی نیز 

حضور داشتند

ساری – امیری فر – خبرنگار یادگار امروز:
 معــاون حمل و نقل اداره كل راهــداري و حمل ونقل جاده 
اي اســتان مازندران  : از رشــد 2 درصدی تنــاژ حمل کالا 
در بخــش حمل  و نقــل کالای جاده ای دراســتان مازندران 
 در هفت ماه امســال نســبت به ســال گذشــته خبــر داد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای اســتان مازندران ، علی نصیری اظهار داشت:خوشبختانه 
با تعامــل صورت گرفته در حوزه حمل و نقل بار در اســتان 
میان رانندگان و شــرکت های حمل و نقل کالا شــاهد رشد 
2 درصدی تناژ حمل انواع کالا از اســتان به سایر نقاط کشور 
در هفت ماهه ســال جاری نســبت به زمان مشــابه در سال 

گذشته در استان هستیم.
معــاون حمل و نقل اداره  كل راهــداري و حمل ونقل جاده 

اي اســتان مازندران؛میــزان تنــاژ حمــل کالا در این مدت 
را 10میلیون131هزار و 840تن ،از اســتان مازندران به سایر 

نقاط كشور اعام  نمود.
وی تعــداد بارنامه هاي مصرفي هفت ماهه امســال  را775 
هزارو 941فقــره ذكر نمود . که با این احتســاب و با تاش 
بیشــتر برای کنتــرل و نظارت بر حمل حمــل کالا و یافتن 
راهکارهای افزایش صدور بارنامه می توان از درآمد حاصله در 

توسعه راه ها و افزایش ایمنی استان بهره گرفت.
وی در ادامه افزود : با کنترل و نظارت بیشــتر برای شناسایی 
مراکز تولید بار و نیز شناســایی مراکز و اســتقرار یا پوشش 
شــرکت حمل و نقل در آن مراکز ،ضمن مساعدت با صاحبان 
کالا بــرای حمل بار طبق ضوابط و با بارنامه از جابه جایی کالا 

بدون بارنامه نیز جلوگیری خواهد شد.

نصیــری : عمــده كالا ي جابجا شــده از اســتان را شــن 
وماســه-ذرت دامي– جــو - بنزیــن معمولــي- گازوییــل 
-ســایر فرآورده هاي لبنیاتي- جو خوراكي -ســیمان كیسه 
 اي- روغــن نباتــي مایع خوراكي- ســیمان فله اي-ســایر 

عنوان کرد.
معــاون حمل و نقل اداره كل راهداري و حمل ونقل جاده اي 
اســتان مازندران خاطر نشان كرد :129شركت حمل ونقل و 
شعبات در سطح استان مازندران فعال مي باشند واین استان 
داراي 7انجمن صنفي كارفرمائي شــركتهاي حمل ونقل كالا 
ویك كانون انجمن صنفي كارفرمائي شــركتهاي حمل ونقل 
كالا و یــك كانــون انجمن صنفــي كارگري  رانندگان ویك 
اتحادیه حمل بارو11انجمن صنفي كارگري رانندگان وسائط 

نقلیه كالاي جاده ا ي مي باشد.

رشد 2 درصدی تناژ حمل کالا در بخش حمل  و نقل کالای جاده ای در مازندران

مدیر کل کمیته امداد استان مرکزی :

بانک ها پرداخت تسهیلات اشتغال را 
در اولویت پرداخت ها قرار دهند

اراک – غامی – خبرنگار یادگار امروز :
مدیر کل کمیته امداد استان مرکزی گفت: در کمیته امداد محدودیتی برای معرفی 
تســهیات اشــتغال به بانک وجود ندارد و لازم است بانک ها پرداخت تسهیات 

اشتغال را در اولویت پرداخت ها قرار دهند. 
قنبر موسی نژاد در جلسه کارگروه اقتصادی، اشتغال و سرمایه گذاری استان مرکزی 
که با حضور مشاور معاون اشتغال کمیته امداد کشور ،استاندار و اعضای کارگروه 
اشتغال برگزار شد، اظهار داشت: در جلسه گذشته مصوب شد که تسهیات اشتغال 
زایــی تبصره ۱۶ در بانک ها به طــور کامل تخصیص پیدا کند اما ما همچنان با 
مشکل مواجه هستیم و اعتبارات بانکی بر اساس منابع اختصاص داده شده، جذب 

نشده است.
وی  با اشــاره به اینکه بانک ها باید پرداخت تســهیات اشــتغال  را در اولویت 
پرداخت هــای خود قــرار دهند،افزود: در کمیته امــداد محدودیتی برای معرفی 
تسهیات اشــتغال به بانک ها وجود ندارد و هر سال ۵۰ درصد بیشتر از سهمیه 

معمول معرفی می کنیم.
وی افزود: بانک های استان در دریافت تضامین ۱۱ درصد انحراف دارند ، از بانک های 
استان انتظار می رود که شرایط دریافت وثیقه و تضامین را تسهیل کنند تا سرعت 

پرداخت تسهیات اشتغال روستایی در شهرستان ها نیز تسریع شود.
مدیرکل کمیته امداد استان مرکزی در پایان گفت: کمیته امداد با هشت بانک در 
سطح ملی تفاهم نامه منعقد کرده اما بانک ها در مواردی بدون توجه به تفاهم نامه 

به صورت سلیقه ای عمل می کنند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران مدیر 
هماهنگ کننده پروژه پرونده الکترونیک سلامت

 در ناحیه  سه كشور شد

ساری – امیری فر – خبرنگار یادگار امروز:
 وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی در حکمی رئیس دانشگاه علوم پزشکي 
مازندران را با حفظ سمت به عنوان مدیر هماهنگ کننده و رابط ستاد اجرایي پروژه 

پرونده الكترونیك سامت در ناحیه  سه كشور منصوب كرد.
به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی مازندران ، از سوی دکتر سعید نمکي 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکي ، دكتر سید عباس موسوي رئیس دانشگاه 
علوم پزشكي مازندران به عنوان مدیر هماهنگ كننده و رابط ستاد اجرایي پروژه 

پرونده الكترونیك سامت در ناحیه  سه كشور منصوب شد.

مدیرعامل شرکت پالایش گاز شهید هاشمی نژاد تاکید کرد؛

استفاده از ظرفیت های مدیریت دانش 
برای جلوگیری از بروز حوادث

مشهد – مرضیه یاری – خبرنگار یادگار امروز:
طی مراســمی با حضور جمعی از مدیران ارشد و کارکنان شرکت پالایش گاز 
شهید هاشــمی نژاد از آتش نشانان پالایشــگاه به جهت کسب سکوی سوم 
ارزیابــی عملیاتی تخصصی آتش نشــانان وزارت نفت تجلیــل بعمل آمد.  به 
گزارش روابط عمومی شــرکت پالایش گاز شهید هاشمی نژاد، مدیرعامل در 
این جلســه با تبریک کسب این افتخار بزرگ در بین شرکت های تابعه وزارت 
نفت گفت: حضور آتش نشانان در این مجتمع گازی یادآور شجاعت ها و از جان 
گذشتگي هاي انسان هاي بزرگي از جنس ایثار هستند که با تاش و کوشش 
خود به زندگي مردم، ایمني و آرامش مي دهند. مهندس سید مجید منبتی در 
ادامه به حفظ تاسیسات و ضرورت توجه پرسنل به قوانین ایمنی و آتش نشانی 
در واحدهای عملیاتی پالایشگاه تاکید و اضافه کرد: واحد ایمنی حافظ منافع 
ملی می باشــد و در بحث رعایت قوانین حوزه HSEباید همه کارکنان دست 
به دست هم دهند و با همکاری درون سازمانی در جهت پیشبرد اهداف واحد 
ایمنی در راستای حفظ و حراست از تاسیسات و نیروهای انسانی گام بردارند. 
این مقام مسئول بیان کرد: استفاده از ظرفیت های موجود و آموزش کارکنان 
جهت پیشــگیری از حوادث،  بازدیدهاي دوره اي، نظارت بر اســتانداردهاي 
ایمنــی و عملیاتي جزو ماموریت ها و اولویت هــاي کاري امور ایمني و آتش 
نشاني شــرکت به شــمار مي رود. مهندس منبتی ادامه داد: براي جلوگیري 
از حوادث و کاهش خســارت هاي ناشــي از آن، وظیفه اي مهم و اساسي به 
عهده داریم که با حصول اطمینان از عملکرد ایمن در کار، مي توان از حوادث 

بهداشت و محیط زیست پیشگیري کرد. 
وی با بیان اینکه تجهیزات ایمنی براســاس اســتانداردهای جهانی و تقویت 
ناوگان آتش نشــانی و ایمنی بیش از پیش مورد توجه قرار گرفته است خاطر 
نشــان کرد: کسب این نتیجه در دوره ارزیابی عملیاتی تخصصی آتش نشانان 
وزارت نفت نشــان از افزایش آمادگی جسمانی پرســنل آتش نشانی شرکت 

پالایش گاز شهید هاشمی نژاد می دهد.
گفتنی اســت: در پایان این مراسم آتش نشانان پالایشگاه گاز شهید هاشمی 
نژاد به جهت کسب سکوی سوم ارزیابی عملیاتی تخصصی آتش نشانان وزارت 

نفت مورد تقدیر قرار گرفتند.

اراک – غامی – خبرنگار یادگار امروز :
مدیــرکل ورزش و جوانــان اســتان مرکزی 
گفت: سالهاست که براســاس تقویم اجرایی 
وزارت ورزش و جوانان، انواع مسابقات ورزش 
روستایی در رشــته های گوناگون برگزار می 
شود و سری رقابت های “جام خوشه چین” 
نیز که به میزبانی اراک از امروز برگزار خواهد 
شــد، دارای ویژگی مهمی از جمله »روســتا 
پایه« بودن اســت که در همین راســتا می 
تواند الگوی مناســبی در توسعه حوزه ورزش 

و جوانان روستایی باشد.
عابدحقدادی ادامه داد: مسابقات “جام خوشه 
چین” بــه میزبانی شــهر اراک در دو حوزه 
ورزشــی بانوان و آقایان شروع به کار می کند 
که در راســتای پاسداشت اقتصاد مقاومتی به 
صورت منطقه ای برگزار شده که در این دوره 
استان مرکزی به دلیل داشتن سابقه درخشان 
در ورزش روســتایی امسال افتخار میزبانی را 

برعهده دارد.
وی افزود: “روســتا پایه” بودن این مسابقات 
ســبب ایجاد شور و نشــاط اجتماعی در بین 
ساکنین روستاها به ویژه قشر جوان می شود 
و از ســوی دیگر نیز با انجام یک برندســازی 
ورزشی ســبب تقویت، هویت بخشی و ایجاد 
تعلق اجتماعی جوانان ســاکن در روســتاها 
خواهد شــد و حتی می توان تقویت همدلی 

بین روستا نشینان مناطق مختلف کشور که 
دارای قومیت های متفاوتی هستند را از دیگر 
ثمرات حائز اهمیت برگزاری جام خوشه چین 

دانست.
قائم مقام وزارت ورزش و جوانان در اســتان 
مرکزی برگزاری رقابت های جام خوشه چین 
را اولین تجربه این استان دانست و اظهار کرد: 
سیاســت های وزارت ورزش و جوانان دولت 

دوازدهم در توزیع امکانات و منابع ورزشی در 
سطح روستاها بســیار کارآمد و مناسب بوده 
چرا که این موضوع همواره از جمله تاکیدات 
اصلی دکتر سلطانی فر می باشد که اداره کل 
استان مرکزی نیز تاش بسیاری را در راستای 
توزیع عادلانه امکانات ورزشی انجام داده است.
حقدادی ضمن بیان این مطلب که نخبه یابی 
در ورزش روســتایی باعث افتخار متولیان امر 

ورزش می باشــد، تاکید کرد: درحال حاضر 
شهرستان های ســاوه، کمیجان و اراک ملی 
پوشانی دارند که از دل جامعه ورزش روستایی 
ظهور و بروز پیدا کرده اند که همین مســئله 
می تواند گواه مناســبی برای توجهات دولت 

باشد.
وی جام خوشــه چین را دارای ســه رشــته 
ورزشی کاسیک و ســه رشته ورزشی بومی 
محلی دانســت و گفت: سه رشــته ورزشی 
کاسیک شرکت کننده در رقابت های “جام 
خوشــه چین” شامل فوتســال، والیبال و دو 
میدانی است و سه رشــته ورزش های بومی 
محلی نیز شامل جوبکشی، تنابکشی و هفت 

سنگ می شود.
مدیــرکل ورزش و جوانان اســتان مرکزی با 
اشاره به اینکه جام خوشه چین با شرکت 500 
ورزشکار از شش استان کشور آغاز خواهد شد، 
بیان کرد: درحال حاضر بیش از ده ســالن و 
مــکان ورزشــی خدماتی درگیــر میزبانی و 
برگزاری مســابقات “جام خوشــه چین” در 
شهر اراک هســتند. خوشبختانه سازماندهی 
مناســبی در وزارت ورزش و جوانــان بــرای 
برپایی این جام انجام شده و بنده نیز از تمامی 
دســتگاه های اجرایی اســتانی و شهرستانی 
برای حمایتی که از اداره کل ورزش و جوانان 

مرکزی داشتند، تشکر می کنم.

اجرای 4 پروژه عمرانی با هزینه ۱۷۸۵ میلیون 
ریال در شهرک صنعتی بابلسر

ساری – امیری فر – خبرنگار یادگار امروز:
 نشست مشــترک مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی مازندران با 
اعضای هیأت مدیره شرکت خدماتی شهرک صنعتی بابلسر برگزار شد. 
به گزارش روابط عمومی شــرکت شهرکهای صنعتی مازندران، سید 
مصطفی موسوی در این نشســت گفت: دولت همواره در صدد رفع 

مشکات و موانع صنعتگران، تولیدکنندگان و کارآفرینان است.
مدیرعامل شــرکت شــهرکهای صنعتی مازندران افزود: پروژه های 
متعددی برای تکمیل زیرســاخت شهرک صنعتی بابلسر، با توجه به 
قدمت این شهرك انجام شده است و پروژه های هدایت آبهای سطحی، 
احداث مخزن زمینی بتنی 1000 مترمکعبی، ایستگاه پمپاژ آب، زیر 
سازی معابر و عملیات روشنایی جاده دسترسی این شهرک صنعتي نیز 

در دست اقدام است.
موســوی بیان داشــت: برای اجرای این 4 پروژه عمرانی در شهرک 
صنعتی بابلســر 1785 میلیون ریال از محل منابع داخلی و استانی 

هزینه شده است.
مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی مازندران خاطرنشان کرد: این 
پروژه های عمرانی از ۷۰ تا ۹۵ درصد پیشــرفت فیزیکی برخوردار 

هستند.
موسوی با اشاره به نقش شــرکتهای خدماتی بعنوان بازوان توانمند 
اجرایی در نگهداری و نظارت امور شــهركها تصریــح کرد: برگزاری 
نشستهای مشترک با شرکتهای خدماتی بیانگر انتظارات متقابل به 
تعامل رسیدن در سرفصل مشترک کاری، در جهت ایفای نقش سازنده 

در قانون است.

مناسب سازی فضای اداری برای معلولین
 در نمایندگی تعاون،کار و رفاه اجتماعی زاوه

مشهد – مرضیه یاری – خبرنگار یادگار امروز:
ایرج ثابت مسئول نمایندگی تعاون،کار و رفاه اجتماعی زاوه از بررسی 
اقدامات اولیه با حضور کارشــناس ســازمان بهزیستی برای مناسب 
ســازی فضای اداری برای تسهیل حضور معلولین در این نمایندگی 
خبر داد. ثابت  خدمات مناسب سازی محیط  و فضاهای اداری برای 
معلولان و سالمندان را یک ارزش انسانی دانست و گفت: در هر خانواده 
یک ســالمند وجود دارد که باید این خدمات به عنوان اولویت دیده 
شود. شــهر بدون مانع حقی است که باید برای معلولان محقق شود 
و کم توانان جســمی، معلولان و جانبازان، بخشی از افراد جامعه اند 
که همچون سایرین نیازمند دسترسی و استفاده از امکانات و خدمات 
عمومی هستند.وی افزود: اقدامات اولیه مناسب سازی محیط اداری 
با حضور کارشناس سازمان بهزیســتی انجام گرفته است که پس از 
برآورد هزینه ها عملیات اجرایی اقدام خواهد شد.شایان ذکر است در 
این بازدیدکارشناس عمران بهزیستی پیشنهادات خود را برای مناسب 

سازی هر چه بهتر عنوان نمود.

برگزاری سومین جلسه پدافند غیرعامل 
در شهرستان نور
ساری – امیری فر – خبرنگار یادگار امروز:

رئیس اداره راه و شهرســازی شهرســتان نور از برگزاری جلسه 
پدافند غیرعامل با حضور شــهرداری ، فرمانــداری ، با محوریت 
خدمات شــهری پدافند غیرعامل در سالن اجتماعات شهرداری 

این شهرستان خبر داد .
 بــه گــزارش اداره ارتباطات و اطــاع رســانی اداره كل راه و 
شهرسازي اســتان مازندران مهندس یوســفی رئیس اداره راه و 
شهرسازی نور در جلسه دبیران كارگروه پدافند غیرعامل ، ضمن 
قدردانــي از همه مدیران و اعضاء كارگروه ، شهرســتان نور را از 
جمله شهرهای پیشــرو در حوزه پدافند غیر عامل برشمرده و بر 

انجام اقدامات پیشگیرانه در زمان مناسب تاکید نمودند .
رئیس اداره راه و شهرســازی شهرستان نور از اقدامات، عملکرد و 
فعالیت های صورت گرفته کارگروه، با اشــاره به قرارگیری استان 
مازندران در پهنه خطر نســبی زیاد زلزله، به اختصاص تعداد 11 
دستگاه شتابنگار جدید به استان مازندران از سوی مرکز تحقیقات 
راه، مسکن و شهرسازی)متولی شبکه شتابنگاری زلزله کشور( به 
منظور توسعه شبکه شتابنگاری زلزله کشور اعام داشتند؛ که با 
همکاری شــهرداری نور نصب و راه اندازی این دســتگاه در شهر 
نور محقق گردید. مهندس یوســفی اظهار داشت: این دستگاهها 
که جنبش زمیــن و حرکتهای تکنیکی آن را رصد و اطاعات را 
آناین در اختیار قرار می دهد برای کاهش خطرپذیری و افزایش 

تاب آوری شهر امکان بسیار خوبی فراهم می کند.
در ادامه این جلسه ضمن ارایه اقدامات انجام گرفته مقرر گردید 
دســتگاه های عضوی که تاکنون نســبت به معرفی تاسیســات، 
ســاختمان ها، بناها و محوطه های در اختیار خود جهت اسکان 
اضطــراری در مواقع بحران اقدام ننموده اند، در اســرع وقت به 
دبیرخانه کارگروه اعام نمایند. همچنین مقرر گردید ساختمان 
های معرفی شــده از سوی فرماندهی ســپاه شهرستان را جهت 
امکان اســکان اضطراری در مواقع بحران مورد بررســی و پایش 

قرار دهند.
و در خصوص طرح آزادســازی حریم و بستر رودخانه در راستای 
اقدامات پیشــگیرانه در مواجه بــا مخاطرات طبیعی مقرر گردید 
 اقدامات انجام گرفته در قالب گزارش جامع به دبیرخانه کارگروه 

اعام گردد.

کرج – اکبری – خبرنگار یادگار امروز :
وزیر صنعت، معدن و تجارت درپی ابراز خرســندی 
مقام معظم رهبری از پیگیری  این وزارتخانه در حل 
مشــکات واحدهای تولیدی، در اقدامی دیگر طی 
اباغیه اي از سازمان  های استانی خواست تا در اسرع 
وقت، واحدهای صنعتی و تولیدی دارای مشــکل را 
شناســایی و معرفی کنند.به گزارش روابط عمومي 
سازمان صنایع كوچك و شهرك هاي صنعتي ایران، 
رهبر معظم انقاب اسامی در بیاناتی در آستانه 13 آبان و در دیدار با دانشجویان و دانش آموزان با 
اشاره به سخنان چندی پیش وزیر صنعت، معدن و تجارت مبنی بر این که هرجا یک واحد صنعتی 
در آستانه تعطیلی قرار بگیرد، به کمک آن می رویم، فرمودند: این سخنان، عالی و خرسند کننده است 
و حالا باید پای این قول بایستند و دیگر مسئولان نیز همین گونه عمل کنند.اباغ و دستور جدید 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در واقع اقدام عملی دیگری برای حفظ وضعیت موجود تولید و اشتغال 
و متعاقب آن، ارتقاء سطح رونق تولید در کشور است.در این اباغیه همچنین از معاونت امور صنایع 
و ستادهای تسهیل و رفع موانع تولید استان ها خواسته شده است تا از تمامی ظرفیت های خود برای 
حل و فصل مشکات واحدهای تولیدی و صنعتی معرفی شده بدین منظور استفاده حداکثری کنند.

اراک – غامی – خبرنگار یادگار امروز :
عملیات اجرایی تقاطع غیرهمسطح دوراهی آشتیان-

راهجرد شهریور 99 به بهره برداری می رسد. 
علی زندی فر مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان مرکزی به همراه محمد حسینی نماینده مردم 
تفرش، آشتیان و فراهان از روند اجرای عملیات پروژه 
تقاطع غیرهمسطح دوراهی آشتیان-راهجرد بازدید 

کردند.
عملیات اجرایی این پروژه از ابتدای مهرماه ســال جاری توســط اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان مرکزی آغاز شده است و پیش بینی می شود پروژه ظرف 12 ماه به بهره برداری برسد.
اعتبار مورد نیاز برای این پروژه 5 میلیارد تومان برآورد شده است و تاکنون عملیات خاکی شامل 15 
هــزار مترمکعب خاکبرداری و خاکریزی و عملیات زیرگذر دهانه 10 متر به طول 36 متر با 2100 
مترمکعب بتن ریزی و دیوار حائل و دال بتن مســلح با استفاده از 23 هزار کیلوگرم میلگرد اجرایی 

شده است.
حجم لایه اســاس و زیراساس این پروژه به ترتیب 3780 مترمکعب و 7560 مترمکعب و آسفالت 

بیندر و توپکا به ضخامت 10 سانتیمتر 200 هزار مترمربع است. 

بهره برداری از تقاطع غیرهمسطح 
دوراهی آشتیان-راهجرد

دستور وزیر صنعت، معدن و تجارت برای شناسایی
 و معرفي واحدهای تولیدی مشکل دار سراسر کشور

مدیرکل ورزش و جوانان استان مرکزی:

رقابتهای جام خوشه چین الگوی بسیار خوبی برای ورزش روستایی است
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افزايش5/7درصدي مرگ کارگران
مطابق آمار ارائه شــده از سوي سازمان پزشکي قانوني، مرگ و میر در 
 حــوادث ناشــي از کار 7 و 4 دهم درصد افزایش پیدا کرده اســت. 
 براســاس آمارهاي گزارش سازمان پزشــکي قانوني کشور، در نیمه 
 نخســت ســال جاری، ۸۹۸ نفر در حوادث کار جان خود را از دست 
 داده اند که این رقم در مدت مشــابه سال قبل ۸۳۶ نفر بوده است. از 
کل  تلفات حوادث ناشــي از کار ۸۹۰ نفر مرد و هشت نفر زن بودند. 
  »شرق« در این گزارش ابعاد و دلایل احتمالي این افزایش مرگ و میر 
 کارگران را بررســي کرده است. مطابق آمار ارائه شده از سوي سازمان 
پزشکي قانوني، مرگ و میر در  حوادث ناشي از کار 7 و 4 دهم درصد 
افزایش پیدا کرده اســت.  براساس آمارهاي گزارش سازمان پزشکي 
قانوني کشــور، در نیمه  نخست سال جاری، ۸۹۸ نفر در حوادث کار 
جان خود را از دســت  داده اند که این رقم در مدت مشابه سال قبل 
۸۳۶ نفــر بوده اســت. از کل  تلفات حوادث ناشــي از کار ۸۹۰ نفر 
مرد و هشــت نفر زن بودند.   »شــرق« در این گزارش ابعاد و دلایل 
احتمالي این افزایش مرگ و میر  کارگران را بررسي کرده است. مطابق 
آمار ســقوط از بلندي در حوادث کار بیشــترین علت مرگ افراد  را 
به خود اختصاص مي دهد، به نحوي که در شــش  ماه اول امســال 
  ۳۹.۴ درصد از کل تلفات حوادث کار به دلیل ســقوط از بلندي بوده 
 است. فشــار اقتصادي و اجتماعي و تعدیل نیرو در شرکت ها و ادارات 
مختلف  هر مــاه به تعداد بي کاران اضافه مي کنــد و یک نکته را به 
ذهــن متبادر  مي کند؛ آیا افزایش بــي کاران مي تواند تعداد کارگران 
غیرحرفــه اي و  آموزش ندیده را در کارگاه هاي غیرمجاز افزایش دهد 
و همین مســئله  دلیلی براي بالارفتن آمار مرگ و میر در کارگاه هاي 
غیرمجاز باشد؟حسین اکبري، فعال کارگري، به »شرق« درباره اینکه 
بیشترین آمار  حوادث مربوط به کدام حوزه کار است گفت: نمي شود 
به طور دقیق به  این ســؤال جواب داد. اصــولا وزارت کار باید طبق 
آمار جواب این ســؤال  را بدهد؛ یعني مطابق مراجعات صورت گرفته 
و حوادث ثبت شــده،  مشخص مي شود که تعداد مصدومان هر بخش 
چقدر است؛ اما متأسفانه  آمار دقیق ارائه نمي شود. حتي تشکل هاي 

رسمي هم این کار را  نمي کنند. 

برنامه ۰۹۹ روی میز وزارت نیرو
تابستان سال جاری درحالی سپری شد که با توجه به خاموشی های 
 برنامه ریزی  شده  تابستان سال ۱۳۹۷، کم تر کسی گمان می کرد در 
 تابستان سال ۱۳۹۸ خاموشی رخ ندهد، اتفاقی که با طراحی پرونده 
  ۰۹۸ به وقوع پیوســت و به نظر می رسد پرونده مشابه تحت عنوان 
۰۹۹  برای گذر از تابستان سال آینده بدون خاموشی روی میز وزارت 
نیرو  قرار دارد. خاموشی در تابستان سال گذشته بر ایران سایه انداخت 
و کشــور به دلیل  وجود بحران آب، با خاموشی های برنامه ریزی شده 
مواجه شد. اتفاقی که  با طراحی برنامه ۰۹۸ برای گذر از تابستان سال 
۱۳۹۸ بدون  خاموشــی، رخ نداد بلکه شاهد سه رکورد بهره برداری 
از ۳۲۵۰  مــگاوات نیروگاه جدید، صرفه جویــی ۳۸۷۴ مگاواتی در 
مصرف برق  پیک و صادرات ۲.۳ میلیارد کیلووات ســاعت انرژی به 
کشورهای  همســایه در فصول گرم در این زمینه هم بودیم. براساس 
پیش بینی هایی که سال گذشــته صورت گرفته بود، اوج بار  مصرف 
برق امسال در کشــور، حدود ۶۱ هزار مگاوات تخمین زده شده  بود 
ولی امسال بیش از ۳۸۰۰ مگاوات در مصرف برق صرفه جویی  گرفته 
تا پیک مصرف امســال به ۵۷ هزار مگاوات برسد. برای تولید  علمی 
۳۳۰۰ مگاوات باید ۵۰۰۰ مگاوات نیروگاه ســاخته شود که این  امر 
نیازمند ســرمایه گذاری پنج میلیارد دلاری بیش تر برای پاسخگویی 
به  مصرف اســت ولی همراهی مردم در ســازگاری با وضعیت دما و 
 استفاده درست از سیستم های سرمایشی موجب صرفه جویی ۳۳۰۰ 
 مگاواتی در مصرف برق شــده اســت. به طور کلی وزارت نیرو برای 
۰۹۸، ۱۱ محور تعیین کرد ه که شامل  تشویق کشاورزان و صاحبان 
صنایع برای کم مصرفــی در زمان اوج  مصرف برق، اتصال مولدهای 
خود تامین به شــبکه سراسری برق،  مدیریت روشنایی ادارات، معابر 
عمومی و پارک ها و... می شد.  محورهایی که به گفته رضا اردکانیان- 
وزیــر نیرو - در پرونده ۰۹۹ نیز  تکرار شــده اند. به گفته وی وزارت 
نیرو در نظر دارد تابستان پیش رو  مانند تابستان گذشته بی خاموشی 

سپری شود.

محمد باقر نوبخت رئیس ســازمان برنامه و بودجه، با اشــاره به مخالفت  برخی دستگاهها درباره 
رویکــرد جدید بودجه، گفــت: آنچه به عنوان  لایحه بودجه ۹۹ به مجلس ارائه می شــود، صرفاً 
مصوبات برای سال   ۹۹ و یک ساله است. نوبخت در حاشیه جلسه ستاد بودجه 99 گفت: منظور از 
بودجه دو ساله  در واقع پیش بینی های دو سال است و آنچه به عنوان لایحه بودجه سال   99 به 

مجلس داده می شود، صرفاً مصوبات آن برای سال 99 و یک  ساله است. 
وی افزود: با این حال در لایحه بودجه ارقام و پیش بینی های ســال 1400  را هم به مجلس ارائه 
می کنیم یعنی نوع نگاهمان به درآمد ها و مصارف  دوســاله اســت، امــا مصوبه ای که از مجلس 
می گیریم مانند ســنوات گذشته  بودجه ســالانه است و بودجه یک ســال را از مجلس مصوبه 
می گیریم. رئیس ســازمان برنامه و بودجه تاکید کرد: در واقع بودجه ما دو ساله  نیست، بلکه نگاه 
ما به بودجه دو ســاله است که آن هم در جهت ابلاغیه  مقام معظم رهبری بود که فرمودند شما 
نگاهتان را به جای یکســاله  دوساله بگیرید که با توجه به شرایط خاص کشور و تحریم های غیر 
 منطقی بتوانیم از این شرایط عبور کنیم. وی گفت:امسال نیز در هشتمین ماه سال پرداخت های 
دولت طبق  سال های گذشته در حال انجام است و پرداخت هایی مثل پاداش  بازنشستگی ها خرید 
تضمینی گندم و پرداخت یارانه ها مانند شرایط  سال های گذشته طبق روال عادی ادامه دارد، اما 
باید نگاه خود را بلند  مدت در نظر بگیریم و اگر منابعی به عنوان ذخایر داریم فقط نخواهیم  برای 
سال آینده اســتفاده کنیم. وی افزود: موضوع دو سالانه بودن بودجه به این معنا نیست که برای 
 دو سال از مجلس مصوبه بگیریم بلکه همه مصوبات ما یک ساله  خواهد بود، اما در کنار آن پیش 
بینی از ســال بعد صورت می گیرد به  این ترتیب که وقتی قانون گذار می خواهد نظر ما را تایید 
کند بداند که  ســال بعد را هم در نگاهمان داشته ایم و ممکن است سال آینده هم نیاز به  برخی 
منابع داشته باشیم که اعداد و ارقام را پیشنهاد کرده ایم. رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: 
پیش بینی از آینده نیز بر  اساس سناریو های مختلف است که می تواند وضعیت بدبینانه یا ادامه 
 وضع موجود و یا حالت خوشــبینانه باشد. رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: برخی تبصره های 
بودجه سال آینده  بر اساس اصلاح ساختاری حذف و اضافه می شوند. محمد باقر نوبخت در حاشیه 
شــانزدهمین نشست ستاد بودجه سال 99 در  مصاحبه با خبرنگار خبرگزاری صدا و سیما گفت: 
امروز شــانزدهمین  جلسه ستاد بودجه 99 برگزار شد که بخشی از آن مربوط به اصلاح  تبصره ها 
و مجوزهای لازم برای اصلاح ساختاری بود. وی گفت: با توجه به اینکه منابع و مصارف در بودجه 
ســال آینده  متفاوت است و نیاز به احکام جدید داریم ســعی کردیم تبصره  های جدیدی  را در 
بودجه بگنجانیم که منابع جدیدی را از سال آینده داشته باشیم تا  بتوانیم برای جایگزینی نفت 
در محاسبات منظور کنیم. نوبخت گفت: در سال آینده قطعا تبصره های جدیدی خواهیم داشت و 
 برخی تبصره های قدیمی حذف خواهد شد و اصلاحات اساسی در  بودجه ها صورت خواهد گرفت. 

رئیس ســازمان برنامه و بودجه افزود: گزارش بودجه شــرکتهای دولتی  طبق قانون، چهاردهم 
آبان به مجلس ارائه شــد. وی افزود: در شانزدهمین جلسه ستاد بودجه همچنین مخالفت برخی 
 دستگاه ها با تغییرات جدید مطرح شــد به طوری که در تغییرات جدی،  دستگاه ها به دو دسته 
سیاســت گذار و مجری تقسیم می شوند. وی افزود: درباره اینکه چه دستگاهی سیاستگذار باشد 
اختلاف نظر بین  کارشناســان برنامه و بودجه و دستگاه ها وجود دارد که امروز در جلسه  تصویب 
شــد که کارگروهی با مسئولیت رئیس سازمان برنامه و بودجه  شکل بگیرد و درباره اختلاف بین 
دستگاه ها و کارشناســان از نظر  تعیین دستگاه های سیاست گذار و مجری داوری کند تا با یک 
همدلی و  اقناع جمعی بتوانیم اصلاحات ساختاری که لازم است به وجود آوریم. وی افزود، هر نوع 

تغییری مقاومت هایی خواهد داشت و ما باید بتوانیم  منطقی عمل کنیم.

علیرضا عباسی عضو هیئت رئیسه انجمن ارگانیک 
گفت: موافقــان تولید  محصولات تراریخته اعلام 
کرده اند که ۱.۳ میلیون هکتار از این  محصولات 
در کشور کشت شده است که قبول آن به معنی 
وجود سطح  زیرکشت ۱۱درصدی از کل اراضی 
کشور است. عضو هیئت علمی دانشگاه تهران در 
نشست تخصصی حکمرانی و  سلامت )تهدیدات 
نوین بیولوژیک و بیوتروریســم( که در دانشکده 
دفاع  ملی با عنوان اولین همایش ملی حکمرانی 
برگزار می شود اظهار کرد:  در گذشته کشاورزان 
برترین محصولات خود را برای وزن گیری  انتخاب 
و استفاده می کردند اما بعدها به سراغ آن رفتند 

که در گیاهان  مختلف تلاقی ایجاد کنند. 
وی افــزود: در حــال حاضر کســانی که علیه 
تراریخته مواضع علمی  می گیرند آنها را علم ستیز 
می نامند این در حالیست که باید به هشدارهایی 

 که در این باره داده می شود توجه شود. 
عضو هیئت علمی دانشــگاه تهــران ادامه داد: 
در ســال 1٣57، 12 میلیــون  تــن محصولات 
کشــاورزی داشــتیم که این رقم در ســال 92 
بــه 70 میلیون  تن افزایش یافت و 6 برابر شــد 
این در حالیســت که برای این افزایش  تولید از 
تراریختگی اســتفاده نشده اســت بلکه افزایش 
دانش افراد منجر به  افزایش بهره وری شده است 

و با وجود اینکه ســطح زیر کشــت  محصولات 
کشــاورزی در این مدت افزایــش قابل توجهی 
نداشته اما تولید  بیشتر شده است. عباسی گفت: 
در شرایط فعلی تنها 1٣ میلیون تن کسری تولید 
 محصولات کشاورزی وجود دارد که برخی علاقه  
شــدیدی به تأمین آنها  از طریق واردات به ویژه 
واردات محصولات تراریخته دارند اما باید  توجه 
داشــت که؛ آیا فقط همین یک راه برای جبران 
این کســری وجود  دارد؟وی گفت: 97 درصد از 
سطح زیر کشت محصولات تراریخته پنبه،  ذرت، 
کلزا و سویا هســتند که عمده آن نیز مربوط به 
سویا است. این  محصولات بیشتر در کشورهایی 
مانند آمریکا، برزیل، هند و چین  کاشته می شود. 

عباسی افزود: 9٣ درصد از محصولات تراریخته 
جهان در همان 5  کشور یادشده تولید می شود و 
تنها یک میلیون هکتار آن در دیگر  کشورها است 
که شامل 2٣ کشــور می شود و ادعاهای مربوط 
به اینکه  تمام کشورها اقدام به کشت محصولات 

تغییر ژنتیکی می کنند غلط است. 
ë  ادعای سطح زیرکشت 11درصدی اراضی

کشور برای محصولات  تراریخته کذب 
است

وی گفت: موافقان تراریخته با ٣ موضوع مبنی بر 
اینکه "تمام دنیا  تراریخته می خورند"، "محصولات 
تراریخته ســالم هستند و سموم کمتری  در آنها 

استفاده می شود" و این که "منجر به افزایش تولید 
شــده و امنیت  غذایی کشور را تضمین می کند" 
به دنبال آن هســتند که مسئولان را برای  کشت 

محصولات تراریخته در ایران متقاعد کنند. 
وی افزود: در این ارتباط حتی از آمارهای غلط و 
برگرفته از منابع  غیرموثق نیز استفاده می کنند 
به طوری که اعلام شده ایران در سال های   2004 
و 2005 به ترتیــب نیــم میلیون هکتــار و ٣.1 
میلیون هکتار  محصولات تراریخته کشت کرده 
اســت اما مرجعی برای اثبات ادعای  خود ندارند 
زیرا مشــخص نیســت که در این 1.٣ میلیون 
هکتار که شــامل   2.5 برابر ســطح زیر کشــت 
برنج در کشور می شــود چه محصولاتی  کاشته 
شده و اکنون کجاست. عباسی اضافه کرد: قبول 
1.٣ ملیون هکتار ســطح زیر کشور  محصولات 
کشاورزی به معنی آن است که 11 درصد اراضی 
کشور  زیر کشت محصولات تراریخته رفته است 
که این امر در مجموع غلط  است و همین آمارها 
نیز در ســایر کشــورها درباره کشت محصولات 
 تراریخته اعلام می شــود و موافقان کشــت این 
محصولات به دنبال آن  هســتند که شــرایط را 
به شکلی نشان دهند که این محصولات در تمام 
دنیا  کشت می شود. وی گفت: موافقان تراریخته 
اعلام می کنند که "محصــولات تراریخته  حتی 

از ارگانیک نیز سالم تر هســتند" اما برای اثبات 
ادعای خود  اســتدلال های درستی ندارند. هدف 
از تولید تراریخته آن است که  شرکت های بزرگ 
و بین المللی محصولات تراریخته بتوانند سموم و 
 بذور خود را در دنیا به فروش برسانند. وی گفت: 
شــرکت بزرگ تولیدکننده محصولات تراریخته 
با نام مونســانتو  حتی سفارش نوشتن مقاله های 
علمی را نیــز می دهد و از ایــن طریق اقدام  به 
آمارسازی در دنیا می کند. عباسی گفت: دشمنان 
همیشــه به دنبال آن هستند که دوگانه سازی را 
علیه  کشورمان مطرح کنند به طوری که می گویند 
"یا باید مذاکره کنید یا وارد  جنگ شــوید"، و در 
بخش کشــاورزی نیز این طور مطرح می شود که 
"یا  باید از محصولات تراریخته اســتفاده کنید یا 

دچار گرسنگی شوید". 

ë  تولید محصولات تراریخته در کشور به
صادرات نیز لطمه می زند

وی گفت: در حالی که هند 90 درصد پنبه خود 

را به صــورت تراریخته  تولیــد می کند اما بعد از 
این موضوع تفاوت معناداری در افزایش  عملکرد 
تولید این محصول در هندوســتان ایجاد نشده 
است. عباســی با اشاره به اینکه تولید محصولات 
تراریختــه تبعات دیگــری در  بحــث صادرات 
محصولات کشــاورزی نیز خواهد داشت گفت: 
در  صورتی که اراضی کشاورزی کشور زیر کشت 
محصولات تراریخته  برود حتی به صادرات ما نیز 
لطمه می زند زیرا کشورهای واردکننده  می گویند 
که بقیه محصولات کشــاورزی ما نیز تراریخته 
هســتند اما آن را  اعلام نمی کنیم. وی در پایان 
گفت: کشاورزان نخبه کشور چند برابر عملکرد 
متوسط  دیگر کشــاورزان تولید دارند به طوری 
که کشــاورز گندمکار نمونه ما در  حالی که 14 
تن گندم در هکتار تولید کرده متوسط عملکرد 
تولید این  محصول ٣ تن است؛ در صورتی که از 
دانش و تجربیات این  کشاورزان استفاده کنیم به 

تولید محصولات تراریخته نیازی نداریم. 

دکتر فــرزاد پیرویان معــاون غذا و 
داروی دانشــگاه علوم پزشکی شهید 
عــوارض مصرف  از  یکی   بهشــتی، 
را  بیوتیــک ها  آنتــی  خودســرانه 
 مشکلات گوارشی اعلام کرد و گفت: 
به مردم توصیه می شود آنتی  بیوتیک 

ها را با آب فراوان مصرف کنند. 
دکتر فــرزاد پیرویان معــاون غذا و 
داروی دانشــگاه علوم پزشکی شهید 
عــوارض  تشــریح   بهشــتی ضمن 
مصــرف خودســرانه آنتی بیوتیک ها 
و بروز  مقاومت هــای آنتی بیوتیکی، 
درباره چگونگی کنترل مقاومت های 
 آنتی بیوتیکی در بیمارستان ها توضیح 

داد. 
آنتی بیوتیک هــا موثــر در درمــان 

بیماری های باکتریایی
وی بــا اشــاره بــه اینکه ایــن دارو 
باعــث مرگ یــک عامل زنــده در 
ماننــد  باکتری ها می شــود،  بــدن 
درمان  برای  آنتی بیوتیک هــا  افزود: 
تجویــز  بیماری هــای  باکتریایــی 
می شــوند. از آنجایی کــه باکتری ها 
دارای انواع مختلفی  هســتند، برای 

هــر کدام از آنها بایــد نوع خاصی از 
آنتی بیوتیک را تجویــز  کرد. همین 
موضوع اهمیــت تجویز آنتی بیوتیک 
توسط متخصصان را  آشکار می کند؛ 
چراکه دقیقا با شــناخت نوع باکتری 
می تــوان بــه مقابلــه بــا  آن رفت. 
بیماری هایی مانند عفونت تنفســی 
باکتریایی، عفونت ادراری  باکتریایی،  
سل و.... همگی جزئی از بیمای هایی 
اســت که به درمان بــا  آنتی بیوتیک 

مناسب با خود پاسخ خواهند داد. 
خودســرانه  مصــرف  عــوارض 

آنتی بیوتیک ها را بهتر بشناسید
وی در خصوص سایر عوارض مصرف 
خودسرانه آنتی بیوتیک ها برای  بدن، 
گفت: دارو یک ماده شیمیایی است 
که بــرای یک مشــکل و یک  ارگان 
خاص از بدن تجویز می شــود، اما در 
این میان می تواند در مسیر  رسیدن 
به بافت مورد نظر بر سایر بافت های 

بدن نیز اثر گذار باشــد.  سالیان سال 
است که داروسازان در تلاش هستند 
تا داروی تولید شــده به  نوعی عمل 
کند که تنها بر بافــت مورد نظر اثر 
کند؛ اکنون اسپری های  تنفسی برای 
بیماری های ریوی یکی از نمونه های 
موفقی است که دارو  مستقیما بر عضو 

اثر می گذارد. 
پیرویان خاطرنشان کرد: با تلاش های 
صــورت گرفته برخــی داروها  موفق 
می شــوند تنها در بافــت مورد نظر 
اثر کنند در آن صورت شــاهد  اثرات 
مطلوب خواهیم بود در غیر اینصورت 
و اثرگذاری دارو بر سایر  بافت ها شاهد 
عوارض دارو هستیم. این عوارض در 
مورد  آنتی بیوتیک ها بسته به نوع آن 
متفاوت است. مشکلات گوارشی یکی 
از  عوارضی است که می تواند متوجه 
آنتی بیوتیک ها باشــد به همین علت 
 توصیه می شود آنتی بیوتیک ها با آب 
فراوان مصرف شــوند و تا ٣0 دقیقه 
 پس از مصرف آن فرد دراز نکشــد. 
دارویی  تداخل  ایجــاد  عارضه دیگر 

 است. 

ادعای اختصاص ۱۱درصدی اراضی کشور
 به کشت محصولات  تراریخته

خبر

گوناگون

نوبخت:
برخی دستگاهها دربرابر تغییرات نظام بودجه ریزی مقاومت می کنند

مصرف خود سرانه آنتی بیوتیک و عواقب آن
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افقي :

      1 - نــوار ضبــط صوت - ارجمند - رســم ها، 
آیین ها

 2 - كارگاه هنــری - شــهری در فارس - جمع 
نصیحت 

3 - شــن وارونه - ورق ها، برگ ها، اســقاط و 
قراضــه، از كار افتــاده - كبوتر دشــتی، كبوتر 
صحرایی 4 - خبر گزاری اتریش - كهن - كتاب 

شرعی زرد تشتیان
 5 - از آثــار دموكریت - زن شــوهر مرده 6 - 

شــیوه و روش - كسی كه همیشــه احتیاط می 
كند، با احتیاط

 7 - مهاجــم آرژانتین - دنــدان دور ریختنی، 
دندان ناپایدار، صفتی برای دهان سخن چین - 
شــلوار جین، قدم یکپا، ژنرال جنگهای انفصال 
8 9 - پایــان نامه - عدد منفی، جواب ســر بالا 

- غذای مریض 
10 - مدافع دانماركی - راهنمایی كردن

 11 - خدعه و نیرنگ، مکر - از آثار ارســکین 
كالدول 12 - زینت كردن، نظم و ترتیب دادن 

- قله - انجیر 
13 - آب گــوارا - از نامهــای خداوند - شــهر 
مذهبــی، من تبریزی 14 - از ســازهای بادی - 
جرقه آتش - شــیر درنــده 15 - نهی كننده - 

سختی و مشقت - هیکل، نقش

عمودي :
 

1 - كشور نوشــابه - فیلمی از سیروس الوند 
2 - گبر، زرتشتی - محل زایر

 3 - بیمــاری ریــوی، نت بیمار - قندســفید - 
لباس بی رنگ

 4 - مــاه تابســتانی، مــاه پرتابــی، انداختنی با 
كمــان - شــهری در فــارس - گرداگــرد لب و 

دهان - نوعی جامه 
5 - تازی - تبریک گفتن، شاد باش
 6 - پول خرد هندوستان - فائل 

7 - اســم پریســلی خواننده، صمغ صبر زرد - 
عدد یک رقمی

 8 - ابر برقدار - گستاخی و بی پروایی 
9 - ملکه آسمان و همسر زئوس - بتگر 

10 - اولین قبله گاه مسلمین - نیکوكار، مقابل 
شر 

11 - ازمیقاتهای پنجگانه عمره تمتع - بســیار 
گرم، پر حرارت

 12 - اســتوار - ضــد باطل - رشــته - پارچه 
پشمی 13 - بلند ها - نوازش - نت سوم، نت 

مخمور، پیشوند فعل مضارع 
14 - باشــگاه فوتبال اسپانیایی - برنده نوبل 

فیزیک 1933
 15 - بازیگر ســریال ســالهای مشــروطه - از 

شهرهای هند
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شهرداری گراب در نظر دارد برابر موافقت نامه ســازمان مدیریت و برنامه ریزی از محل اعتبارات بحران 
پروژه ذیل را به پیمانکاران  واجد شــرایط واگذار نماید. لذا از متقاضیان واجد شــرایط دعوت به عمل می 
آید جهت دریافت اســناد مناقصه و شرکت در آن به  سامانه ستاد ایران مراجعه و اسناد مناقصه را دریافت 

نمایند. 

متقاضیان می توانند جهت دریافت اطلاعات بیبشــتر با شماره تلفن 09169551190 آقای مهندس گراوندی 
تماس حاصل فرمایند. 

آگهی مناقصه مرحله دوم 

مبلغ اعتبار اولیه)میلیون ریال( عنوانردیف

                4000       پروژه ساخت کانال دفع آب های سطحی شهر گراب 1 

یحیی آدینه فر – شهردار شهر گراب
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آگهی ابلاغ اخطار ۱۰۱ آیین نامه اجرا  

خانــم صدیقه ندری فرزند رحمت الله کدملی 407048810٣ در  خصوص 
پرونده اجرایی کلاسه 9400178 له بانک صنعت و  معدن وعلیه شما طبق 
گزارش مورخ 98/6/26 کارشناس رسمی  دادگستری پلاک ثبتي1- فرعی : 
2770 از پلاک اصلی 2091 در  بخش:1 واقع در: خرم آباد مورد وثیقه سند 
رهنی شــماره 24879  و 26228 تنظیمی دفتر خانه اسناد رسمی شماره 
12 شــهر خرم  آباد استان لرستان به مبلغ ده میلیارد و چهارصد و بیست و 
یک  میلیون و ششصد هزار ریال ارزیابی گردیده .لذا چنانچه به مبلغ  ارزیابی 
پلاک مذکور معترض می باشید ،اعتراض کتبی خود را  ظرف مدت پنج روز 
از تاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش  بانکی دستمزد کارشناس تجدید 
نظر به مبلغ پانزده میلیون ریال به  دفتر این اجرا تســلیم نمایید. ضمناً به 
اعتراضی که خارج از موعد  یا فاقد فیش بانکی دســتمزد کارشناس تجدید 

نظر باشد ترتیب اثر داده  نخواهد شد.  

علی رحیمی  
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی خرم آباد  
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اصفهان – مریــم مومنــی – خبرنــگار 
امنیتی  سیاســی  معاون  امــروز:  یادگار 
و اجتماعــی اســتانداری اصفهان گفت: 
برنامه هــای انتخابات عمــاً از چند ماه 
پیش با فعال ســازی کمیته ها آغاز شده 
اســت و ۸ جلســه انتخاباتی در اســتان 
برگزار کرده ایم، اما روز شمار انتخابات و 
فراینــد اصلی آن از ۱۰ آذر ماه با ثبت نام 

کاندیداها آغاز می شود.
حیدر قاســمی در نشســت خبــری با 
اصحاب رســانه اظهار کرد: رســانه زبان 
گویای مردم اســت و ما آن را بخشی از 
جامعه مدنــی می دانیم. انتظار مردم این 
اســت که واقعیات جامعه با رعایت اصل 
بی طرفی منعکس شــود و رسانه ها باید 
توجه داشــته باشند که ســرعت و دقت 
فدای یکدیگر نشــوند. رسانه ها در کشور 
اسامی با رسانه های کشورهای غیردینی 
متفاوت هستند و تفاوتی ماهوی دارند که 
این تفاوت بیان می کند که هیچ گاه هدف 

وسیله را توجیه نمی کند.
وی افــزود: امــروز در شــرایط متفاوتی 
قرار داریم و نظام ســلطه تمام توان خود 
را برای ضربه به انقاب اســامی به کار 
گرفته اســت. در این شــرایط مسئولیت 
رسانه ها مضاعف است و مسئولان هم در 
همین شرایط ســخت کار می کنند. پس 
باید یک درک متقابل نســبت به یکدیگر 

داشته باشیم.
امنیتــی و اجتماعی  معــاون سیاســی 
امــروز  گفــت:  اصفهــان،  اســتانداری 
امیدآفرینی و تاش برای انســجام ملی 
وظیفه همگانی اســت و در شرایط امروز 

بایــد از دســته بندی های گروهی پرهیز 
کرد و با تاش مضاعف کشــور را ساخت. 
هــم اکنون به انتخابــات مجلس نزدیک 
می شــویم که این انتخابات در گام دوم 
مطالبه  نبایــد  می شــود.  برگزار  انقاب 

سازی کنیم . 
قاسمی تصریح کرد: در انتخابات گذشته 
میزان مشارکت مردم در سطح کشور ۶۰ 
درصد بوده اســت که این رقم در جهان 
کم نظیر اســت. البته میانگین مشارکت 
مردم اســتان اصفهــان در انتخابات، ۲ 
درصد کمتر از میانگین کشوری است که 
البته انتظار داریم در انتخابات پیش رو با 
کمک اصحاب رســانه این کسری جبران 

شود.
وی ادامه داد: برنامه های انتخابات عماً از 
چند ماه پیش با فعال سازی کمیته ها آغاز 
شده است و ۸ جلسه انتخاباتی در استان 
برگزار کرده ایم، اما روزشــمار انتخابات و 
فرایند اصلــی آن از ۱۰ آذرماه با ثبت نام 

کاندیداها آغاز می شود که این ثبت نام تا 
یک هفته ادامه دارد.

امنیتــی و اجتماعی  معــاون سیاســی 
استانداری اصفهان در ادامه گفت: باید از 
سیاه و سفید کردن مسائل اجتناب کنیم 

چرا که هیچ چیزی مطلق نیست.
وی اظهار کرد: تاکنون برگزاری انتخابات 
به صورت الکترونیک در اســتان اصفهان 
هیچ قطعیتی ندارد و تنها ممکن اســت 
در تعدادی از شــهرها انتخابات به شکل 
الکترونیک برگزار شود. البته دستگاه های 
احــراز هویت در تمام شــعب رأی گیری 

مستقر خواهند شد.
قاسمی ادامه داد: قانون چگونگی حضور 
خبرنگاران در روز انتخابات را مشــخص 
کرده اســت و فکر نمی کنــم منعی برای 
حضــور اصحاب رســانه در روز انتخابات 

وجود داشته باشد.
وی گفت: در انتخابات گذشــته مجلس 
در اســتان اصفهان ۲۸۰۰ صندوق رأی 

داشــتیم که بــرای انتخابــات این دوره 
با توجــه بــه افزایش جمعیــت چیزی 
حــدود ۳ هزار صنــدوق اخــذ رأی در 
استان خواهیم داشــت. مشارکت بحثی 
همگانی اســت و تصورمان این است که 
 مشارکت در اصفهان مانند دوره های قبل 

باشد.
امنیتــی و اجتماعی  معــاون سیاســی 
اســتانداری اصفهــان، بــا بیــان اینکه 
فشــارهای امــروز نظام ســلطه در ۴۰ 
سال گذشــته بی سابقه بوده است، افزود: 
هیچگاه درآمد نفتی کشــور این قدر کم 
نبوده اســت و به همیــن دلیل دولت به 

سمت صرفه جویی رفته است. 
قاســمی با بیان اینکه برگزاری نشست با 
احزاب در این دوره از اســتانداری کمتر 
از گذشــته نشده اســت، گفت: جلسات 
جدیدی با احزاب اســتان برگزار کرده ایم 
اما احزاب نباید فعالیتشــان را به جلسات 
اســتانداری محدود کنند. قرار نیست ما 
بــه احزاب بگوییم چه کاری انجام دهند، 
احزاب باید خودشــان جلسه بگذارند و از 
اســتانداری برای حضور در این جلسات 

دعوت کنند.
نتایــج سرشــماری نفوس و  براســاس 
مســکن ۹۵ جمعیــت اصفهــان پنــج 
میلیــون و ۱۲۰ هزار و ۸۵۰ نفر اســت 
که از جمعیت اســتان حدود ۲ میلیون و 
۶۰۰ هزار مــرد)۵۱ درصد( و ۲ میلیون 
و ۵۲۰ هــزار زن )۴۹ درصــد( اســت 
و انتخابــات یازدهمیــن دوره مجلــس 
 شــورای اســامی در اســفندماه جاری 

برگزار خواهد شد.

مشهد – مرضیه یاری – خبرنگار یادگار امروز:
معاون خدمات شــهری شــهرداری مشهد 
مقدس در جلســه امروز با شهردار منطقه 
ثامن اظهار داشت: با توجه به حضور سالیانه 
بیش از ۳۰ میلیون زائر داخلی و خارجی در 
شهر مشهد، بویژه در منطقه ثامن، مدیریت 
شــهری بر آن شده اســت تا بر زیباسازی 
هرچه بیشــتر این منطقه در ایام استقبال 
از بهار ۹۹، بــا برنامه ریزی های لازم اقدام 
از  نماید.وی درخصوص زیباســازی برخی 
نقــاط این منطقه گفت:  تا پایان ســال، ٦ 
پروژه در قالب ره باغ، بوستان و پارک خطی 
در ایــن منطقه به بهره برداری می رســد.

یعقوبی افزود: بوســتان راد واقع در وحدت 
۳/۱ ، ره باغ پردیس فــاز ۳ واقع در جنب 
میدان شهید حججی به سمت حرم مطهر،  
فاز ١ و ٢ ره باغ نعیم در طبرسی ۱، احداث 

فضای ســبز انتهای شهید شوشتری ٧ ، ره 
باغ سام در  شوشــتری ۹ ، ره باغ بهشت 
بین شوشــتری۷ و ۹ از جمله پروژه هایی 
است که تا پایان سال به بهره برداری خواهد 

رسید. همچنین عملیات اجرایی احداث فاز 
١ ره باغ جنان واقع در کوچه عســکریه نیز 
آغاز گردیده اســت.وی اذعان کرد: احداث 
بخشــی از ره باغ فردوس واقع در طبرسی 
۲، با ۵۰ درصد پیشــرفت فیزیکی و پیاده 
روســازی بین پروژه های اوحــد و هانیه با 
۶۰ درصد پیشرفت در ابتدای شوشتری ۷ 
در حال آماده ســازی به جهت بهره برداری 
می باشد.معاون شهردار مشهد خاطرنشان 
کرد: در برنامه های بهار ۹۹ تاکید ویژه ای 
بر آذین بندی های متفاوت معابر، کاشــت 
گل و طرح های المان گل و ... بصورت ویژه 

شده است.

مشهد – مرضیه یاری – خبرنگار یادگار امروز:
رئیس امور حقوقی شــرکت گاز خراسان رضوی گفت: عامل 
دستکاری در تاسیسات گازرسانی و تخریب شبکه اصلی گاز 

در مشهد به سه سال حبس محکوم شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان خراسان رضوی، 
ســید کمال ابن الرضا با اعام این مطلــب اظهار کرد: جرم 
متهم مذکور، دســتکاری در تاسیسات گازرسانی و تخریب 
شــبکه اصلی گاز به عنوان خط اصلی گاز برای تغذیه سایر 
مشترکین بوده که دادگاه با توجه گزارش مامورین انتظامی 
و لوایح تقدیمی، فرد متخلف را به سه سال حبس تعزیری و 

جبران ضرر و زیان وارده به شرکت گاز استان محکوم کرد.
وی افــرود: مطابق ماده ٦8٧قانون مجازات اســامی بخش 
تعزیــرات و مجازاتهــای بازدارنده، هر فردی در وســایل و 
تاسیسات مورد اســتفاده عمومی از قبیل شبکه های آب و 
فاضاب، برق، نفــت، گاز و غیره مرتکب تخریب یا حریق و 
ازکارانداختــن و یا هرنوع خرابکاری دیگر شــود، بدون آنکه 
منظور وی اخال در نظم و امنیت عمومی باشد به حبس از 

سه تا ده سال محکوم خواهد شد. 
ابن الرضا با قدردانی از حمایت دســتگاه قضایی در برخورد 

بــا متخلفین و تضیع کنندگان حقوق مردم افزود: همچنین 
براساس ماده ١ قانون مجازات استفاده کنندگان غیر مجاز از 
آب، برق، تلفن، فاضاب و گاز، هر شخصی که بدون دریافت 
انشعاب قانونی مبادرت به استفاده از خدمات فوق کرده و یا 
با داشتن انشعاب مبادرت به استفاده غیرمجاز نماید، عاوه بر 
الزام به پرداخت بهای خدمات مصرفی به جبران خســارت و 
سایر حقوق مربوطه شامل پرداخت جریمه نقدی تا درجه ۶ 
در مصارف خانگی و در مصارف غیرخانگی به یک تا دو برابر 

بهای خدمات مصرفی محکوم می گردد.

این مقام مسئول ادامه داد: در قانون تاکید شده که در صورت 
تکرار جرم توسط فرد خاطی، وی به حداکثر جریمه مقرر و 

قطع انشعاب به مدت سه تا شش ماه محکوم خواهد شد.
رئیــس امــور حقوقــی شــرکت گاز خراســان رضــوی 
تصریــح کرد: تاش هــا و اقدام های بســیار زیــادی برای 
مدیریت شــبکه گازرســانی در سطح شــهرها و روستاهای 
خراســان رضــوی در حال انجام اســت و گروه های ســیار 
 این شــرکت بــا هرگونــه انشــعاب غیرمجــازگاز برخورد 

می کنند.
وی با بیان این مطلب که اســتفاده غیرمجاز از گاز طبیعی 
عاوه بر اینکــه موجب اخال در نظم گازرســانی و تضیع 
حقوق دیگر مشترکین شــده و از منظر قانونی و شرعی نیز 
واجد وصف مجرمانه افزود: همچنین استفاده غیرمجاز از گاز 
طبیعی مخاطــرات جانی، مالی و حوادث جبران ناپذیر را به 

دنبال دارد.
این مقام مســئول خواستار همکاری شــهروندان در معرفی 
تضیع کنندگان حقوق عامه با نگاه به حفظ ایمنی در جامعه 
شد و افزود: سامانه های تلفنی ١94 و 3٧0٧4 آماده ثبت و 

پیگیری گزارش های مردمی است

اصفهان – مریــم مومنی – خبرنگار 
یادگار امروز:

ســامانه خدمــات غیــر حضــوری 
١5٢٢  در سیر تطور و تکوین حوزه 
مشترکین شــرکت های آبفا نقش و 

جایگاه      ویژه ای دارد.
اصفهان  اســتان  آبفای  مدیرعامــل 
افــزود: ســامانه هوشــمند خدمات 
غیرحضــوری ١5٢٢ شــرکت آب و 
ارائه  راهبرد  اصفهان  استان  فاضاب 

خدمات به مردم را محقق کرد .
در گذشته شــهروندان برای دریافت 
خدمــات ٢3گانه فــروش و پس از 
فروش انشعاب باید به طور میانگین 

پنــج مرتبه به ادارات آب و فاضاب مراجعه می کردند 
اما نخســتین بار با راه اندازی این ســامانه در شرکت 
آب و فاضاب اســتان اصفهان، تمام خدمات به صورت 
هوشــمند و غیر حضوری و در تمام ساعات شبانه روز 
بــه متقاضیان و مشــترکین ارائه می شــود و در واقع 
ارائه خدمات به مــردم از میز ادارات به داخل خانه ها 
برده شــد. مهندس هاشــم امینی در عین حال گفت: 
نقطه اوج فعالیت ســامانه خدمات غیر حضوری ١5٢٢  
زمانی اســت که بخش مشترکین ادارات آبفای مناطق 
خودگردان تعطیل شــود و مردم نیــز بدانند که برای 
دریافت تمامی خدمات  بایــد فقط از درگاه های غیر 

کارافزار)اپلیکیشــن(   ، نظیر ســامانه١5٢٢  حضوری 
همراه آبفا، کد دستوری#١5١5٢٢*٦٦55*  و پرتال 

شرکت استفاده کنند.
وی بــا بیان این که صنعت آب و فاضاب برای افزایش 
ســطح کیفیت خدمات خود نیاز به تغییراتی همچون 
ســامانه ١5٢٢ دارد ابراز امیدواری کرد  با استفاده از 
تجربیات موفق ســه سال گذشــته و حمایت مدیران 
صنعــت آب و فاضاب، بتــوان ســامانه خدمات غیر 
حضوری ١5٢٢ را در تمام شرکت های آب و فاضاب 
راه انــدازی و فراگیر کرد و از مزایــای ارائه خدمات از 
نظر ســرعت، دقت، کیفیت و تکریم ارباب رجوع همه 

مشترکین آب و فاضاب کشور بهره مند گردند.

معاون خدمات مشــترکین و درآمد 
آبفای اســتان اصفهــان نیز گفت: از 
دو میلیون و 400 هزار تماس تلفنی 
برقرار شــده با سامانه ١5٢٢ در سه 
ســال گذشــته، بیش از ٧35 هزار 
مــورد آن منجر به ارائــه خدمات به 

مشترکین شده است.
رضــا رضایی افزود: فعالیت ســامانه 
هوشــمند ١5٢٢ موجــب کاهــش 
حداقل پنج میلیون و 300 هزار سفر 
درون شهری در این مدت شده است.

وی گفــت: اگر به طور میانگین برای 
هر سفر رفت و برگشت دورن شهری 
١٢ کیلومتر مســافت طی شود، در 
طول سه سال گذشته بالغ بر پنج میلیون لیتر بنزین به 
ارزش 50 میلیارد ریال صرفه جویی شده است که آثار 
مفید و مؤثر آن شــامل کاهش هزینه های شهروندی، 
مدیریت اقتصاد اجتماعی و تأثیر بســیار مهم زیســت 

محیطی می باشد.
روح الله ســعیدی مدیر ســامانه ١5٢٢ آبفای استان 
اصفهــان هم گفــت: در حال حاضر خدمــات ٢3گانه 
فــروش و پس از فــروش انشــعاب آب و فاضاب در 
ســامانه ١5٢٢ از طریــق 9 کلیــد و ١٧ زیرکلید به 
 صورت کاماً غیر حضوری و شبانه روزی به مشترکین 

ارائه می شود.

زیباسازی ویژه منطقه ثامن در استقبال از بهار ۹۹

تاکید مدیرعامل آبفای استان اصفهان بر نقش ویژه سامانه 1522 در تطور و تکوین صنعت آب و فاضلاب

سامانه 1522 شرکت آبفا ارائه خدمات را از میز ادارات به داخل خانه ها برد

3 سال حبس مجازات سارق گاز در مشهد 

حضور مسئولین دانشگاه علوم پزشکی مازندران در 
اولین نماز جمعه ساری به امامت حجت الاسلام لائیني

ساری – امیری فر – خبرنگار یادگار امروز:
 اولین نماز جمعه ساری به امامت حجت الاسام محمدباقر محمدی لائیني 
و با حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکي مازندران و جمعي از اعضاي هییت 
رئیسه و کارکنان دانشگاه علوم پزشکي مازندران در مصلي امام خمیني )ره( 

ساری برگزار شد. 

برگزاری جلسه بررسی مشکلات متقاضیان 
کمیته امداد امام خمینی )ره( شهرستان مه ولات

 با بانک های عامل
مشهد – مرضیه یاری – خبرنگار یادگار امروز:

معاون فرماندار از روسای بانک ها خواست تا همکاری بیشتری با مددجویان 
داشته باشند. وی عمده مشکات مددجویان تحت پوشش این نهاد را با بانک 
های عامل برای دریافت تســهیات اشتغالزایی بحث ضمانت برای اجرای 
طرح عنوان کرد و گفت: با توجه به شرایط اقتصادی این خانواده و نداشتن 
ضامن های مورد نظر بانک ها موجب شــده که نتوانند به موقع تسهیات 
دریافت نمایند. وی ابراز امیدواری کرد با برگزاری این جلسات همکاری های 
بانک ها و کمیته امداد که در جهت خوداشــتغالزایی مددجویان برای رفع 
محرومیت می باشد سرعت بیشتری بگیرد.شایان ذکر است در این جلسه 
مدیران بانک ها مبادرت به بیان مشکات و موانع موجود نموده و مقرر شد 
نماینــده ای از طرف کمیته امداد تعیین تا با مراجعه به بانک های عامل و 
بررسی پرونده های مددجویان پیگیری جهت رفع موانع و تسریع در اجرای 

روند پرداخت تسهیات فراهم گردد.

 پروژه بازنگری و اصلاح فرآیندهای پالایشگاه گاز 
ایلام آغاز شد

ایام-اســماعظیمی-خبرنگاریادگار امروز :   رئیس واحد مطالعات انرژی 
و تحلیل سیستم های شــرکت پالایش گاز ایام از آغاز بازنگری و اصاح 
فرآیندهای این شــرکت خبر داد و گفت: هدف از پروژه بازنگری و اصاح 
فرآیندهای کسب و کار در این پالایشگاه، بهبود کیفیت خدمات و محصولات 
ارائه شده به مشتریان و ذینفعان با استفاده از رویکردهای ساختار یافته با 
تمرکز بر مدیریت بهینه فرآیندهای کسب و کار می باشد. به گزارش روابط 
عمومی، »علی رحیمی زاده« افزود: منظور از واژه بهبود،کلیه تغییراتی است 
که می بایست در فرآیندهای موجود در درون شرکت ایجاد گردد تا هزینه 
و ســرعت فرآیندهای انجام کار در هر یک از واحدهای سازمانی کاهش و 
کیفیت خروجی هر یک از فرآیندهای کســب و کار شرکت افزایش یابد. 
وی اظهار داشــت: مدیریت فرآیندها کسب و کار BPM ریشه در دو علم 
مدیریت و فناوری اطاعات داشته و تاش دارد تا فرآیندهای سازمان را با 
استراتژی سازمان همسو نموده و به موازات آن با کاهش هزینه ها و بهبود 
کیفیت، رضایت مشــتری را افزایش دهد.  رئیس واحد مطالعات انرژی و 
تحلیل سیستم های شرکت پالایش گاز ایام ابراز امیدواری کرد که با انجام 
کامل این پروژه عاوه بر دستیابی به اهداف از پیش تعیین شده با همکاری 
همه جانبه کارکنان و پشتیبانی مدیران شرکت بتوان به درستی فرآیندهای 
کلیدی و تاثیرگذار شرکت را شناسایی و بخش اعظم فرآیندهای مذکور را 
پس از مدل سازی و تهیه سند تحلیل بر بستر سامانه BPMS استقرار داد.

رحیمی زاده ادامه داد: بدین ترتیب با شــناخت و رفع سریعتر گلوگاههای 
فرآیندی و ســعی در حذف دوباره کاری ها،عاوه بر ســرعت بخشیدن به 
انجام امور، از هدر رفتن زمان و انرژی و به تبع آن منابع مالی شرکت پرهیز 
نمود و بهره وری هرچه بیشتر شرکت در شاخص های عمومی و تخصصی 

را شاهد بود.

افزایش 25 درصدی گاز تزریقی تصفیه شده 
پالایشگاه گاز ایلام به شبکه سراسری 

ایام-اسماعظیمی-خبرنگاریادگار امروز : 
معاون عملیات شرکت پالایش گاز ایام از افزایش ٢5 درصدی گاز تزریقی 
تصفیه شده این پالایشگاه به خط سراسری در سال جاری خبر داد و گفت: 
بعد از تعمیرات اساســی و با نصب و راه اندازی مبدل حرارتی کلدباکس، 
خوشبختانه تولیدات پالایشگاه گاز ایام بصورت کمی و کیفی نسبت به سال 

گذشته افزایش چشمگیری داشته است.
به گزارش روابط عمومی،مهندس«عابدین زرگوشــی« افزود: میانگین گاز 
تزریقي به خط سراسری در مقایســه با زمان مشابه در سال گذشته  ٢5 

درصد افزایش یافته است. 
وی از افزایش ١5 درصدی تولید میعانات گازی نسبت به سال گذشته خبر 
داد و اظهار داشت: تولید گوگرد نیز نسبت به زمان مشابه در سال گذشته 35 
درصد افزایش یافته که همه این موفقیت ها در سایه تاش و کوشش مستمر 

پرسنل پالایشگاه در راستای پایداری تولید بوده است.
معاون عملیات شرکت پالایش گاز ایام تصریح کرد: به لحاظ کیفی نیز پس 

از سالها میانگین مركاپتان گاز تزریقي به خط سراسری بهبود یافته است.
مهندس زرگوشی خاطر نشان کرد: انتظار می رود میزان افزایش تولید گاز 
مایع خام ) LPG( نیز متناســب با افزایش گاز تولیدی و با نوید دریافت 

خوراک قریب الوقوع از سوی پتروشیمی ایام، نیز بسیار چشمگیر باشد.
معاون عملیات شرکت پالایش گاز ایام با اشاره به اینکه این پالایشگاه به 
ظرفیت طراحی اولیه دست یافته است، افزود: با نصب مبدل حرارتی پیچیده 
کلدباکس که شــامل چندین جریــان ورودی و خروجی با تبادل حرارت 
همزمان همراه با تغییر فاز است،  همچنین ریبویلر برج دی متانایزر و نیز 
 Tube Insert یک مبدل حرارتی پشتیبان از نوع پوسته لوله با تکنولوژی
ساخت داخل، بهبود عملکرد قابل توجهی در  واحد استحصال  اتان حاصل 
شــده که این مهم تاثیر بســیار خوبی در ارتقا کمی و کیفی محصولات و 

تولیدات پالایشگاه گاز ایام داشته است.

پیشرفت فیزیکی بیش از ۸۰ درصدی 
پروژه های مکانیکی آبخیزداری در حوزه 

رودبار گلورد شهرستان بهشهر

ساری – امیری فر – خبرنگار یادگار امروز:
به گــزارش روابــط عمومــی اداره کل منابع طبیعــی و آبخیزداری 
مازندران- ســاری، رئیس اداره آبخیزداری و حفاظت خاک اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران ـ ســاری، با اشــاره به پیشرفت 
فیزیکی بیش از ۸۰ درصدی پروژه های مکانیکی آبخیزداری در حوزه 
رودبارگلورد شهرستان بهشهر گفت: با توجه به نیازسنجی و مطالعات 
صــورت گرفته در حوزه  رودبار گلورد شهرســتان بهشــهر، از محل 
اعتبارات صندوق توســعه ملی سال ۱۳۹۸، مبلغ ۳۰۰ میلیون تومان 
اعتبار جهت اجرای پروژه های مکانیکی حوزه رودبار گلورد شهرستان 

بهشهر مصوب گردید.
 ایوب احمدی ضمن امیدواری از اتمــام به موقع پروژه های مکانیکی 
آبخیــزداری در حوزه رودبار گلورد شهرســتان بهشــهر، افزود: حجم 
عملیــات مکانیکــی در دســت اقــدام اداره آبخیــزداری و حفاظت 
خاک ۱۶۸۰۷ مترمکعــب می باشــد. احمدی در ادامــه تصریح کرد: 
در ســال جاری اعتبار مصوب پروژه های مکانیکی اداره آبخیزداری و 
حفاظت خاک حدود ۶۶ میلیارد ریال و بیولوژیک حدود ۱۰ میلیارد 
ریال اســت. وی افزود: به ازای هر مترمکعب اجرای عملیات ســنگ 
و مــات حداقل ۱۵ تا ۲۰ مترمکعــب از فرســایش ممانعت و باعث 
رسوب گذاری پشت بند ها می شود و به همین تناسب عمر مفید سدها 
افزایش می یابد و منجربه تغذیه ســفره های زیرزمینی و افزایش دبی 

چشمه های پایین دست می شود.

سرپرست جدید فرمانداری تاکید کرد؛

صیانت از آراء مردم  پلدختردرانتخابات 

پلدختــر- کامرانــی- خبرنگاریادگارامروز: جمعــی از فرهنگیان، 
بازنشســتگان، بازاریان و کشاورزان شهرســتان با حسن رضائیان 
سرپرســت جدید فرمانداری پلدختر دیدار و برای ایشان در سنگر 
جدید خدمت به نظام مقدس جمهوری اســامی آرزوی موفقیت 

کردند.
در این دیدار حاضرین ضمن تشــریح ظرفیــت ها و چالش های 
شهرســتان، جهت همکاری با سرپرست جدید فرمانداری پلدختر 
در راستای رفع مشکات و دل نگرانی های مردم شهرستان اعام 

آمادگی کردند.
سرپرســت جدید فرمانداری پلدختردراین دیدار، باگرامیداشــت 
هفته وحت، همدلی،همگرایی ووحدت را عامل ورمز پیروزی مردم 

در حراست از دس آوردهای انقاب اسامی دانست.
حســن رضاییان با تأکید براســتفاده ازتمام ظرفیت های موجود 
منطقه وبکارگیری نیروهای کارامد برای پیشــرفت شهرســتان، 

یادآورشد: 
برای حرکت درمســیرایجاد اشتغال پایداروکاهش آماربیکاری پای 

صنعت وپروژه های زیر بنائی را به پلدختربازخواهیم کرد.
سرپرســت فرمانداری پلدخترهمچنین با گریزی به انتخابات آتی 
مجلس شورای اسامی در شهرســتان تصریح کرد: به مردم عزیز 
شهرستان اطمینان می دهیم که از آراء آنها به نحو احسن  وقانونی 

صیانت خواهیم کرد.

نشست تحکیم خانواده در پلدختر برگزار شد

پلدختــر- کامرانی- خبرنگاریادگارامروز: با حضور اقشــار مختلف 
مردم ،خانواده های پلدختری و حجت الاسام دهنوی از سخنرانان 
کشوری و استاد دانشگاه مسائل تحکیم بنیان خانواده بررسی شد.

در این مراســم ســرهنگ کریمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج 
پلدختر،حجت الاسام هادی مســئول حوزه نمایندگی ولی فقیه 
در ســپاه و خوشبختی معاونت فرهنگی ســپاه حضرت ابوالفضل 
ع لرستان،ســرهنگ زارع جانشین فرماندهی سپاه ناحیه ,مسئول 
نظــارت حوزه نمایندگــی و ناظری رییس کمیته امــداد امام ره 

پلدختر حضور داشتند.
این جلســه با همکاری حوزه نمایندگی ولی فقیه در سپاه پلدختر 
در معمولان هم نیز با حضور حجت الاسام دهنویی  برگزار شد .

پرسش و پاسخ شــرکت کنندگان از دیگر برنامه های این مراسم 
بود.

معاون سیاسی استانداری اصفهان خبر داد؛

فعالیت  3 هزار صندوق اخذ رأی در استان



تخصیص یارانه تجاری سازی فناوری
 تا سقف ۲۰۰۰ میلیون ریال

مهدی کشــمیری مدیرکل دفتر برنامه ریزی امور فناوری 
وزارت علــوم از  تخصیــص یارانه تجاری ســازی فناوری 
بــه قراردادهای فروش و  ســرمایه گذاری در نمایشــگاه 
دســتاوردهای هفته پژوهش و فناوری تا  ســقف ۲۰۰۰ 

میلیون ریال خبر داد. 
کشــمیری با اعلام ایــن خبر گفت: در نمایشــگاه هفته 
پژوهش و فناوری و  فن بازار امســال، در نظر اســت که از 
فروش طرح ها و محصولات  فناورانه و ســرمایه گذاری در 
این حوزه در قالب یارانه تجاری ســازی  فناوری، حمایت 

شود. 
وی تصریح کرد: به همین منظور از بین طرح ها و محصولات 
فناورانــه  و نوآورانه که در ایام نمایشــگاه هفته پژوهش و 
فناوری و فن بازار  قرارداد فروش و یا ســرمایه گذاری آنها 
به صورت رســمی منعقد شــده و  بر اساس شاخص های 
مربوطه به عنوان قرارداد منتخب پذیرفته شوند،  درصدی 
از قرارداد منعقده تا ســقف ۲.۰۰۰ میلیون ریال حمایت 
خواهد  شد. این حمایت محدود بوده و بر اساس پیشرفت 

قراردادهای منعقده به  آنها اختصاص خواهد یافت. 
وی افزود: دانشــگاه ها، مراکز پژوهشــی، پارک های علم و 
فناوری و  مراکز رشد کشور که دارای طرح ها و محصولات 
فناورانه با قابلیت  بالای فروش و یا جذب سرمایه گذار بوده 
و متقاضی استفاده از این  حمایت هستند، می توانند خلاصه 
مشــخصات طرح یا محصول، مشتریان  و سرمایه گذاران را 
به دبیرخانه گروه تجاری سازی و کارآفرینی واقع  در دفتر 
برنامه ریزی امور فناوری وزارت علوم، تحقیقات و فناوری 

 ارسال کنند. 
گفتنی است اطلاعات طرح ها می بایستی حتماً در سامانه 
  TRL  جهت بررسی میزان  www.IranTechHub.ir 
و انجام مراحل  بعدی، ثبت شده و همچنین طرفین قرارداد 

در ایام نمایشگاه برای انجام  مراحل انعقاد، حضور یابند. 
علاقه مندان می توانند جهت کســب اطلاعات بیشــتر با 
شــماره تلفن های   ۸۲۲۳۳۴۹۱ یــا ۸۲۲۳۳۴۷۲ تماس 

بگیرند. 

فوکوشیما به قطب انرژی های 
تجدیدپذیر ژاپن تبدیل می شود

برنامه ریــزی برای ایجــاد ۲۱ مرکز تولیــد انرژی های 
تجدیدپذیر در  فوکوشــیمای ژاپن، ایــن منطقه را بعد از 
نابودی نیروگاه هسته ای پس از  توفان سونامی دوباره احیا 
می کند. به دنبال وقوع سونامی و زلزله نه ریشتری در ژاپن 
در ســال ۲۰۱۱  راکتور هسته ای فوکوشیمای این کشور 
به طول جدی آسیب دید و این  منطقه دچار آلودگی های 
زیســت محیطی شــد. برای جبران این مشکل و  احیای 
فوکوشیما، مقامات ژاپنی قصد دارند نیروگاه هایی را برای 
تولید  انرژی هــای تجدیدپذیر احداث کنند تا این منطقه 
دوباره نقش خود را در  تولید برق مورد نیاز ژاپن ایفا کند. 

قرار اســت تا سال ۲۰۴۰ صد درصد انرژی تولید شده در 
فوکوشــیما با  اســتفاده از منابع تجدیدپذیر تولید شود و 
به همین منظور ســاخت و راه  اندازی نیروگاه های بادی، 
خورشــیدی، آبی، حرارتی بهره گیرنده از  گرمای زمین و 
زیست توده ) مبتنی بر استفاده از انواع زباله  وفضولات( در 

دستور کار قرار گرفته است. 
بــا تکمیل این طرح امــکان تولید تقریبــا ۱.۵ گیگاوات 
انرژی برق در  فوکوشــیما فراهم می شود. در مرحله اول 
۱۱ نیروگاه خورشــیدی جدید و   ۱۰ نیروگاه بادی تازه در 
فوکوشــیما احداث می شوند و بدین منظور از  زمین های 

بلااستفاده کشاورزی و عمومی استفاده می شود. 
هزینــه اجرای این طرح ظرف پنج ســال آینده در حدود 
۲.۷۵ میلیارد  دلار برآورد شــده و انرژی تولید شــده در 
مرحله اول اجرای برنامه  مذکور ۶۰۰ مگاوات خواهد بود. 
در صورتی که اجرای این طرح  مطابق با برنامه های پیش 
بینی شــده دنبال شود ۱۳ تا۱۴ درصد از  انرژی مورد نیاز 

ژاپن تا سال ۲۰۳۰ در فوکوشیما تولید می شود. 

گردشگریایران

»منشوراخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 
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ابوالحســن فیروزآبادی دبیر شــورای عالی فضای مجازی از 
تهیه  دستورالعملی برای تعیین سطح دسترسی متفاوت افراد 
به اینترنت در  کارگروه فیلترینگ خبر داد و گفت: به زودی 

اپراتورهای  VPNرسمی  در کشور ایجاد می شود. 
فیروزآبادی گفت: ما موافق تعریف سطوح مختلف دسترسی 
به اینترنت  برای کاربران هســتیم و در این رابطه پیشنهادی 

به کارگروه تعیین  مصادیق فیلترینگ داده ایم. 
دبیر شورای عالی فضای مجازی افزود: این کارگروه در حال 
حاضر  در حال تهیه آئین نامه و دســتورالعملی برای تعیین 
سطح دسترسی به  اینترنت و فیلترینگ است و امیدواریم در 

اسرع وقت این طرح به  سرانجام برسد. 
فیروزآبادی گفت: ما می خواســتیم این آئین نامه حدود ۳ 
ماه گذشته آماده  شود اما متأسفانه جلسات این کارگروه دیر 
به دیر تشــکیل می شود و  شاهد مقداری کندی در تصمیم 

گیری ها هستیم. 
وی با اشــاره به طرح موضوع وی پی ان قانونی اظهار داشت: 
این  موضوع از قدیم مطرح شده بود اما اجرا نشد و امیدواریم 
بــا توجه به  اینکه اقتصاد وی پی ان تبدیل به اقتصاد بزرگی 
شده اســت و ســازمان ها  و افراد زیادی از آن بهره برداری 
می کنند با مســئولیت دادستانی و  وزارت ارتباطات بتوانیم 
اپراتورهای  VPNرسمی در کشور شکل دهیم  به این معنی 
که وی پی ان طبق یک مقررات و با نظم مشخصی از  طریق 
اپراتورهای رســمی واگذار شود و واگذاری آن بنا بر مواردی 

 باشد که در کشور نیاز است از آن استفاده شود. 
دبیر شــورای عالی فضای مجازی اضافه کــرد: به هر حال 
سازمان های  خاصی بسته به فعالیت شان مانند سازمان های 
VPN  دولتی، بانک ها و  ســفارتخانه ها نیاز به اســتفاده از
دارند و در بعضی حوزه ها نیز  شاهد تحریم آمریکا در سایت 
ها و اپلیکیشــن ها هستیم که نیاز اســت  کسب و کارها از 
 VPNبرای دسترسی استفاده کنند. از این رو این آئین  نامه 
در حال تدوین اســت تا موضوع استفاده از  VPNدر کشور 

 ساماندهی شود. 
وی در خصوص موضوع جرایم استفاده از  VPNدر کشور نیز 
گفت:  طرحی در مجلس شورای اسلامی در این باره در دست 
تهیه است که  مرکز ملی فضای مجازی نیز نظرات خود را در 

این باره ارائه داده  است. 
فیروزآبادی ادامــه داد: متولی این طرح، مرکز پژوهش های 
مجلس  شورای اسلامی بوده و این طرح مراحل نهایی خود را 
طی می کند تا  به زودی در صحن مجلس مطرح و به صورت 

قانونی در بیاید. 
سیستم عامل ملی برای موبایل و دسکتاپ طراحی شود

دبیر شــورای عالی فضای مجازی از توافق و تقسیم کار سه 
جانبه برای  طراحی و تولید سیستم عامل ملی خبر داد. 

وی گفت: این توافق و تقسیم کار با همکاری وزارت ارتباطات، 
 معاونت علمی فناوری ریاســت جمهوری و مرکز ملی فضای 
مجازی  صورت گرفته است و قرار است به زودی سندی امضا 
شــود تا کار  طراحی و تولید سیســتم عامل ملی برای تلفن 

همراه و دسکتاپ را جلو  ببریم. 

دبیر شــورای عالی فضای مجازی تصریح کرد: طرح اندروید 
بومی که  پیش از این مطرح شده بود بخشی از این طرح اند 
اما حرکت ما به  ســمت تولید سیستم عامل ملی خواهد بود 

که تمامی جوانب را در نظر  بگیرد. 
سند صیانت از اطلاعات به زودی به تصویب می رسد

دبیر شــورای عالی فضای مجازی همچنیــن از تهیه پیش 
نویس ســند  صیانــت از داده در فضای مجــازی خبر داد و 
گفت: این سند با هدف بالا  بردن مسئولیت پذیری در حوزه 

دسترسی آزاد به اطلاعات و حریم  خصوصی افراد است. 
فیروزآبادی گفت: در این سند یکسری مشخصات پیش بینی 
شده است  که بر مبنای آن تعیین می شود چه اطلاعاتی قابل 
عرضه در فضای  مجازی است و حد و اندازه حریم خصوصی و 

مسئولیت هر یک از  افراد در آن مشخص می شود. 
وی اظهار امیدواری کرد: این ســند در دومین جلسه پیش 

روی شورای  عالی فضای مجازی به تصویب برسد. 
فیروزآبــادی همچنیــن در مورد نحوه اجرای ســند تعامل 
پذیری دستگاه  های دولتی در حوزه دولت الکترونیک گفت: 
این سند مطابق با جلسات  مفصلی که با سازمان های دولتی 
و حکومتی داشتیم  تدوین شــده و  کارگروه تعامل پذیری 

دولت الکترونیک مجری اجرای این سند است. 
وی ادامه داد: در این سند وظیفه سازمان ها و تنظیم روابط 
ســازمان  های دولتی در ســطح فناوری پیش بینی شده و 
وزارت ارتباطات به دلیل  آنکه مسئولیت مرکز تبادل اطلاعات 
) NIX ( را در اختیار دارد به عنوان  مجری این سند باید آن 

را اجرا کند. 
دبیر شــورای عالی فضای مجازی در مورد پیشــرفت پروژه 
شبکه ملی  اطلاعات نیز گفت: طرح معماری کلان شبکه ملی 
اطلاعات در حال  تدوین در شورای عالی فضای مجازی است. 
فیروزآبادی گفت: در سند تبیین الزامات شبکه ملی اطلاعات، 
تحقق  خدمات پایه کاربردی در این شبکه تعریف شده است 
و در صورتی که  این خدمات وجود نداشــته باشــد، ما آن را 

شبکه ملی اطلاعات نمی دانیم. 
وی افزود: وزارت ارتباطات تاکنون ۸۰ درصد شبکه ارتباطی 
را پیاده  ســازی کرده و از ملی بــودن و اطلاعاتی بودن این 
شبکه، خبری نیســت.  بنابراین ما معتقدیم که پروژه شبکه 
ملی اطلاعات مطابق با ســند الزامات  این پروژه پیاده سازی 

نشده است. 

دبیر شــورای عالی فضای مجازی ادامــه داد: خدمات پایه 
کاربردی در  کشــور باید ملی باشــد. این خدمات شــامل 
موتورجستجو، سیستم عامل،  پیام رسان، ایمیل و امثال اینها 
است. وقتی بیش از ۸۰ درصد استفاده  از پیام رسانها، خارجی 

است پس شبکه ملی اطلاعات پیاده سازی نشده  است. 
دبیر شــورای عالی فضای مجازی از تهیه پیش نویس سند 
خدمات در  فضای مجازی خبر داد و گفت: این سند با هدف 
توسعه خدمات دیجیتال  در کشور در دست تهیه است و قصد 
داریم برای تدوین نهایی این سند  از نظرات بخش خصوصی 
استفاده کنیم. وی با بیان اینکه هم اکنون شاهد تنوع خدمات 
دیجیتال در تمامی وجوه و  شئونات زندگی اجتماعی هستیم، 
ادامه داد:صدها خدمت دیجیتال در  حوزه های مختلف ارائه 
می شود و اعداد و ارقام از رشد قابل توجه این  حوزه حکایت 
دارد. فیروزآبادی با اشــاره به آمار جدیــدی که به تازگی از 
ســوی وزارت  صمت منتشر شده اســت، گفت: در سال 97 
بیش از 1.1 میلیارد  تراکنش اینترنتی ، ایجاد 15 هزار نماد 
الکترونیکی و 150 میلیارد  تومان تراکنش اینترنتی به ثبت 
رسیده است. این ارقام و رشــد و تحول  در این حوزه سبب 
شده تا ما نسبت به خدمات دیجیتال توجه بیشتری  داشته 
باشــیم. وی ادامه داد: ویژگی مهم خدمات دیجیتال، ترکیب 
تکنولوژی در کنار  ویژگی هایی مانند اجتماعی بودن و چند 
رشــته ای بودن آن است که  سبب شــده کسب و کارهای 
متعددی در این نظام حضور داشــته باشند.  برای مثال امروز 
شاهد بیزنس چندرشته ای مانند  VOD  هستیم که بخش 
 های مختلف هنری، فنی، بازاریابی، تولید و عرضه را درگیر 

کرده  است. 
رئیس مرکز ملی فضای مجازی با تاکید براینکه نظام مندی 
این فضا  کار سختی است، گفت: این نظام مندی باید در کنار 
پایداری، امنیت و  اعتماد شــکل گیــرد که برای تحقق یک 
نظام چالاک مقررات گذاری، نیــاز  به همفکری و همکاری 

گروههای مختلف درگیر در این فضا داریم. 
وی با اشاره به چالش های داخلی و خارجی توسعه خدمات 
دیجیتال در  کشــور، گفت: در حوزه چالــش های داخلی، 
موضوع صیانت از داده در  این فضا مطرح اســت. چرا که در 

حوزه خدمات دیجیتال، داده قابل  بازنشــر و پردازش مجدد 
است و به همین دلیل مباحثی مانند حفاظت از  داده، حریم 
خصوصی و نحوه اســتفاده از اطلاعات مطرح می شــود. در 
 کنار آن باید به جنبه هــای اقتصادی و امنیتی موضوع نیز 

توجه داشت. 
فیروزآبادی با بیان اینکه رشد کلاهبرداری ها در این فضا از 
دیگر  چالش های توســعه خدمات دیجیتال در کشور است، 
اضافه کرد: برای  مثال کلاهبرداری از نوع فیشینگ )صفحات 
جعلی( به طور قابل  توجهی در کشــور در حال توسعه است 
و هم اکنون فعال شــدن رمــز دوم  پویا به عنــوان یکی از 
راهکارهای جلوگیری از فیشینگ در دستور کار  قرار گرفته 

است. 
وی گفت: مــا معتقدیم که وجود ابهــام در نظام هویت در 
فضای مجازی  این مشکل را تسریع می کند و به همین دلیل 
ما در مرکز ملی فضای  مجازی، ســند نظام هویت در فضای 

مجازی را تهیه کرده ایم تا این  مشکل حل شود. 
دبیر شــورای عالی فضای مجازی، پایداری شبکه و خدمات 
در کنار  یکپارچگی را از دیگر الزاماتی عنوان کرد که در کنار 
برقراری نظام  اعتمــاد و امنیت ، می تواند به کاهش چالش 

های توسعه خدمات دیجیتال  در کشور بیانجامد. 
وی از ســازمان نظام صنفی رایانه ای خواســت تا در پیاده 
سازی نظام  هویت فضای مجازی نقطه نظرات خود را به مرکز 
ملی فضای مجازی  ارائه دهد تا موجب رضایتمندی کسب و 

کارها و بهره برداران از  خدمات این بخش شود. 
فیروزآبادی با اشــاره به چالش های خارجی توسعه خدمات 
دیجیتال در  کشــور نیز به پلتفرم های خارجی اشــاره کرد 
و گفت: رقابت ســکوهای  داخلی با پلتفرم های پرقدرت در 
اسکیل جهانی یکی از مشکلات فعلی  است که دولت وظیفه 
دارد برای حفظ منافع کشور از طریق حمایت از  پلتفرم های 
داخلی، باعث شود تا سطح کیفیت خدمات آنها برای رقابت 

 با خدمات دهندگان خارجی افزایش یابد. 
وی به وجود انحصار جهانی در برخی حوزه ها مانند سیستم 
عامل و  موتورجســتجو اشــاره کرد و گفت: ما معتقدیم اگر 
تنظیم مقررات در این  فضا شکل نگیرد، این انحصار در کشور 

فراگیر خواهد ماند. 
دبیر شورای عالی فضای مجازی افزود: لازم است سندی تهیه 
شود تا  جنبه حمایتی و نظام مندی خدمات دیجیتال در آن 
دیده شــود و شرایط  طوری فراهم شــود که بر دست وپای 
خدمــات داخلی، زنجیر نبندیم. این  موضوع در کشــورهای 
درحال توســعه به یک اصل تبدیل شــده تا شرایط  طوری 
فراهم شــود که پلتفرم های پرقدرت خارجی، آنها را از بین 

 نبرند. 
وی با بیان اینکه کشــوری که یک شــبه بیشتر اپلیکیشن 
هایش توسط  قدرت های خارجی از کار بیافتند، فاقد قدرت 
است، گفت: امروز  درکنار پارامترهای اصلی قدرت ملی، ظهور 
و حضور بخش  خصوصی هوشــمند و قدرتمند، می تواند به 
توسعه خدمات دیجیتال در  کشــور و کسب و کارهای این 

بخش کمک کند. 
فیروزآبادی با اشــاره به اینکه اقتصاد فضای مجازی شــیب 
تندی دارد و  باید در این فضا، بخش خصوصی قدرتمند ایجاد 
کنیم، ادامه داد: هم  اکنون شــاهد هستیم که دعوای قدرت 
دولتهای امریکا و چین بر سر سهم  بازار در حوزه G 5  است و 

ما نیز باید با این دیدگاه، این بخش را فعال  کنیم. 
وی تاکید کرد: خدمات عمومی دیجیتال و پلتفرم ها باید در 
کشــور و به  صورت بومی پیاده سازی شود و ما معتقدیم که 
علاوه بر خدمات پایه  کاربردی، پلتفرم هایی مانند سکوهای 
بانکی، تراکنش ها، خدمات حمل  و نقل و خدمات ضروری و 

همگانی نیز باید ایرانی باشد. 

دبیرشورایعالیفضایمجازی:

اپراتورهای  VPN رسمی در کشور ایجاد می شوند

محققان کشــور با بررســی اثر درمانی و عوارض جانبی استفاده 
از  فیبروبلاســت های خود فرد در جوان ســازی و بهبود ضایعات 
پوســتی به  این نتیجه رســیدند که چروک و آکنه با سلولهای 
بنیادی فرد بهبود می  یابد. جوان ســازی و بهبود ضایعات پوستی 
یکی از مطالبات جامعه از بخش  درمانی در سراســر جهان است. 
پژوهش های اخیر نشان داده اند که پیوند  سلول های فیبروبلاستی 

خود فرد، می تواند موجب جوان سازی پوست  شود. 
به منظور بررسی بی خطر و اثربخش بودن استفاده از این سلول ها 
در  دراز مدت، محققان پژوهشگاه رویان و دانشگاه علوم پزشکی 
قزوین،  یک مطالعه بالینی مرحله دوم )فاز دو( طراحی کردند که 
طــی آن ۵۷  فرد با چین و چــروک )۳۷ نفر با ۱۳۲ محل برای 
درمــان(، یا اثر آکنه   )۲۰ نفر با ۳۶ محل بــرای درمان( با نمره 
مشخصی از آسیب پوستی،  در سه مرحله سلول های فیبروبلاستی 
برداشت شده از بدن خود بیمار را  به صورت تزریق در محل ضایعه 
با فواصل ۴ تا ۶ هفته ای دریافت  کردند. اثربخشی و عوارض جانبی 

۲، ۶، ۱۲ و ۲۴ ماه پس از آخرین تزریق  بررسی شد. 
 Cell ( نتایــج این پژوهــش که در مجلــه بین المللی یاختــه
Journal ( به چاپ  رسیده است نشان داد، استفاده از این روش 
چروک و اثر آکنه را دست  کم دو نمره بهبود می بخشد. شش ماه 

پس از آخرین تزریــق ۹۰.۱ درصد  از محل های چروک و ۸۶.۱ 
درصد از اثرات آکنه دست کم یک درجه  بهبود را نشان دادند. 

همچنین در دست کم ۵۶.۱ درصد از چروک ها و ۶۳.۹ درصد از 
 اثرات آکنه دو درجه بهبودی دیده شــد. بیماران به ۷۰.۵ درصد 
از  چروک هــا و ۷۲.۲ درصــد از اثرات آکنه نمره درمانی خوب یا 
عالی  دادند. بهبودی های ایجاد شــده تــا پایان ۲۴ ماه ثابت بود 
و در طول مدت  مطالعه هیچ عارضه جانبی مشــاهده نشد. نتایج 
این پژوهش نشــان داد استفاده از فیبروبلاست های خود فرد در 
 جوان سازی و بهبود ضایعات پوستی موثر است و در دراز مدت اثر 

 جانبی خاصی ندارد. 

گوگل کــه به دنبــال ارائه خدمات 
جدید پزشــکی و بهداشــتی است، 
بی  ســروصدا و بدون جلب رضایت 
پزشــکان و بیمــاران در حال جمع 
آوری  اطلاعات پزشــکی میلیون ها 

آمریکایی است. 
گوگل این اطلاعات پزشکی و درمانی 
را با جزئیات فراوان جمع آوری  می 
کند و برای ایــن کار از هیچ یک از 
پزشــکان و بیماران امریکایی  اجازه 
نگرفته اســت. بر اساس گزارشی که 
اولین بار در این زمینه در نشریه وال 
استریت  ژورنال منتشر شد، دومین 
نظام بزرگ درمانی آمریکا موســوم 
به  Ascension  اطلاعات مربوط به 
سوابق آزمایشگاهی، تشخیص های 
 پزشکی و ســوابق مربوط به بستری 
شــدن افراد و نیز سوابق درمانی هر 

 بیمار را به همراه نــام و تاریخ تولد 
در اختیار گوگل قرار داده اســت. نام 
این طرح جدید گوگل، بلبل اســت 
و حداقــل ۱۵۰ کارمند گوگل برای 
 پیشــبرد آن در تلاش بوده و به داده 
های پزشــکی ده ها میلیون بیمار 
دارند. قرار است   آمریکایی دسترسی 

گوگل از ایــن داده ها برای طراحی 
یک نرم افزار هوش  مصنوعی جدید 
اســتفاده کند. این اقدام که تعرضی 
آشــکار به امنیت و حریم شخصی 
کاربران اینترنت  محسوب می شود، 
فعلا با ســکوت گوگل مواجه شده 

است. 

جمع آوری اطلاعات پزشکی میلیون ها آمریکایی توسط گوگلبهبود چروک و آکنه با پیوند سلولهای بنیادی فرد به پوست خود

یک شرکت دانش بنیان ایرانی موفق به صادرات ۲.۵ میلیون دلاری  کیسه  های 
نانویی زیست تخریب پذیر شد. 

یک شرکت داش بنیان با توجه به افزایش تقاضا در بازار داخل و  خارج،  به دنبال 
افزایش ظرفیت تولید اســت. این شرکت به عنوان یکی  از نخستین شرکت های 
تولیدکننده گونی و کیســه های آرد، ســیمان و گچ  زیست تخریب پذیر نانویی 

موفق به صادرات ماهانه بیش از 2/5 میلیون  کیسه نانویی شده است. 
بهزاد غفارزاده، مدیر این گروه صنعتی گفت: این محصولات نانویی به  کشورهای 
تاجیکستان، عمان، ترکمنستان، ارمنستان، آذربایجان، عراق،  سوریه، قزاقستان، 
گرجستان و ازبکستان صادر شــده است. در حال  حاضر این شرکت  ماهانه ۷ 

میلیون کیسه نانویی تولید می کند که از این  میزان بیش از ۳۵ درصد آن صادر 
می شود. تلاش داریم تا ظرفیت  ماهانه را به ده میلیون کیسه برسانیم. 

غفارزاده گفت: تقاضای داخل رو به رشد است و بازار صادراتی نیز  رو به گسترش 
اســت به طوری که تمام ظرفیت فعلی تولید ما به فروش  می رســد و باید به 
ســرعت ظرفیت خود را افزایش دهیم. از انجایی که  نیاز بازار بســیار بیشتر از 
ظرفیت فعلی ما است درنظر داریم تا فناوری  خود را در اختیار شرکت های دیگر 
قرار دهیم تا در قالب همکاری  مشــترک از زیرساخت های این شرکت ها برای 

تولید کیسه های نانویی  استفاده کنیم. 

وی ادامه داد: این محصول نسل جدیدی از نانوکامپوزیت ها با پایه  پلی پروپیلن 
است که براســاس فناوری نانو به تولید رسیده و از آن برای  تولید نخ، پارچه و 

کیسه مخصوص سیمان، گچ و آرد استفاده می شود. 
مدیر شرکت افزود: تولید انبوه این محصول نیازمند هیچ تغییری در خط  تولید 
و ماشــین آلات نیســت و هیچ هزینه ای به صنعت بسته بندی سیمان  تحمیل 
نمی کند، بلکه با کاهش مصرف انرژی و افزایش ســرعت تولید و  کاهش فشار 
دستگاه ها و بالا بردن کیفیت محصول نهایی موجب ایجاد  مزایای رقابتی و شده 

و به حل یک معضل جهانی کمک می کند. 

صادرات ۲.۵ میلیون دلاری کیسه نانویی زیست تخریب پذیر
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